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کاهش آمار تصادفات درون شهری 

 با دستور رئیس جمهور ؛
 کارخانه گندله سازی مادکوش 

در بندرعباس افتتاح شد

عوارض ؛ سهم شهروندان 
در عمران و آبادانی شهرها 

بی سندی و بی روشنایی

گروه گزارش // مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران )ایزوایکو(در سال 1352 با طراحی 
شرکت آلمانی »بلو اند فوس« در 37 کیلومتری غرب بندرعباس احداث و پس از پیروزی انقلاب 

اسلامی به مرور بخش های مختلف آن به عنوان طرح توسعه ایجاد گردیـد. 
    در این مدت این شرکت با ساخت و تحویل موفقیت آمیز سه کشتی اقیانوس پیما توانست توانایی خود را 
در زمینه ی ساخت این کلاس از شناورها به اثبات برساند. از سال 1396 با راه اندازی حوض های خشک 

)درای داک(، ایزوایکو به بالاترین ظرفیت ساخت و تعمیرات شناورها دست یافت.
   ایزوایکو طی این ســال ها با طراحی و ساخت سکوهای نفت و گاز نقش استراتژیک خود را در کشور 
 به اثبات رســانیده اســت؛ تا جایی که امروز بــا زیربنایی بالغ بر  هزار و صد هکتــار و با بهره  جویی از 
امکانات منحصربه فرد و کارکنانی متخصص به عنوان بزرگ ترین زیرساخت صنایع دریایی در کشور شناخته 

می شود. 
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در بازدید تیم رسانه ای روزنامه دریا از ایزوایکو عنوان شد 

ایزوایکو قوی ترین
 پشتیبان صنعت دریایی کشور
هیچ مجموعه ای توانمندتر از ایزوایکو در ساخت و تعمیرکشتی در کشور وجود ندارد

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای
  شرکت آلومینیوم المهدي )عج(  در نظر دارد نسبت به تمدید زمان مناقصه خرید 
سه دستگاه ترانسفورماتور KV 9. 20/6 مورد نیاز خود تا تاریخ 99/12/11 اقدام 
نماید . ضمن اینکه در رابطه با مدت زمان تحویل ترانسفورماتورها به مدت شش ماه 

مناسب می باشد . سایر شرایط مناقصه و اسناد کما فی سابق میباشد .
کلیه متقاضیان داراي صلاحیت می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه به وب سایت المهدي به آدرس 

www.almahdi.ir  مراجعه و فایل مربوطه را دانلود نمایند . 
توضیحات :

- آخرین مهلت ارائه پیشنهادات :  تا پایان وقت اداری روز دوشنبه مورخ 99/12/11   
- ضمانتنامه : تضمین شرکت در مناقصه مبلغ 1.600.000.000 )یک میلیارد و ششصد میلیون( ریال 

مي باشد که مي بایست بصورت ضمانت نامه بانکي حداقل سه ماهه قابل تمدید ارائه شود . 
- محل تحویل پاکات مناقصه : بندرعباس ، کیلومتر 18 جاده اسکله شهید رجائي ، بلوار صنعت ، 
شرکت آلومینیوم المهدي ، دبیرخانه شرکت . تلفن: 33595021-076  دورنگار: 076-33595550

 - کلیه پاکات مناقصه می بایست بصورت دربسته ، ممهور و موضوع مناقصه روی پاکت ذکر گردد . 
ضمناً ارسال اسناد فني مناقصه بصورت مهر و امضاء شده از سوي شرکت کنندگان الزامي است.

- مضافاً اینکه به پیشنهادهاي مشروط ، مخدوش ، فاقد امضاء و پیشنهادهایي که بعد از مدت مقرر در 
آگهي واصل شود ، مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد .
- هزینه درج آگهي به عهده برنده مناقصه مي باشد .

شرکت آلومینیوم  المهدی

تجدید آگهی خرید استعلامی 6000  تن مشتقات ملاس 

شــركت فولاد هرمزگان  جنوب در نظر دارد 6000  تن  مشــتقات ملاس مورد نیاز 
 یک ســاله خود را از طریق برگزاری اســتعلام عمومی خریــداری نماید . لذا کلیه 
شرکت هایی که توانایی تأمین و تحویل کالای مذکور را دارند می توانند  حداکثر تا پایان وقت اداری روز 
چهارشنبه 1399/12/6نسبت به ارائه پیشنهاد قیمت اقدام نمایند . جهت کسب اطلاعات بیشتر و آگاهی 
از شرایط استعلام به وبسایت شرکت فولاد هرمزگان جنوب به نشانی اینترنتی www.hosco.ir مراجعه 
نموده و یا با شماره تلفن 07644848581 تماس حاصل نموده و  مدارک مرتبط را دریافت نمایید . هزینه 

چاپ آگهی بر عهده برنده نهایی استعلام می باشد.

شماره استعلام  139739 

ادامه در همین صفحه

در بازدید تیم رسانه ای روزنامه دریا از ایزوایکو عنوان شد 

ایزوایکو قوی ترین پشتیبان صنعت دریایی کشور

ادامه تیتر یک//
  هم  اکنــون ایزوایکو با دارا بودن سیســتم های 
مختلف از آب گیری و به آب اندازی توانایی ساخت 
و تعمیرات هر نوع شــناوری در دنیا را دارد اما 
 پس از انقلاب با توسعه صنعت کشتی سازی در 
بخش های مختلف و سرمایه گذاری که صورت 
پذیرفــت مبدل بــه بزرگترین صنعــت دریایی 
 کشــور گردید.در ســالهای اخیر با راه اندازی و 
بهره برداری از حوض های خشــک ســاخت 
و تعمیرات شــناورهای ســنگین و فوق سنگین 
ظرفیت بی نظیری در منطقه پیدا کرد و امروزه با 
اطمینان می توان گفت: در دنیا شــناوری وجود 
نــدارد که توان تعمیرات اساســی آن در صنعت 
کشتی ســازی و صنایع فراســاحل ایران وجود 
نداشته باشــد، همانطور که با توسعه ی دانش در 
بخش ســاخت و تعمیرات خیلــی از کاراها که 
قبلا توسط خارجی ها صورت می گرفت امروز 

کاملا بومی سازی شده و توسط نیروهای داخلی 
انجام می پذیرد.سرمایه گذاری عظیمی که اینجا 
برای به وجود آوردن این چنین زیرساخت های 
 بزرگ و ارزشمندی صورت گرفته می تواند برگ 
برنده ای برای کشــور در پیشبرد اهداف اقتصاد 
مقاومتی باشــد. ایزوایکو در توســعه ی میادین 
گازی کشور نقش اساسی داشته است و با طراحی 
و ســاخت ســکوهای گازی و نفتی و همچنین 
تعمیرات اساسی ریگ های حفاری در بالا بردن 
توان برداشــت عملا ثابت کرده است که اگر نگاه 
 به داخل وجود داشــته باشد صنعت داخل کشور 
می توانــد کارهای بزرگی را به انجام برســاند. 
 مجتمع اقتصادی معتبر و شناخته شده کشتی سازی 
خلیج فارس با زیرشــاخه های مختلف درطول 
چهار دهه اخیر، افت و خیزهای فراوانی به خود 
داشته، ابتدا با تعمیر کشتی های کوچک و بزرگ 
و ســپس غول پیکر آغاز بــه کار کرد و در یک 
دهه اخیر نیز به ســاخت سکوهای نفتی و گازی 
 روی آورده  و مــی رود تا به صنعتی پیشــرو در 
صنایع دریایی ایران تبدیل شود.سعید قادری مدیر 

روابط عمومی مجتمع کشتی سازی فراساحل بیان 
داشت: مجموعه ایزوایکو متشکل از 6 گروه شامل: 
گروه طراحی، ســاخت و تعمیرات شناورهای 
متوسط/ گروه طراحی، ساخت و تعمیر سازه های 
دریایی و فراســاحل/ گروه تعمیرات شناورهای 
متوســط/ گروه طراحی، ســاخت و تعمیرات 
شــناورهای بزرگ/ گروه طراحی، ســاخت و 
تعمیرات شــناورهای کوچک / گروه بازرگانی 
و مبادلات تجاری می باشــد. قــادری افزود: 
مجموعه ایزوایکو قوی ترین پشــتیبان صنعت 
دریایی کشور اســت و کشور هیچ مجموعه ای 
توانمندتر از ایزوایکو را در ساخت و تعمیرکشتی 
 ندارد و این مجتمع می تواند هر نوع کشتی در هر 
اندازه ای که مورد نیاز بخش های مختلف کشور 
باشد را به صورت کامل طراحی کند و بسازد.وی 
 ادامه داد:  تمام مراحل طراحی، ساخت، تعمیرات و به 
 آب اندازی شناورها، توسط متخصصان داخلی انجام 
می شــود، پس بی راه نیســت اگــر بگوییم که 
باورمندی، اعتماد و توجه به نیروهای متخصص 
داخلی یکی از مهم ترین نکاتی است که می تواند 
کشــور را در شــرایط تحریم و جنگ اقتصادی 
مجتمع  روابط عمومــی  براند.مدیــر   به پیــش 
کشتی سازی فراساحل با بیان اینکه، این مجتمع 
در ســخت ترین شرایط تحریم توانست نیازهای 
صنعت دریانوردی و استخراج دریایی نفت و گاز 
کشــور را تامین نماید، گفت: بخش های عمده ای 
از تجهیزاتی که در ســکوهای نفتی و گازی بکار 
رفته ایرانی اســت و یکــی از افتخارات صنعت 
کشتی سازی در کشــور و ایزوایکو این است که 
با مشارکت بسیاری از شــرکت های داخلی این 
بســتر را فراهم کرده و امروز بخش های زیادی 
از این تجهیزات در خود کشــور ساخته می شود.

وی افزود:  با تداوم پروژه های ساخت سکوهای 
نفتی و گازی قادریم نیروهای بیشــتری را جهت 
اشــتغالزایی در این مجتمع بزرگ صنایع دریایی 
جذب کنیم که اکنون موفق بــه جذب نیروهای 
متخصص مورد نیاز در این حوزه شده ایم.  قادری 
بیان کرد: تاثیرگذاری ایزوایکو در حوزه های نفت 
و گاز غیرقابل پنهان است؛ ما مفتخریم که شاهد 
ساخت ســکوهای نفت و گازی در این مجتمع 

صنعتی باشیم و  این صنعت تاثیر مثبت و مستقیمی 
بر اقتصاد و همچنین افزایش ظرفیت برداشــت 
 گاز از میادین مشترک گازی داشته است.یعقوب 
دبیری نــژاد، مدیرمســئول روزنامــه دریا نیز 
 در ایــن بازدید با اشــاره به ســوابق و بدعهدی 
 شرکت های کشتی سازی خارجی در تحویل سفارش 
شرکت های ایرانی گفت: تحریم ها بهانه ای برای 
بدعهدی  خارجی ها با سفارش دهندگان ایرانی شده 
است. در صنایع خودروسازی داخلی بدلیل انحصار 
دولت، مردم مجبورند هر محصولی را خریداری 
نمایند اما در صنعت تخصصی کشــتی سازی با 
ضریب اشتغالزایی بالای آن دولت به جای حمایت 
 از صنایع داخلی، به سراغ کشتی سازهای خارجی  
می رود که نتیجه آن قرار داد 13 فروند کشــتی 
اقیانوس پیمایی بود که به خارجی ها داده شــد 
 و تا امروز حتی لنگر یکی از کشــتی ها را هم از 
خارجی ها تحویل نگرفته اند. دبیری نژاد افزود: 
مجتمع کشتی سازی فراســاحل از قدیمی ترین 
صنایع هرمزگان  است و اگر جایگاه واقعی خود 
را می یافت امروز ســرآمد تمام صنایع استان بود 
اما ســالها عدم حمایت از ایــن صنعت موجب 
بازماندن کشــتی سازی از جایگاه واقعی آن شده 
است. لذا به عنوان رسانه و رابط مردم و مسئولین 
وظیفه داریم تا حد امکان از صنایع داخلی حمایت 
کنیم و این حمایــت را بعنوان یک مطالبه جدی 
مردمی از مســئولین پیگیری کنیم. مدیر مسئول 
روزنامه دریا حمایت همــه جانبه خود را از این 
مجموعه و صنعت اعلام نمــود و افزود: از زمان 
 شروع مدیریت جدید روابط عمومی این مجموعه 
تفاوت هایی  در زمینه ارتباط با رسانه ها حاصل 
 شده است و تحولی صورت گرفته و با جریان سازی 
رسانه ها و مطالبه گری قطعا اتفاقات خوبی خواهد  
 افتــاد . دبیری نژاد افزود: گروه رســانه ای دریا 
توانمندی های جوانان ایرانــی را  که با تکیه بر 
دانش، باور و فکر داخلی که سراســر از غرور و 
افتخار است به گوش همگان می رساند.قادری نیز 
بیان داشت: حمایت ها و همکاری ها با رسانه ها به  
 صورت دو جانبه اتفاق خواهد افتاد و قطعا وجود 
رســانه ها است که می تواند جایگاه صنایع را به 

عموم مردم معرفی کند.

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020



فرماندار بندرعباس خبر داد 
کاهش آمار تصادفات درون شهری 

  گروه خبر // جلســه شــورای ترافیک شهرستان بندرعباس 
برگزار شــد .به گزارش خبرنگار دریا ، جلســه شورای ترافیک 
شهرســتان به ریاســت عزیزاله کناری فرماندار در محل ســالن 
کنفرانس فرمانداری برگزار شد.فرماندار بندرعباس در این جلسه 
اظهار داشت:کلیه دستگاههای عمرانی کار نهایت تا 1۵ اسفند ماه 
سال جاری کارهای عمرانی خود را به اتمام برسانند.وی در ادامه 
گفت: اولویت شهرداری در ســال 1۴۰۰ رفع نقاط حادثه خیز ، 
افزایش روشنایی ، علائم راهنمایی و رانندگی و سیستم الکترونیک 
باشــد.این مقام مسئول بیان داشــت: کاهش مدت زمان حضور 
اورژانس به محل تصادفات بسیار مهم است.عزیزاله کناری تصریح 
کرد: تعامل و هماهنگی خوبی بین شــهرداری بندرعباس ، پلیس 
راهــور ، راهداری و اورژانس وجــود دارد که باید این همکاری 
منجر به کاهش ترافیک شــود.فرماندار بندرعباس در پایان گفت: 
آمار تصادفات درون شهری با زحمات پلیس راهور ، شهرداری و 
دستگاههای مرتبط کاهش یافته که  می شود حتی کاهش بیشتری 

پیدا کند.

توسط واحد بهداشت محیط و حرفه ای هرمزگان 
صورت گرفت 
۴۳ مورد پلمب

 به دلیل عدم رعایت پروتکل های بهداشتی
  گروه خبر // معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
گزارش عملکرد هفتگی تیم های نظارتی بهداشت محیط و حرفه 
ای اســتان در راستای پیشــگیری و کنترل بیماری کووید 19 را 
تشــریح کرد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر محمود حسین پور 
اقدامات تیم های نظارتی بهداشــت محیط و حرفه ای استان را از 
18 بهمن ماه لغایت 2۵ بهمن ماه بر اســاس فعالیت های صورت 
گرفته در جهت پیشــگیری و کنترل اپیدمی کووید 19 عنوان کرد.

حســین پور ابراز کرد: 8 هزار و ۵۵ مورد بازدید، ۵99 اخطاریه، 
1۵8 مورد معرفی به دادگاه و ۴3 مورد پلمب توســط کارشناسان 
و بازرسان بهداشت محیط و حرفه ای طی مدت یک هفته صورت 
 گرفته اســت.وی خاطر نشان کرد: هر شــهروند می تواند بعنوان 
یک ناظر مراتب تخلف اصناف را از طریق سامانه 3118 گزارش 

دهد.

 مشاهده ۵ بیمار مشکوک به کرونای انگلیسی 
در هرمزگان 

  گروه خبر // ســخنگوی دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان 
گفــت: از ۵ بیمار مشــکوک به کرونای انگلیســی در اســتان 
هرمزگان آزمایش گرفته شــده است. فاطمه نوروزیان، سخنگوی 
دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت:آزمایش ۵ بیمار مشکوک 
به کرونای انگلیســی دربیمارســتان های  هرمــزگان به تهران 
ارســال شده اســت و پس از اعلام نتایج اطلاع رسانی می شود.
نوروزیــان افزود:اکنــون از 12۷ بیمــار کرونایی بســتری در 
 بیمارستان های اســتان، 26 نفر در بخش مراقبت های ویژه )آی. 
سی. یو( بســتری هستند و حال ۵ نفر از آن ها وخیم است.رئیس 
دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان نیز هم گفت: دراین هفته فوتی 
براثر کرونا در اســتان، به علت افزایش موارد مثبت در ســه هفته 
گذشته، افزایش یافته است.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ، 
حسین فرشیدی افزود:افراد مسن و دارای بیماری زمینه ای از نیمه 

دوم اسفندماه، علیه بیماری کرونا واکسینه می شوند.
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سرمقاله

  نداشــتن سند بسیاری از املاک در بافت های فرسوده، 
حاشــیه ای و ساحلی و تاریکی کوچه ها و معابر همچنان 
مورد گلایه ســاکنان می باشد و مشکلات فراوانی را برای 
اهالی ایجاد کرده اســت و بنظر می رسد متولیان مربوطه 
عزمــی برای رفع ایــن مشــکلات ندارند.املاک محلات 
ســاحلی که با عنوان قرار گرفتن در حریم 6۰متری دریا 
همچنان اسنادشان صادر نشده و برخی از ساکنان می گویند  
حتی اجازه تعمیر ســقف ودیوار این املاک فرسوده به آنها 
 داده نمی شــود و نگرانند که در بارندگی و زمین لرزه و... 
بر سرشان آوار شوند . این نگرانی ها باعث شد که دادستان 
بندرعباس چندماه قبل از این مناطق بازدیدی داشته باشند 
و ســاکنان امیدوارند به زودی این مشکل برطرف شده و 
آنها بتوانند سند املاک شــان را اخذ نموده و با استفاده از 
این سندها، نسبت به اخذ تسهیلات نوسازی بافت فرسوده 
اقدام و املاک شان را بازسازی کنند.البته مشکل سند املاک 
در ســایر محلات از جمله محله آیت ا... غفاری)شهناز( 
بندرعباس نیز پس از سال ها همچنان لاینحل باقی مانده 
اســت و مصوبات شورا هم گره اخذ سند را محکم تر کرد 
تا ساکنان محروم و فقیر این محله نتوانند برای املاک شان 
ســند بگیرند. بیش از ســه ماه قبل که مسئولان قضایی، 
سپاه، شــهردار  بندرعباس و... از این محله بازدید کردند 
و مصوباتــی را برای رفع مشــکلات محله در حوزه های 
مختلف به همراه داشت و ساکنان منتظرند موضوع سنددار 
شدن املاک شــان با این بازدید و مصوبات برطرف شود 
ونیاز اســت دســتگاه های متولی اقدامات لازم را در این 
حوزه داشته باشند. از طرفی دیگر در این بازدید ومصوبات 
به موضوعات دیگر که خواســته ساکنان بود، مانند تامین 
روشنایی کوچه ها و معابر محله، پاکسازی معتادان و اراذل 
و اوباش و... که باعث ناامنی محله شــده است، نیز تاکید 
شد و ساکنان همچنان منتظر تحقق کامل مصوبات هستند. 
تاریکی کوچه های باریک محله آیت ا... غفاری باعث شده 
اســت که این کوچه ها مامنی برای سارقان، معتادان، اراذل 
و اوباش و... باشــند و می طلبد در این حوزه و بازگشایی 
معابر و لاین بندی کوچه های محله اقدامات لازم صورت 
پذیرد. اینکه مشــکلات محلات همچنان پابرجاســت و 
متولیان مربوطه عزم جزمی را برای رفع مشکلات ندارند، 
جای ســوال دارد. دستگاه قضایی که شــاید بتوان گفت 
 در گام نخســت وظیفه مســتقیمی در این حوزه ندارد و 
دســتگاه های اجرایی و شهرداری ها در این بخش وظیفه 
مســتقیم دارند، در این بخش وارد شده است که هم جای 
قدردانی دارد وهم انتظار می رود پیگیری ها و نظارت های 
لازم را هم در این بخش داشته باشند تا مشکلات ساکنان 

محلات بطور کامل برطرف شود.
  علی زارعی

بی سندی و بی روشنایی

گروه خبر // ســخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
گفت : با تشکیل کمیته ویژه ای وضعیت جسمانی دریافت 
کنندگان واکســن کرونا در استان به صورت مستمر رصد 

می شود. 
   فاطمه نوروزیان، سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
 با بیــان اینکه با تشــکیل کمیته ویژه ای وضعیت جســمانی 
دریافت کنندگان واکسن کرونا در استان به صورت مستمر رصد 
می شود، گفت: خوشبختانه حال هر 8۰ نفری که به آن ها واکسن 
کرونا تزریق شده خوب است و تاکنون دچار مشکل و عارضه 
خاصی نشده اند. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ؛ در مرحله 
نخست طرح واکسیناسیون کرونا در هرمزگان )روز های 22 و 
23 بهمن( به 8۰ نفر از پرسنل شاغل در بخش مراقبت های ویژه 
 کووید 19 بیمارستان های شهید محمدی بندرعباس و حضرت 
ابوالفضل )ع( میناب واکســن روسی » اسپوتنیک وی « تزریق 

شد.

 گروه خبر // رئیس جمهــوری از دولت آمریکا 
خواست به قانون، مقررات و قطعنامه2231 عمل 
 کند و گفت: ما نمی خواهیــم آمریکا در برابر ما 
غیر قانونی عمل کند. آنچه ما می خواهیم اجرای 

قانون و عمل به تعهدات است. 
   حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در آیین 
بهره برداری ویدئوکنفرانســی از چهار طرح صنعتی 
و معدنی با تاکید بر واگــذاری امور تولیدی به مردم 
گفــت: هر روز اصــرار دارم بخش هــای متعلق به 
دولت به مردم واگذار شود چون مردم بهتر می توانند 
تولید را اداره کنند. وی گفت: ما باید پشــتیبان بخش 
خصوصی کشور باشــیم و به برنامه ریزی برای امور 
اجرایی کشور بپردازیم. رییس جمهوری با بیان اینکه 
امروز پنجاه و یکمین جلســه افتتاح ما در سال 99 
اســت،افزود:  از آغاز سال که با شرایط بسیار سخت 
کرونا همراه با جنگ بســیار سخت اقتصادی مواجه 
بودیم، نمی دانســتیم که آیــا می توانیم این افتتاح ها 
 را داشــته باشیم یا نه اما خوشــبختانه توانستیم این 
افتتاح ها را داشته باشیم و در مناسبت های دیگر هم 
 به این افتتاح ها افزوده شــد. وی ادامه داد: امروز با 
سرمایه گذاری بیش از 8 هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 
طرح هــا و پروژه ها افتتاح می شــود و طبق آمار و 
ارقامی که در همین سال داشتیم، تحولاتی در بخش 
صنایع مشاهده می کنیم و فقط امروز ۷ و نیم میلیون 
تن تولید گندله آهن را افتتاح کرده ایم و این نشانه زنده 

و فعال بودن کشور و جهش تولید در کشور است.

  رئیس دولت تدبیر و امید گفت:  امســال شــاهد 
حرکت در تولید و حتی رونق و جهش تولید بوده ایم و 
زنجیره فولاد در بخش های مختلف را کامل می کنیم.
ضمن اینکه تقریباً بین محصولات تعادل وجود دارد.
وی خاطرنشان کرد: در طول این دولت توانستیم در 
بخشــی از این زنجیره ها بیش از % ۷۰  و بخشــی 
هم بیش از 8۰ درصد رشــد و توسعه داشته باشیم؛ 
آن هم در شرایط تحریم، جنگ اقتصادی و کرونا که 
این یکی از معجزات قدرت ملت بزرگ ایران اســت 
که در هیچ شرایطی تسلیم نمی شوند.رییس جمهوری 
اضافه کرد: مردم شرایط سیاسی و اقتصادی را به طور 
کامل احســاس می کنند البته مردم در سختی، رنج و 

مشکلات هستند.
* دولت آمریکا در برابر قطعنامه ۲۲۳۱ تسلیم 

شود
رئیس دولت دوازدهم گفت:  وقتــی کار را در دولت 
دوازدهم شــروع کردیم، تداوم کار دولت یازدهم را در 
ذهن داشتیم و نمی دانســتیم دیوانه ای در آمریکا سر 
کار می آیــد و جنگ بی نظیری را در تاریخ علیه ملت 
ایــران آغاز می کند. وی افــزود: او فکر می کرد اگر 
این فشــار را به ملت ایران وارد کند مردم زانو می زنند 
و تسلیم می شــوند. امروز ملت آمریکا و دولت فعلی 
این کشور فهمیده است که رئیس جمهور سابق اشتباه 
کرده و امیدواریم این اشتباهات سریعتر جبران شود و 
دولت جدید آمریکا در برابر قانون، مقررات و قطعنامه 
2231 تسلیم شود. رییس جمهوری ادامه داد: تسلیم 

در برابر قانون عیب نیســت و خجالت نکشیم. تسلیم 
در برابر زور عیب است؛ اینکه تبلیغات می شود ایران 
اخیراً اقداماتی انجام داده تا آمریکا را تحت فشار قرار 
دهد نادرست است. روحانی گفت: ما که نمی خواهیم 
به آمریکا بگوییم در برابر فشار ما غیرقانونی عمل کند 
آنچه ما می خواهیم قانون است. وی اضافه کرد: اجرای 
مقررات، قوانین، تعهدات و پیمان های بین المللی جزو 
وظایف انســانی و سیاسی همه دولت ها است بنابراین 
امیدواریم به قانون برگردند و بتوانیم در شــرایط بهتر 
در جهان مراودات و تعامــلات خود را  خصوصاً در 
بخش تجاری انجام دهیم. روحانی با اشاره به ۴ طرحی 
 که امروز افتتاح شده اســت، گفت: مردم ما در زمینه 
صنایع معدنی کاملًا فعال هستند و 2 طرح ما مربوط به 
بخش فولاد و گندله ســازی و یک بخش هم مربوط 
به پایانه های صادراتی می شــد. پایانه هایی که بتواند 
پتروشیمی، فولاد و آلومینیوم را به خوبی صادر کند که 
در یک منطقه بسیار خوب در جنوب در مرز سه استان 
هرمزگان، بوشهر و فارس طرح بزرگی افتتاح شد که 
امیدواریم دنبال شود.وی ادامه داد: این طرح می تواند 
یک مرکز بزرگ صادراتی بسیار مهم در منطقه بسیار 
اساسی و استراتژیک پارســیان برای کشور ما باشد.
رئیس دولت دوازدهم درباره بهره برداری از پایانه بسیار 
خوب برای محصولات کشاورزی و مرکبات در جویبار 
مازندران و مهــم خواندن این پایانه ها گفت: محصول 
کشاورز ما به سرعت خریداری می شود. از بین نمی رود 
و در سردخانه های لازم انبار و بسته بندی می شود و 

می تواند ذخیره خوبی برای مصرف داخل کشور و هم 
برای صادرات باشد.

* ورود به اتحادیه اوراسیا را دائمی می کنیم
  روحانــی یکی از توفیقات در دولــت تدبیر و امید 
را  ورود به اتحادیه اروپا آســیا  توصیف کرد و گفت:   
اتحادیه اوراسیا در صادرات به ما خیلی کمک کرده و 
البته به طور موقت وارد این اتحادیه شدیم و آن را ادامه 
می دهیــم و دائمی می کنیم . به گزارش ایرنا، وی با مهم 
خواندن ورود در این گونه اتحادیه ها، افزود:  همان که 
اقتصاد مقاومتی می گوید درون زا باشد و برونگرا؛  یکی 
از راه  های درون زا بودن این است که وارد این اتحادیه 
شــویم و بتوانیم در جمع کشورهای منطقه و خارج از 
منطقه حضور فعال داشــته باشیم. با تعرفه و با شرایط 
مناسب بتوانیم صادرات و واردات داشته باشیم. مناطق 
آزاد تجاری داشته باشیم و همه اینها به ما کمک می کند.

در آیین بهره برداری از طرحهای وزارت صمت؛

روحانی: آنچه از آمریکا می خواهیم عمل به قانون و اجرای تعهدات است

پشت پرده سیاست 

به نوشــته برنا، او حتی در پاســخ به این سوال که   نیروی انتظامی مطرح کرده که   
مستندات لازم را برای مراجع قضایی ارســال کرده است، گفت: »قوه قضاییه هم 
اگر بخواهد به این موضوع ورود کند باید از ما اســتعلام بگیرد.« غضنفر آبادی در 
حالی این ســخنان را مطرح می کند که عنابستانی به طور صریح بارها حرف خود 
 را در رســانه ها پس گرفته اســت و آن طور که شجاعی در مصاحبه با ما گفت: 
»تناقض گویی های این نماینده نیز در هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان بررســی 
خواهد شد.« گفتنی است این نماینده  در ابتدا تصریح کرد اصلا از خودرو پیاده نشده، 
سپس ادعا کرد که پیاده شده اما برخورد فیزیکی با پلیس راهور نداشته و در ادامه 

و همزمان با انتشار دوربین های پلیس راهور ادعا کرد که فقط سرباز را هل دادم!
انعکاس

جهان نیوز مدعی شد: نتایج یک نظرسنجی نشان می دهد اسحاق جهانگیری حائز 
بیشترین رای منفی از ســوی اصولگرایان بوده و این در حالی است که براساس 
تمامی نظرســنجی های   اخیر، جهانگیری در میان کاندیداهای احتمالی اصلاح 
طلب در بین اقشــار مختلف مردم نیز در رده هــای اول آرای منفی مردمی قرار 

داشته است.
الف نوشــت: مصطفی دانشــجو وکیل محجوبی )محکوم امنیتــی و از دراویش 
گنابادی(، در شــبکه اجتماعی، آخرین وضعیت موکلش را اعلام کرد.او در این 
پست نوشت: »با هماهنگی مقام قضایی و دادسرای امنیت تهران، ملاقات همسر 
و مادر بهنام محجوبی برقرار و صبح )چهارشــنبه( نیز اقدامات درمانی از سوی 

پزشکان آی سی یو انجام گرفت.«
جماران مدعی شد: علی خضریان سخنگوی کمیسیون اصل 9۰ مجلس با اعلام 
خبر وصول شکایت اقشــار مردم از رئیس جمهور در کمیسیون اصل 9۰ گفت: 
22۰ هزار نفر از آحاد مختلف مردم شــکایتی از رئیس جمهور مشــتمل بر 16 
بند درخصوص موضوعات فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و سیاسی را تقدیم این 

کمیسیون کرده اند. 
خبرآنلاین مدعی شد: وکیل قالیباف، به خبرگزاری فارس گفت: با استناد به مواد 
69۷ قانون مجازات اسلامی )تعزیرات( و قانون کاهش مجازات حبس تعزیری 
مصوب 99 حکم بر محکومیت یاشار سلطانی با لحاظ مقررات تعدد جرم صادر 
و او به تحمل 13 ماه و یک روز حبس محکوم شــده است. هدف موکل از طرح 
شکایت آن بود که نشان دهد ادعاهای یاشار سلطانی کذب است. گفتنی است پیش 
از این محمد علی نجفی و میرلوحی هم به دلیل نشــر اکاذیب علیه شهردار اسبق 
تهران محکوم شده بودند. یاشار سلطانی هم به دلیل نشر اکاذیب و اتهام به شهردار 

اسبق تهران محکوم شده است.
رجانیوز مدعی شد: واعظی،رئیس دفتر روحانی گفت: موضع نظام و دولت تغییر 
نکرده و فتوای رهبری درباره ســلاح هســته ای به قوت خود باقی است. آقای 
روحانی در این زمینه به وزیر اطلاعات تذکر داده اســت. پیشتر علوی گفته بود: 
رهبری در فتوای خود فرمودند که تولید سلاح هسته ای خلاف شرع و حرام است 
اما اگر گربه ای را گوشه ای گیر بیندازند ممکن است رفتاری کند که گربه ای که آزاد 

است آن رفتار را نمی کند.

تازه های مطبوعات
فرهیختگان- این روزنامه در گزارشی با تیتر » آغاز عملیات فریب« نوشت: »درحالی 
که منابع نزدیک به دولت می گویند بایدن در فضای واقعی هیچ پالسی برای بازگشت به 
تعهدات نداده است، وزارت خارجه آمریکا در صفحه توییترش و به زبان فارسی و خط 

نستعلیق از بازگشت به دیپلماسی می گوید.«
ایران - محمدعلی ابطحی با کنایه به اصولگرایان نوشت: این که یک جریان از مشارکت 
بالا در انتخابات و کنش سیاسی شهروندان بیم داشته باشد نشان از نبود اعتماد به نفس 

در این جریان و آگاهی از نداشتن پایگاه اجتماعی لازم توسط آن هاست.
شــرق- این روزنامه از اختلافات اخیر اصلاح طلبان گزارشــی با عنوان »نخستین گام 
انتخابات زیر سایه اختلافات« تهیه کرد و نوشت: »نهاد اجماع ساز اصلاح طلبان یا همان 
جبهه اصلاحات ایران رســما فعالیت خود را آغاز کرد. در ابتدا به  نظر می رسید که این 
تشکیلات انتخاباتی بتواند همه طیف های اصلاح طلبی را ذیل خود بیاورد و رافع مشکلاتی 
در شورای عالی سیاست گذاری باشد. البته این اختلاف ها مربوط به مقطع کنونی نیست 
و شاید بتوان منشــأ اصلی اختلاف نیروهای اصلاح طلب را زمان انحلال شورای عالی 

سیاست گذاری و متعاقبش تشکیل شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان دانست.«
وطــن امروز- این روزنامه یک تصویر بزرگ از بایدن دارد وبا  تیتر »آچمز« از نتایج 
توقف اجرای پروتکل الحاقی توسط ایران نوشت: »بایدن در حالی نسبت به ضرب الاجل 
ایران بی تفاوت است که گمان می کند مانند دفعات پیشین دولت روحانی از تهدیدات خود 
عقب نشــینی می کند و به خواسته آمریکا تن می دهد اما در این مرحله شرایط متفاوت 
اســت چرا که مجلس اجرای اقدامات کاهش تعهدات برجامی را تبدیل به قانون و به 
صراحت در این قانون قید کرده است که افراد مستنکف از اجرای قانون به حبس محکوم 

می شوند. ضمن این که مقامات دولت روحانی نیز خبر اجرای آن را اعلام کردند.«
دست پیش گرفتن در جنجال خط ویژه 

سخنگوی هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان: عنابستانی حق شکایت از سرباز وظیفه 
ناجا را دارد!  ســوم بهمن 99 فیلمی چند دقیقه ای حکایت از برخورد فیزیکی یک 
نماینده مجلس با سرباز ناجا داشت. اندکی بعد معلوم شد آن نماینده مجلس، علی 
اصغر عنابستانی است. از سوی دیگر، یکی از نهادهایی که بنا بود به این موضوع ورود 
کند، هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان بود که اتفاقا رئیس این هیئت یعنی امیر حسین 
قاضی زاده هاشمی در همان ساعات اولیه این حادثه  قول مساعد داد که این مسئله 
تا انتها بررسی و با مقصر برخورد خواهدشد.« حتی پس از عذرخواهی عنابستانی از 
رفتار زننده خود با سرباز راهور، حجت الاسلام حسن شجاعی عضو این هیئت در 
گفت و گو با خراسان تاکید کرد این عذرخواهی تاثیری در بررسی پرونده ندارد و 
گفت که مردم مطمئن باشند هیئت نظارت تا انتها این موضوع را بررسی خواهد کرد. 
حالا اما درحالی که هنوز یک ماه از این ماجرا نگذشته، گویا بررسی های هیئت 
نظارت بر رفتار نمایندگان رنگ و بوی دیگری به خود گرفته و موســی غضنفر 
آبادی عضو این هیئت فلش »مقصر« این حادثه را  از عنابستانی به سمت پلیس 
راهور کج کرده است: »عنابستانی حق شکایت از آن سرباز را دارد، نیروی انتظامی 
موظف است مستندات را برای هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان ارسال کند. ما برای 

ورود به این موضوع منتظر ارائه مستندات از سوی نیروهای انتظامی می مانیم.« 

گروه  خبر //  فرمانده مرزبانی ناجا  از رصد 2۴ 
ساعته مرزهای ایران با دوربین های پیشرفته 
دید در شب و حرارتی و ریز پرنده ها خبر داد. 
  سردار احمدعلی گودرزی اظهار داشت: امسال 
یکی از اولویت های نیروی انتظامی و فرمانده این 
نیرو، تهیه زیرساخت های لازم برای هوشمندسازی 
پلیس بوده اســت.وی افزود: در همین راســتا 
مرزبانی هم یکی از اولویت خود را بعد از ارتقای 
توان عملیاتی و همکاری و تعامل با کشــورهای 
همسایه، بر همین اساس طراحی کرده که مرزها 
را بــه صورت یکپارچه بتوانیم هوشمندســازی 
کنیم. فرمانده مرزبانی ناجا گفت: به همین منظور 
حس گرهایی که نیاز اســت تــا مرزها بیش از 
گذشته مراقبت شــوند، ریز پرنده های مورد نیاز 
جهت جهت پایش تصویری مرزها و دوربین های 
پیشــرفته که 9۰ درصد این تجهیرات بومی بوده 

تامین شده اســت.وی تصریح کرد: خرسندیم در 
اولین روز از چهل و سومین سال پیروزی انقلاب 
اسلامی اکثر تجهیزات  از جمله شناورهای حیدر 
6۰ فوتی کاملا بومی شده وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح است و دوربین ها و ریز پرنده ها هم 
به همین شکل است.گودرزی گفت: امیدوار هستیم 
در آینده نزدیک دستگاه هایی برای تصویربرداری 
از حدود آب های سرزمینی و انحصاری را به بدنه 
مرزبانی تزریق کنیم کــه در روزهای آینده این 
ریزپرنده ها با اولویت به اســتان هرمزگان واگذار 
می شوند.وی تاکید کرد: دوربین های پیشرفته دید 
در شــب و حرارتی کاملا فعل و انفعالات را در 
نقاط صفر مرزی تحت پوشش قرار خواهد داد و 
می تواند در ارتقای امنیت پایدار کشور تاثیرگذار 
باشــد نیز از اولویت های مرزبانی است.فرمانده 
مرزبانی ناجا گفــت: امیدواریم دولت و مجلس 

محترم که با ترکیب جدید امیدبخش اســت ما را 
در برنامه  های آینده یاری دهند تا بتوانیم در یک 
پروسه 3 ساله به نحو شایسته هم انسداد مرزهای 
کشور را تکمیل کنیم و هم تجهیزات پیشرفته تری 
را در اختیار بگیریم و در حوزه هوشمندسازی هم 
اقدامات موثری انجام بدهیم.به گزارش تســنیم ؛ 
وی تاکید کرد: البته کار رو به صعود و پیشــرفت 
است اما باید دولتمردان در این راستا ما را به ویژه 
در حوزه دریایی که نیازمند تجهیزات پیشــرفته 
هستیم، یاری دهند تا کنترل های مرزی شایسته 

انجام شوند.

فرمانده مرزبانی ناجا خبر داد 

انسداد کامل مرزها تا 3 سال آینده 

گروه خبــر // آیین کلنگ زنی و احداث 
پنجمین پالایشــگاه تولید روغن پایه 
کشور با حضور اســتاندار و رئیس کل 

دادگستری هرمزگان برگزار شد. 
  به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ با حمایت 
دستگاه قضایی اســتان هرمزگان از سرمایه 
گذاری های مشــروع و رفع موانع حقوقی و 
قضایی، کلنگ ســاخت پنجمین پالایشگاه 
تولید روغن پایه کشــور و اولین پالایشگاه 
روغن پایه خودرو در بندرعباس به زمین زده 
شد.مراسم آغاز ساخت پنجمین پالایشگاه 
روغن کشور و  اولین پالایشگاه روغن پایه 
بندرعباس در مجاورت پالایشگاه نفت ستاره 
خلیــج فارس، امروز با حضور اســتاندار و 
رئیس کل دادگستری هرمزگان و جمعی از 
مسئولین قضایی و اجرایی برگزار شد.رئیس 
کل دادگستری استان هرمزگان در آیین کلنگ 
زنی این پالایشــگاه با اشاره به منویات مقام 

معظم رهبری)مد ظله العالی( در سال »جهش 
تولید« و سیاســت های ابلاغی ریاست قوه 
قضاییه در حمایــت از واحد های تولیدی 
ابراز داشت: ستاد اقتصاد مقاومتی در دستگاه 
قضایی استان هرمزگان با هدف رفع مشکلات 
حقوقی و قضایی واحدهای تولیدی تشکیل 
شده است و رفع موانع موجود بر سر راه این 
واحد ها، به صورت ویژه در دستور کار این 
ســتاد قرار دارد.علی صالحی افزود: مراحل 
ساخت این پالایشــگاه به دلیل مشکلات 
حقوقی و قضایی به مدت دو سال متوقف شده 
بود و با ورود دستگاه قضایی استان هرمزگان، 
حمایت نماینده محترم ولی فقیه در استان و 
مسئولین اجرائی مشکلات و موانع رفع گردید 
و امروز شاهد کلنگ زنی آن بودیم.وی گفت: 
این مجموعه به همت بخش خصوصی ساخته 
خواهد شــد و با بهره بــرداری از آن زمینه 
اشــتغال به کار برای بیــش از 12۰۰ نفر به 

صورت مستقیم و برای بیش از 3۵۰۰ نفر به 
صورت غیر مستقیم فراهم می شود.صالحی 
ضمن تأکید بر تعامل با دولت برای استفاده از 
ظرفیت های موجود جهت تقویت اقتصاد و 
استقلال کشورمان خاطرنشان کرد : ساخت 
پالایشــگاه روغن پایه، علاوه بر جلوگیری 
از خام فروشــی، به ارزآوری کشور از محل 
صادرات فرآورده های نفتی نیز کمک خواهد 

کرد.عالی ترین مقام قضایی استان هرمزگان 
گفت: حمایت دستگاه قضایی، منجر به امنیت 
سرمایه گذاری و تحول اقتصادی می گردد لذا 
دادگستری کل استان هرمزگان، با عنایت به 
منویات رهبر معظم انقلاب »مد ظله العالی«، 
حمایت از سرمایه گذاری، مالکیت مشروع و 
تأمین امنیت سرمایه گذار را با جدیت دنبال 

می کند.

 گروه خبر //  مرحله نخست شرکت گندله سازی مادکوش 
در بندرعباس صبح پنجشنبه با دستور رئیس جمهوری و 
وزیر صنعت، معدن و تجارت از طریق ویدیو کنفرانس به 

بهره برداری رسید. 
   مدیرعامل ســازمان صنعت، معــدن وتجارت هرمزگان در 
حاشــیه بهره برداری از این طرح  مهم صنعتی و معدنی گفت: 
در این روز مرحله نخســت شرکت گندله سازی مادکوش در 

بندرعباس با ظرفیت تولید 2.۵ میلیون تن گندله آهن در سال به 
 بهره برداری رسید.خلیل قاسمی افزود: مرحله نخست این طرح با 
سرمایه گذاری 23 هزار و 2۰۰ میلیارد ریال صورت گرفته که 
زمینه اشتغال 36۰ نفر را به صورت مستقیم فراهم نموده است.

وی بیان داشت: همچنین عملیات اجرایی مرحله دوم این طرح 
با ظرفیت دو و نیم میلیون تن گندله آهن خام آغاز شــد .این 
کارخانه با هدف تولید پنح میلیون تن گندله در سال در 2  مرحله 

در زمینی به مساحت 3۷ هکتار مستقر در منطقه ویژه اقتصادی 
صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس راه اندازی شــد.»احداث 
مجتمع گندله سازی مادکوش در ابتدای سال 92 کلید خورد.

به گزارش ایرنا ؛ شــرکت مادکوش از زیرمجموعه های گروه 
گسترش سرمایه گذاری بین المللی ارزش است که راه اندازی 
این مجتمع کاری بسیار مهم در راستای تحقق اقتصاد مقاومتی و 

ایجاد اشتغال در هرمزگان است.«

گروه خبر // حســین باباخانی معاونت برنامه ریزی و 
توسعه فرمانداری در جلسه کمیته تامین و توزیع سوخت 
شهرستان با اشاره به مشکلات کشاورزان در جابجایي 
و حمل محصولات کشــاورزي گفت: با توجه به شروع 
برداشت محصولات کشاورزي خارج از فصل در جنوب 

کشــور و افزایش تقاضا براي حمــل بار خصوصا حمل 
محصولات کشاورزي احتمال کمبود کامیون در این ایام 
وجود دارد که ضرورت دارد دستگاههاي متولي از جمله 
اداره کل راهداري و حمل و نقــل جاده اي با همکاري 
انجمن هاي رانندگان و شرکت هاي حمل و نقل در اسرع 

وقت نسبت به تامین کامیون مورد نیاز جهت جابجایي 
محصولات کشاورزي به بازار اقدام نمایند.

  به گزارش خبرنگار دریا ، وی با اشاره به ضرورت تشدید 
نظارت ها بر شــبکه حمل و نقل و تخصیص ســوخت به 
ناوگان حمل بار و مسافر در مسیرهاي درون و برون شهري 
اظهار داشــت: نظارت لازم بر فعالیت ناوگان حمل و نقل 
بار و رصد پیمایش توســط دستگاههاي متولي با جدیت 
در دستور کار باشد تا ضمن جلوگیري از عرضه خارج از 
 شبکه سوخت در این بخش ، خللي نیز در فعالیت ناوگان 

حمل و نقل بوجود نیاید .

کلنگ زنی پنجمین پالایشگاه روغن کشور با حمایت دستگاه قضایی

 با دستور رئیس جمهور ؛

کارخانه گندله سازی مادکوش در بندرعباس افتتاح شد

معاونت برنامه ریزی و توسعه فرمانداری بندرعباس  تاکید کرد 
تشدید نظارت  بر شبکه حمل و نقل بار درون و برون شهری 

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان: 

حال دریافت کنندگان واکسن کرونا 
خوب است 
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آرزو توکلی سرویس استان ها // رئیس سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی اســتان کرمان گفت: نرخ تورم در استان 
کرمان بالاتر از میانگین کشــوری است و طی 10 ماهه 
امسال در کرمان بر برابر با 32.5 درصد و در کشور 32.2 

درصد است. 
   به گزارش  خبرنگار دریا ، جعفر رودری در نشســت خبری 
اظهار داشــت: نقش اصحاب رسانه در راهبری توسعه استان 
کرمان قابل تقدیر اســت و انصافا فضای خوبی در همراهی، 
انتقال، رصد و کارشناســی دولت و بدنه مردم بر استان حاکم 
است و رسانه ها نقش مثبتی در این زمینه دارند.وی بیان کرد: 
سازمان مدیریت دستگاه اجرایی نیست و مهمترین وظایف ما 
در حوزه راهبری نظام توســعه استان دیده شده است و نقش 
تصمیم سازی را در تهیه اسناد و برنامه های توسعه برعهده دارد.

رودی ابراز داشــت: خط و خطوط و محورهای توسعه استان 
کرمان مشخص اســت و توزیع منابع برای اجرای برنامه ها و 
نظارت بر پروژه های عمرانی هم بر عهده ســازمان مدیریت و 

برنامه است.
  رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان اضافه 
کرد: در ســال 99 روند هفت، هشت ساله گذشته را به دست 
آوردیم و رشد اقتصادی ۴ درصد را برای سال جاری در نظر 
گرفتیم که به 2۵ هزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری و ۷۵6 

میلیون دلار سرمایه گذاری نیاز داشتیم.
   رودی عنــوان کــرد: 6۷۴ پروژه اقتصــاد مقاومتی با 12 
هزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری در استان کرمان داریم که 
۵۰ درصد هدف گذاری ســرمایه گذاری و ۴۰ درصد اشتغال 
اســتان کرمان را شــامل می شــوند.وی اظهار داشت: 18۷ 
پروژه معین های توســعه اقتصادی در استان کرمان داریم که 
 3۴۵ میلیارد تومان ســرمایه گذاری تا سال گذشته انجام داده 
بودند و ۵۵۰ میلیارد تومان طی ســال جاری سرمایه گذاری 

می کنند.
  رودی بیان داشــت: 1۰3 هزار میلیارد تومان تولید ناخالص 
داخلی استان کرمان اســت که رتبه نهم کشوری را داریم، اما 
تولید سرانه استان نسبت به متوسط کشوری پایین تر است.وی 
افزود: 16.۷ میلیون تومان تولید ســرانه استان کرمان در سال 
98 بوده و ســرانه کشــور 18.۴ میلیون تومان است و ارزش 
افزوده بخش کشــاورزی 6.۷6 درصد ست که به طور نسبی 
سهم بالایی در اقتصاد کشورداریم و ارزش افزوده بخش معدن 
3.2 درصد، صنعت 2.8 درصد و خدمات 2.۴ درصد اســت.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان عنوان کرد: 
اســتان کرمان از منابع آبی 6.9 درصــد را مصرف می کند در 
حالی که 3.۴ درصد از اقتصاد کشور را داریم  بنابراین اقتصاد 
کرمان بسیار آب بر است و پروژه های اقتصاد مقاومتی برای رفع 

این مشکل گام برمی دارند.
  رودی تصریح کــرد: نرخ تورم در اســتان کرمان بالاتر از 
میانگین کشــوری اســت و طی 1۰ ماهه امسال در کرمان بر 
برابر با 32.۵ درصد و در کشــور 32.2 درصد است و هزینه 
درآمد خانوارهای کرمانی رضایت بخش نیست و نسبت درآمد 
خانوار روســتایی استان به خانوار روستایی کشور 6۷ درصد 
بوده و درآمد خانوار شهری استان کرمان نیز 3۴ میلیون تومان 
و درآمد خانواده کشــور ۵۴ میلیون تومان است. وی یادآور 
شــد: نرخ مشارکت اقتصادی در اســتان کرمان برابر با ۴۰.8 
در زمســتان سال گذشــته بوده و در بهار امسال بدترین نرخ 
مشارکت اقتصادی را به علت شــیوع کرونا داشتیم که به 38 
درصد رســید و بیش از 39 هــزار و 6۰۰ نفر از چرخه کار 
خارج شــدند اما با ورود به پاییز وضعیت بهتر شد و به 39.6 
درصد رسید و 26 هزار و 9۰8 نفر از چرخه کار خارج شدند.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان اضافه کرد: 
اشتغال سال 99 متناسب با هدف گذاری ۴ درصد برای 1۰ ماه 

باید برابر با 3۵ هزار و ۴۰۷ فرصت شــغلی باشد که 32 هزار 
شغل ایجاد شــده است و نسبت به برنامه عقب هستیم. رودی 
اظهار کرد: 6 هزار و ۵۰ میلیارد تومان درآمدهای استان کرمان 
است که قرار بود، ۵ هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان از حوزه مالیات 
محقق شــود و 3۴۰ میلیارد تومان از بقیه بخش ها باشد. وی 
در همین زمینه خاطرنشان کرد: حدود ۵ هزار و ۷88 میلیارد 
تومان وصولی مالیات در استان کرمان طی سال جاری داشتیم 
که ۵ هزار و 9۴۴ میلیارد تومان درآمد داشــته ایم و بیشتر از 
سهم ماست و مازاد داریم، اما در حوزه غیرمالیاتی ۵۵ درصد 

را محقق کرده ایم.
  رودری بیان داشت: بیش از 9۰۰ میلیارد تومان مازاد درآمد 
در 1۰ ماهه سال جاری در استان کرمان داریم که درصدی از 
آن به اســتان برمی گردد و حدود 6۰ میلیارد تومان به استان 
برگشت داده شده است که باید ابلاغ شود و این اعتبار صرف 

پروژه های نیمه تمام می شود.
  وی افزود: 3 هزار و 2۰ پروژه استانی و ملی در استان کرمان 
داریم که به بیش از 83 هزار میلیارد تومان اعتبار برای تکمیل 
این پروژه ها نیاز داریم که برابر با بودجه کل کشــور اســت و 
2۴ پروژه جدید در ســال جاری داشتیم و رویکرد این است 
تا پروژه های نیمه تمام به ســرانجام نرسند، پروژه جدیدی را 

آغاز نکنیم.

مجلسی و شیک

هزار جهد بکردی که مجلسی و شیک 

کنی تمام جهان را برای خود تملیک 

گهی سیاست تحریم و گه چماق و هویج 

به هر معاهده ای این چنین زدی پولتیک 

نه گفت و گوی تو باشد صواب و خیر و صلاح 

نه خُلق  و خوی تو باشد به آدمی نزدیک  

دوا ز دست تو از زهر مار سمی تر

سلام از دهن توست عین فحش رکیک

هزار نکته ی باریک تر ز مو این جاست

نمی شوی تو ز شیطان و او ز تو تفکیک 

به زیر دستکش نرم، پنجه ات چدنی ست 

دهی مدام به عالم پزُ دموکراتیک 

به بند می کشی آزادی و عدالت را 

مدام سوی حقوق بشر کنی شلیک 

مصیبت همه آفاق از خباثت توست 

شمال شرق پرو تا جنوب موزامبیک 

کنار منطقه بستی سگ نگهبانت 

که هست قاتل و جانی به صورت ژنتیک 

عراق و شام و یمَن زخمی از جنایت توست 

و گاو شیرده ات در جنایت تو شریک 

خوراک توست فقط نفت و خون ملت ها 

غذای خام و طبیعی و خوب و ارگانیک 

نصیحتی کُنمت بشنو و بهانه مگیر

برو ز منطقه و شیر را مکن تحریک 

اگر نگاه چپی سوی مرز ما بکنی 

فرو کنند به حَلقت هزار بالستیک 

همین بس است که از خطه ی کویری یزد 

بگفت پیرزنی با بیان فولکلوریک: 

اگِر بیوینمَِت آی کوف تو پوز شده اینجا 

بیگیرم از دل و دنده ت دویس و شص تا پیک 

افول کرد این اقتدار پوشالی 

و روزهای تو مانند شب شد تاریک 

شکوه و فرّ و جلال تو غرق شد 

چنان که فرّ و جلال و شکوه تایتانیک 

  حجت الاسلام مهدی پرنیان

طنز

 علیرضــا حائــری زاده ســرویس 
استان ها // معاون سپاه قدس گفت: 
حضور حداکثری و پرشور آحاد مردم 
با هــر دید گروهــی و جناحی باید 
اولویت اول انتخابات مهم سال آینده 

باشد . 
  به گزارش خبرنگار دریا  ، رستم قاسمی  
در جمع خبرنگاران یزد به اهمیت مشارکت 
مردم در انتخابات به رغم تمامی توطئه های 
دشــمنان اشــاره کرد و افزود: خواســته 
مقام معظم رهبری از مــردم و جناح های 
مختلف برای انتخابات پیش رو فقط حضور 
حداکثری و آگاهانه است .وی با بیان اینکه 
برای تحقق این امر مهم و خنثی کردن توطئه 
دشمنان باید اعتمادســازی و امیدآفرینی 
توسط مسوولان فراهم شود ادامه داد: نظام 
اسلامی در فضای بین المللی و برای شکست 
اهداف استکباری به حضور باشکوه مردم 
فهیم ایران اســلامی در انتخابات نیاز دارد.

وزیر ســابق نفت تصریح کرد: این که چه 
کســی در انتخابات رییس جمهوری پیروز 
می شــود موضوع دوم است و اصل همان 
ایجــاد زمینــه لازم و اعتمادآفرینی برای 
حضور در پای صندوق های اخذ رای است 
که با حول و قوه الهی با درایت مردم محقق 

می شود.

قاسمی گفت: هرچه این مشارکت گسترده تر 
و همراه با بینش و بصیرت باشــد موجب 
عزت و عظمت نظام و انقلاب اسلامی و مایه 
شکست و سرخوردگی دشمنان و مخالفان 
جمهوری اسلامی است و بدون شک مردم 
ما همواره وظیفه دینــی و ملی خود را در 
قبال کشور انجام داده اند.معاون سپاه قدس 
به اهمیت توجه به ســرمایه اجتماعی در 
کشور اشــاره کرد که به خاطر مشکلات 
اقتصادی و معیشتی دچار مشکل شده و باید 
مسئولان بیش از گذشته برای برون رفت از 
آن به تلاش و همت خود بیفزایند که انجام 
خدمت به مردم توفق الهی است.قاسمی به 
تحریم و  مسئله برجام اشاره کرد و افزود: 
آمریکا و اروپــا در این موضوع به قول و 
تعهــدات جهانی خود اصلا عمل نکردند و 
همانطوریکه مقام معظم رهبری اعلام کردند 
راه حل مشــکلات تکیه به درون کشور و 
تلاش برای بی اثر کردن تحریم هاست  . وی 
بیان کرد: اگر به اقتصاد از منظر سیاست نگاه 
و اقدام شــود قطعا خروجی لازم و کافی 
برای مردم و کشور ندارد و باید با پرهیز از 
این رویکرد برای آینده کشور با بهره گیری 
از تمامی ظرفیت ها، ریل گذاری مناسب و به 
موقع صورت گیرد که تحقق آن مشکلات را 

مرتفع می کند.

گروه خبر // اســتاندار خوزستان گفت: بر اساس 
گزارش ها و بررســی های صورت گرفته، ورود گونه 
جهش یافته کرونا به خوزستان از عراق بوده است؛ 
هرچند ممکن است ریشه آن از کشور دیگری باشد 
از این رو از امروز به مدت یک هفته مرزهای شلمچه 
و چذابه برای ورود مسافر بسته می شود تا امکانات 
تست ســریع و قرنطینه موقت چند ساعته برای 
گرفتن نتیجه تست در محل این دو مرز با رعایت 
استانداردها و به شــیوه مطلوب گسیل و مستقر 

شود.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ قاســم سلیمانی دشتکی در 
نشست فوق العاده ســتاد استانی مدیریت بیماری کرونا 
در محل اســتانداری خوزستان برگزار شد، اظهار کرد: 
امیدوارم بتوانیم پیک جدید کرونا را کنترل و مهار کنیم 
همانطور که پیک های قبلی در استان با موفقیت کنترل و 
مهار شد. وی افزود: در ابتدای تشکیل ستاد ملی کرونا 
که هنوز قرارگاه اجرایی این ستاد راه اندازی نشده بود، 
پیگیری اجرای مصوبات نامشخص بود که با تشکیل این 
قرارگاه این مساله مرتفع شد.سلیمانی دشتکی ادامه داد: از 
مسئولیت های این قرارگاه، بررسی این است که به عنوان 
مثال در ادارات، مراکز خدماتی، بازارها و اصناف تا چه 
میزان پروتکل ها رعایت می شود.اســتاندار خوزستان 

بیان کرد: در صورتی که در خوزســتان مسئول قرارگاه 
منصوب نشده باشــد در اولین فرصت مسئول قرارگاه 
اجرایی ســتاد استانی مدیریت کرونا را منصوب می کنم 
تا پیگیری اجرای مصوبات به صورت موثر و منســجم 
انجام شود.سلیمانی دشتکی عنوان کرد: بیشترین راه ابتلا، 
از طریق مبتلایان بدون علامت اســت زیرا افرادی که 
دارای علائم هستند، همه از آن ها دوری می کنند اما افراد 
بی علامت ناقل اصلی کرونا هستند. مراودات خانوادگی و 
فامیلی نیز تاثیر زیادی در شیوع دارد. استاندار خوزستان 
ادامه داد: در پیک فعلی، ابتلای جوانان زیاد بوده و افراد 
دارای بیماری زمینه ای، مادران باردار و شــیرده و افراد 
مسن بیشترین درصد از مرگ و میر را تشکیل می دهند 
و خواهش می کنم همه مردم عزیز و شــریف استان به 

رعایت پروتکل های بهداشتی توجه کنند.
  وی افزود: فرهنگ عزاداری ها و جشــن ها در برخی 
شهرها و مناطق زیاد است که این مراسم عامل بسیاری 
از موارد ابتلا و تلفات هســتند و لازم است ما فرهنگ 

خود را با توجه به شــرایط روز تطبیق دهیم. استاندار 
خوزستان گفت: تا وقتی کرونا شایع است، مراسم عزا و 
عروسی و آیین های مختلف که با تجمع برگزار می شود، 
متوقف شــوند و باید نســبت به این موارد افراد قبل از 

برگزاری مراسم توجیه شوند.
  سلیمانی دشتکی تصریح کرد: برای توجیه خانواده ها، 
نیروی انتظامی و دادســتانی آن ها را دعوت کنند یا نزد 
خانواده عزادار بروند و درخواست کنند که مراسم با تعداد 
محدود برگزار شود.استاندار خوزستان خاطرنشان کرد: 
قرارگاه شهید سلیمانی یکی از مهم ترین عوامل کنترل این 
بیماری بوده است. قرارگاه اجرایی ستاد کرونا نیز سه کار 

و وظیفه اصلی دارد. 
  وظیفــه اول این قرارگاه شناســایی بیماران و کنترل 
مبتلایان است که در منازل قرنطینه شوند و در اجتماعات 
حاضر نشوند؛ مسئولیت دوم شناسایی و ردگیری افراد 
مرتبط با بیمار همچون اعضای خانواده و همکاران است 
و ســومین کار مهم، مراقبت از بیماران زمینه ای، افراد 

مســن و مادران باردار و شیرده است که در اجتماعات 
حاضر نشوند. این سه کار در کنار دیگر اقدامات همچون 
کمک های مومنانه که در جای خود اهمیت دارد، وظیفه 

اصلی این قرارگاه است.
   وی گفت: از همه دستگاه ها می خواهم هر جا ستاد و 
قرارگاه کرونا درخواست کمک کردند، همه امکانات خود 
را در اختیار قرار دهند. همچنین شهرداری ها پیام های 
هشدار مطابق با نظر علوم پزشکی در سطح شهر نصب 
کنند.سلیمانی دشــتکی افــزود: در مراکز اجتماع محور 
همچون خانه های سالمندان، ندامتگاه ها و مراکز نظامی، 
تســت، مراقبت و رعایت اصول بهداشــتی بسیار مهم 
 اســت زیرا اگر یک نفر مبتلا شود موجب شیوع زیادی

 می شود.
  وی تصریح کرد: بر اســاس گزارش ها و بررسی های 
صورت گرفته، ورود گونه جهش یافته کرونا به خوزستان 
از عراق بوده اســت؛ هرچند ممکن اســت ریشه آن از 
کشــور دیگری باشــد از این رو از امروز به مدت یک 
هفته مرزهای شــلمچه و چذابه برای ورود مسافر بسته 
می شــود تا امکانات تست سریع و قرنطینه موقت چند 
ساعته برای گرفتن نتیجه تست در محل این دو مرز با 
رعایت استانداردها و به شیوه مطلوب گسیل و مستقر 
شود. البته تردد بارها از این دو مرز آزاد است. استاندار 

خوزســتان بیان کرد: پروتکل هــا و محدودیت ها در 
وضعیت های مختلف قرمز، نارنجی، زرد و آبی مشخص 
است و باید تمام و کمال رعایت و اعمال شود، از جمله 
اینکه فعالیت مدارس در مناطق قرمز و نارنجی باید مطلقا 

غیرحضوری باشد.
  وی گفت: ویروس جهش یافته بسیار خطرناک است. 
تقاضا می کنم با قدرت و بر اساس رویکرد مردم محور، 
 دســتورالعمل ها و محدودیت هــا اجرا شــوند و همه 
 موظــف به اجــرای دســتورالعمل ها هســتند و اگر 
 دســتگاهی از اجرای مصوبات ســتاد خودداری کند، 
من اولین شــاکی آن هستم زیرا این مصوبات در حکم 
قانون و مورد تایید مقام معظم رهبری و مجموعه نظام 

هستند.

استاندار خوزستان : 

مرزهای خوزستان بسته می شوند 

معاون سپاه قدس:کرونا 39 هزار کرمانی را بیکار کرد

 حضور حداکثری مردم
 اولویت انتخابات آینده باشد

خبری
استاندار کرمان: 

تسهیلات روستایی بدون محدودیت پرداخت می شود
  آرزو توکلی ســرویس استان ها // استاندار کرمان گفت: تسهیلات ارزان قیمت روستایی 
بدون محدودیت در بخش تکمیل زنجیره کشــاورزی مانند ســردخانه، سورتینگ و کارخانه 
فرآوری به متقاضیان واگذار می شــود. به گزارش خبرنگار دریا ، علی زینی وند در ســفر به 
شهرســتان نرماشــیر در جمع خبرنگاران افزود: معین های اقتصادی کرمان در حوزه مشاغل 
خانگی اقدامات خوبی انجام داده اند که این کارها باید تقویت شود.وی با اشاره به کلنگ زنی 
کارخانه نئوپان در نرماشیر با 3۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری و اشتغال 2۰۰ تا 3۰۰ نفر بیان 
کرد: مواد اولیه این کارخانه از شــاخ و برگ ضایعات خرما است، ضمن اینکه این شهرستان 
زمینه های خوبی در حوزه صنعتی دارد که باید فعال شــود.وی ادامه داد: شــرکت شهرک های 
کشاورزی در منطقه اقدامات موثری انجام داده، اما باید در حوزه زیرساخت هایی مانند گاز و 

راه توسط فرمانداران مشکلات پیگیری و حل شود.

مدیر درمان تأمین اجتماعی یزد خبر داد
حذف دفترچه های درمان تأمین اجتماعی از اول اسفند ماه

  گروه خبر //  مدیر درمان تأمین اجتماعی اســتان یزد با اشــاره به اراده سازمان تأمین 
اجتماعی در تولید نسخ الکترونیک، گفت : از اول اسفند ماه چاپ دفترچه های کاغذی درمان 
متوقف می شــود. به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر محمد حسین توحیدی فر با اشاره به حذف 
دفترچه های کاغذی درمان از ابتدای اســفندماه ســال جاری گفت: از این پس بیمه شدگان 
تامین اجتماعی می توانند با ارائه کارت ملی، شناسنامه عکس دار و یا جلد دفترچه درمان به 
عنوان مدارک هویتی، خدمات درمانی  را از کلیه مراکز کلینیک، پاراکلینیک، بستری و مطب 

پزشکان دریافت کنند.
   وی تأکید کرد: بیمه شــدگان قبل از مراجعه به مراکز درمانی می توانند اســتحقاق درمان 
خود را با یکی از روش های اعلام شــده اســتعلام بگیرند.به گفته ی این مسئول، روش های 
 *1666 # ussd اســتعلام شــامل پنج طریق اســت که در روش اول؛ شــماره گیری کد 
از طریــق تلفن همراه و انتخاب گزینه اســتحقاق ســنجی، روش دوم؛ شــماره گیری کد 
ussd # 1۴2۰*۴* و انتخاب گزینه اســتعلام اعتبار درمانی، روش ســوم؛ شماره گیری 

 medical.tamin.ir 1*1۴2۰* ۴* ، روش چهارم؛ مراجعه به ســایت # ussd کــد
و در روش پنجــم با مراجعه به ســایت pwa.tamin.ir می توان اقــدام کرد.مدیر درمان 
تأمین اجتماعی اســتان با تأکیــد بر این که تمهیدات لازم برای قطــع احتمالی اینترنت و یا 
در دســترس نبودن ســامانه دیده شده اســت، گفت: جای هیچگونه نگرانی برای بیماران و 
پزشــکان وجود ندارد.وی همچنین با اشاره به نگرانی بیمه شدگان در رابطه با نحوه محاسبه 
بیمه تکمیل درمــان، توضیح داد: ابهامات موجود با همکاری بیمه مرکزی برطرف شــده و 
براســاس ابلاغ بیمه مرکزی به بیمه های تکمیلی، نیازی به ارائه گواهی کاغذی توسط مردم 
 نخواهد بود.دکتر توحیدی فر در پایان یادآور شــد: در حال حاضر دفترچه های باقیمانده نزد 
بیمه شدگان معتبر خواهد بود و فعلًا پزشکان و داروخانه ها می توانند از برگه های دفترچه ها، 

سربرگ اختصاصی پزشک یا نسخه الکترونیک تأمین اجتماعی استفاده کنند.

امام جمعه یزد:
هلال احمر در حوزه پیشگیری از حوادث به طور جدی ورود کند

   نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه یزد بر لزوم ورود جدی تیم های کارشناسی 
از هلال احمر برای پیشــگیری از بروز حوادث تاکید کرد.به گــزارش خبرنگار دریا ، 
آیت الله محمدرضا ناصری، در دیدار با سرپرســت ســازمان امداد و نجات هلال احمر 
اظهار داشــت: کار هلال احمر وظیفه محور است و اگر تکلیف محوری نیز به آن اضافه 
شود و امدادگران، نجات را یک تکلیف شرعی بدانند، علاوه بر اینکه کار آنها یک عبادت 
محسوب می شود، احساس مسئولیت بیشتری نیز در این زمینه خواهند داشت.وی تاکید 
کرد: اگر امدادگران در کار خود احساس تکلیف کنند، برای نجات انسان ها دقیق تر عمل 
می کنند و خود را به آب و آتش می زنند.ناصری در بخش دیگری از ســخنان خود با 
بیان اینکه یزد در مرکز کشــور قرار گرفته و روزانه هزار کامیون از جاده های این استان 
عبور می کنند، افزود: یزد از نظر اجتماعی نیز دارای شرایط خاصی است و احتمال بروز 
حوادث در چنین شرایطی بسیار اســت.امام جمعه یزد تصریح کرد: بر این اساس هلال 
احمر باید در حوزه پیشگیری ها ورود کند و به عنوان یک پدافند غیرعامل عمل کند.وی 
یادآور شــد: گروه های کارشناسی توسط هلال احمر تشکیل شود و موارد حادثه خیز را 
به مردم و مسئولان گوشزد کنند و به طور مستمر، پیگیر رفع مشکل باشند.ناصری تصریح 
کرد: برای پیشــگیری ها باید ساز و کاری وجود داشته باشد و هر کجا احساس می کنید 
خطری مردم را تهدید می کند، تذکر جدی دهید و در کنار آسیب شناسی، پیگیری مستمر 

را در دستور کار خود قرار دهید.
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خبری

اجتماعی

   دلپسند به عنوان مدیر جهاددانشگاهی هرمزگان
 معرفی شد

 گروه خبر // معاون سیاسی و امنیتی استانداری هرمزگان گفت: 
بهبود کیفیت آموزش در دانشگاه ها امری ضروری است و این خلع 
مهم باید برطرف شود. علی رئوفی در آئین تکریم معارفه روسای 
سابق و جدید جهاد دانشگاهی استان با اشاره به اهمیت ارتقا کیفیت 
آموزش در مراکز آموزش عالی، عنوان کرد: در طی این سالها اقدامات 
خوبی در زمینه توســعه مراکز آموزش عالی صورت پذیرفته ولی 
متاسفانه کیفیت آموزش متناسب با توسعه آن نبوده است.وی افزود: 
به واسطه گسترش دانشگاه های نیروهای متخصص و ماهر خوبی در 
بخش های مختلف مورد نیاز کشور تربیت و روانه بازار کار و عرصه 
مدیریت کشور شدند.سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان با تاکید بر بهبود آموزش ها در مراکز آموزش 
عالی، خاطرنشــان کرد: بهبود کیفیت آموزش در دانشگاه ها امری 
ضروری است و این خلع مهم باید برطرف شود.رئوفی تصریح کرد: 
یکی از دلایل گسترش دانشگاه ها در کشور جمعیت بالای جوان 
کشور بود که ضرورت توسعه مراکز آموزش عالی را دو چندان کرد 
ولــی این مهم آموزش و کیفیت آن را در مراکز آموزش عالی تحت 
شعاع قرار داد.وی خاطرنشان کرد: دانشگاه ها رسالت مهم  تربیت 
انسان در جامعه را برعهده دارند و تربیت افراد اخلاق مدار از دیگر 
رسالت های مهم دانشگاه ها است.سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری هرمزگان در همین رابطه گفت: اساتید دانشگاه 
ها علاوه بر انتقال دانش و تکنولوژی به دانشجویان در شکل گیری 
شخصیت فراگیر آنها نیز نقش اساسی دارند.به گزارش ایسنا  ، در 
پایان این مراسم وحید دلپسند به عنوان رئیس جدید جهاد دانشگاهی 
استان هرمزگان معرفی و از خدمات سهیل دادخواه رئیس سابق جهاد 

دانشگاهی استان تقدیر بعمل آمد.

آخرین آمار صدور کارت ملی
 در پی حذف دفترچه های بیمه تامین اجتماعی

 گروه خبر //پیرو سوالات مخاطبان درباره حذف دفترچه بیمه و 
جایگزینی شماره ملی و کارت ملی برای استفاده از خدمات مراکز 
درمانی، ســازمان ثبت احوال کشور درباره آخرین آمار و وضعیت 
صدور کارت ملی هوشمند توضیحاتی را ارائه کرد.  مشکل افرادی که 
برای دریافت کارت ملی هوشمند صرفا پیش ثبت نام کرده و یا هیچ 
ثبت نامی نکرده و مدرکی هم ندارند و نگرانند که خللی در درمان آنها 
در مراکز درمانی تامین اجتماعی ایجاد شود،  اعلام کرد که بر اساس 
اعلام سازمان ثبت احوال کشور تا کنون نزدیک به 6۰ میلیون نفر از 
هم میهنان  مراحل تکمیل ثبت نام خود را به انجام رسانده و از این 
میان صدور کارت هوشمند ملی برای بیش از ۵۰ میلیون نفر انجام 
پذیرفته و در خصوص بقیه عزیزان به تدریج در حال انجام اســت.

همچنین درباره بحث حذف دفترچه های کاغذی بیمه تامین اجتماعی 
قطعا موضوع نحوه ارائه خدمت توسط آن سازمان تدبیر شده است که 
مناسب به نظر می رسد از طریق خود ایشان پیگیری شود. سازمان 
ثبت احوال کشور همواره آماده ارائه خدمات لازم بوده و بر اساس 
اعلام نیاز دســتگاهها هم اینک در بیش از 2۰۰ هزار نقطه از میهن 
اســلامی افزون بر 2۰۰ دستگاه در قالب تفاهم نامه های موجود و 
بر اساس قوانین کشور ارائه خدمت می کند.به گزارش ایسنا، با توجه 
به اهمیت کارت ملی در حذف دفترچه بیمه، معاون تامین اجتماعی 
نیز از برگزاری جلســاتی با ثبت احوال و سازمان های دیگر برای 
دسترسی به سوابق هویتی افراد خبر داده و گفت که اگر در بدو امر 
این طرح سختگیری کنیم ممکن است عرصه بر مردم سخت شود، لذا 
همه فرایندهای نظارتی را از اول شروع نمی کنیم و بتدریج این کار 
را انجام خواهیم داد.همچنین شهرام غفاری، مدیرکل درمان غیرمستقیم 
سازمان تامین اجتماعی نیز اعلام کرد که مردم جلد دفترچه هایی که 
تاکنون داشته اند را می توانند همراه داشته باشند، اگر جلد دفترچه هم 
ندارند، کارت ملی شان را می توانند ارائه دهند و اگر کارت ملی برای 
افراد صادر نشده بود و یا سنشان زیر 18 است و کارت ملی ندارند، 
می توانند با شناسنامه مراجعه کنند و این ساز و کارها موجود است.

به گفته وی، عدم صدور دفترچه و الکترونیک شدن نسخه از یکدیگر 
جداست، این که افراد بدون دفترچه مراجعه کنند و پزشک هم نسخه 
نویسی الکترونیک انجام ندهد، یک همراهی لازم دارد و پزشکان با 
استفاده از سر نسخه می توانند بیماران را ویزیت کنند و کد ملی بیماران 

را بالای نسخه بنویسند.
احتمال افزایش حداقل مستمری مددجویان 

کمیته امداد به ۵00 هزار تومان
 گروه خبر // معاون حمایت و سلامت کمیته امداد از ارائه خدمات 
مختلف به مددجویــان در قالب امداد الکترونیک خبر داد و گفت: 
در حال رایزنی هستیم تا در سال آینده حداقل مستمری ماهانه هر 
مددجو ۵۰۰ هزار تومان در نظر گرفته شــود. حسین خدرویسی، 
معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد در این همایش با اشاره 
به برنامه های کمیته امداد در راستای فقرزدایی در کشور، اظهار داشت: 
اولویت اول این نهاد حمایتی، توانمندسازی مددجویان در حوزه های 
مختلف از طریق خدمات پایه اشتغال و درآمدزایی باثبات، حمایت 
و سلامت خانواده و ارتقای کیفیت خدمات اجتماعی است؛ البته در 
پیوست همه این فعالیت ها حوزه فرهنگی و مذهبی است.وی ادامه داد: 
در حال حاضر برنامه مسنجمی در کمیته امداد در حال تدوین است 
و بنا داریم با راه اندازی امداد الکترونیکی، به صورت یکپارچه سازی 
خدمات مختلفی را به مددجویان ارائه دهیم.معاون حمایت و سلامت 
خانواده کمیته امداد با بیان اینکه اکنون بیش از یک میلیون و ۷۰۰ هزار 
سالمند تحت پوشش کمیته امداد قرار دارند، ابراز داشت: برنامه تکریم 
سالمندان و بالا بردن خدمات کیفی به این افراد به ویژه حمایت های 
درمانی و اجتماعی مورد توجه این نهاد قرار دارد. خدرویسی با اشاره 
به پرداخت مستمری ماهانه به مددجویان کمیته امداد، تصریح کرد: در 
حال حاضر مستمری برای یک نفر مددجو حدود 2۰۰ هزار تومان و 
حداکثر پرداخت مستمری به یک خانواده 62۰ هزار تومان است؛البته 
این میزان کافی نبوده و در مجلس در حال رایزنی هستیم تا حداقل 
مستمری برای یک نفر از مددجویان، ۵۰۰ هزار تومان در نظر گرفته 
شــود. خدرویسی با اشاره به خدمات مختلف به مددجویان تحت 
پوشش کمیته امداد، متذکر شد: پرداخت مستمری یکی از خدماتی 
است که کمیته امداد به مددجویان ارائه می کند و در کنار آن 12۰ نوع 
خدمت به مددجویان ارائه می کنیم که اگر بخواهیم مجموع خدمات 
ارائه شده در یک ماه را برآورد کنیم، عددی بیش از مقدار مستمری 

اعلامی است. 

 بازیافت نباید یک شعار باشد 
باید تلاش کنیم یک فرهنگ شود  واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

  

در  است  حاکی  //شــنیده ها  گزارش  گروه   
اســکله منتهی به شــهر لافت جزیره قشم 
برخی مســافران 1۸0 هزار تومان به ازای هر 
نفر به جاعلان داده اند و بدون این که آزمایش 
مُهرِ  با  برگه ای  از آن ها گرفته شــود،  کرونا 
»نتیجه منفی آزمایــش کووید1٩« گرفته و 

وارد جزیره شده اند.
 این مورد اگرچه قانون شــکنی اســت، اما همه 
ماجرا نیست. وقتی به ساحل بندرعباس می رویم 
شــاهد ازدحام مــردم و چادر های مســافرتی 
رنگارنگی هم هســتیم که در آلاچیق های ساحل 
اطراق کرده اند.کمی از چادر ها دور می شــویم و 
در گوشــه ای دیگر قلیان فروشانی را می بینیم که 
در حال آماده کردن قلیان برای اجاره هســتند.
در این بین مردمی که بیشــترآن ها ماســک نزده 
اند در حال قدم زدن یا شــنا هســتند.اوضاع در 
بازار بندرعباس نیز بهتر از این نیست. مردم بدون 
رعایت پروتکل های بهداشــتی و فاصله گذاری 

اجتماعی در حال خرید هستند.
مردم بی توجه بــه محدودیت ها به گردش های 
شبانه خود با وسیله نقلیه شخصی ادامه می دهند.

گردشــگران به راحتی به اســتان سفر می کنند و 
در اســتان نیز بر خلاف گفته مسئولان خدمات 
می شــود.معاون  ارائه  رفاهــی  و  گردشــگری 
گردشــگری اداره کل میــراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری هرمزگان میگوید: خانه های 
بومگردی در استان فعال هستند و به گردشگران 
خدمات ارائــه می دهند.فائقه اتابک در خصوص 
رعایت شــیوه نامه های بهداشــتی در این مراکز 
می افزاید: هیچ گونه دستور و شیوه نامه بهداشتی 
بــرای رعایت در خانه های بومگردی از ســتاد 

مدیریت بیماری کرونا ارسال نشده است.
به گفته وی در حال حاضر خانه های بوم گردی 
در جزایر قشم و هرمز و شهرستان های بندرلنگه، 
حاجی آباد و پارســیان و بخش سیاهو در حال 

فعالیت هستند.
* دستوری درباره اجرا نشدن تور در 

مناطق پرخطر کرونا وجود ندارد.
یکی از راهنمایان تور در جزیره قشم می گوید با 
آن که سفر جاده ای به هرمزگان محدود شده است، 
اما همچنان شــاهد تردد خودرو ها از اسکله های 
بندرعباس به سمت جزیره قشم هستیم و به نظر 
می رسد شرط داشتن گواهی منفی آزمایش کرونا 
به درستی اجرا نمی شود. متاسفانه شاهدیم برخی 
 PCR از خانواده ها با اعلام شــرط داشتن تست
برای ورود به جزایر هرمزگان؛ با خودرو به قشم 

آمدند، درحالی که آزمایش کرونا نداشــتند.طبق 
اعلام آژانس های مســافرتی پروتکل مشخصی 
برای اجــرای تور در مناطق پرخطر کرونا وجود 
ندارد و تاکنون دســتورالعمل مشخصی هم ابلاغ 

نشده است.
یکــی از مدیران تور های گردشــگری می گوید: 
تقاضــای تور های گردشــگری زیاد شــده و 
هتل های قشم تا هفتم اسفند پر شده اند.شهسواری 
می افزاید: برای برخی مســیر ها مثل کیش پرواز 
بعضی شــرکت های  فوق العاده هم گذاشــته اند. 
هواپیمایــی هم بلیتِ 8۰ تــا 9۰ درصد و حتی 

پیش آمده 1۰۰ درصد صندلی ها را می فروشند.
 * روز به روز آمار کرونا در استان

 رو به افزایش است
ســخنگوی دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان 
میگویــد: در حال حاضر 11۰ بیمار کرونایی در 
بیمارستان های استان بســتری هستند که از این 
تعداد 2۴ نفر در بخش مراقبت های ویژه به ســر 
می برند و حال ۷ نفر از آن ها وخیم اســت.دکتر 
فاطمه نوروزیان می افزاید: هــزار و ۴82 بیمار 
مبتلا به کرونا در هرمــزگان در قرنطینه خانگی 
هســتند.فوتی کرونا در هرمزگان از مرز هزار نفر 
گذشت رئیس دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان 
می گوید: از ابتدای اپیدمی کووید 19 در هرمزگان 
تاکنــون هزار و 16 نفر بر اثر ابتلا به این بیماری 
جــان خود را از دســت داده اند.دکتر حســین 
فرشــیدی می افزاید: در این مدت 2۷6 نفر نیز با 
علائم کرونا جان خود را از دســت داده اند، اما 
جواب تســت PCR آن ها منفی بوده که نمی توان 
این افراد را جز فوتی های ناشی از کرونا دانست.
به گفته رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در 
دو هفته گذشته با افزایش تست های رپید موارد 
مثبت سرپایی نیز در استان افزایش داشته است.
دکتر حسین فرشــیدی می افزاید: در حال حاضر 
۷ شهرستان بستک، بندرلنگه، پارسیان، جاسک، 
حاجی آباد، قشــم و میناب و دو جزیره هرمز و 

کیش در وضعیت زرد کرونا قرار دارند.
بــه گفته وی مابقــی شهرســتان ها در وضعیت 
آبــی قرار دارند، اما احتمــال تغییر رنگ در این 
شهرستان ها نیز وجود دارد.رئیس دانشگاه علوم 
پزشــکی هرمزگان می گویــد: در حال حاضر ۷ 
روستا در قرنطینه هســتند که بیشتر روستا ها در 
غرب استان قرار دارند.به گفته سخنگوی دانشگاه 
علوم پزشــکی هرمزگان شــش مرکز در شهر 
بندرعباس و سه مرکز در بندرشهید حقانی، بندر 
 RAPID و PCR پهل و چارک برای انجام تست

از سوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان مشخص 
شده است.

* تردد هزاران نفر به قشم با وجود 
شرایط کرونا

با وجود محدودیت هــا و اعلام خطر برای کرونا 
همچنان تردد به جزیره قشــم از طریق بندر پهل 
و بندر شــهید حقانی ادامه دارد.مدیر بنادر پهل و 
لافت می گوید: از ابتدای بهمن تاکنون 1۷1 هزار 
و 286 مسافر با بیش از 38 هزار خودر از طریق 

لندینگ کرافت وارد جزیره قشم شده اند.
بهرامیان افزود: در این مدت همچنین 181 هزار و 
236 مسافر با ۴1 هزار و 1۰2 خودرو با لندینگ 
کرافت از جزیره قشم به سرزمین اصلی سفر کرده 
اند.تازه ترین خبر این اســت که افرادی مشکوک 
به ابتلا به نوع انگلیســی این بیماری در اســتان 
شناســایی شده اند و از آن ها تست گرفته شده و 

به تهران ارسال شده است.
*  یعنی ستاد مقابله با کرونا در استان 

هرمزگان برای این مشکل فکری نکرده 
است؟

فرمانــدار بندرعبــاس از برنامه هــا می گوید و 
می افزایــد: محدودیــت تردد شــبانه خودرو ها 
)ساعت 9 شب تا 3 بامداد( همچنان در بندرعباس 
ادامه دارد و خودرو های متخلف جریمه می شوند.
عزیزالله کناری ضمن اینکه می گوید در بوستان ها 
و ساحل به گردشگران خدمات داده نمی شود از 
مردم خواسته خرید ها و کار های ضروری را در 
ساعات ابتدایی صبح و در طول روز انجام دهند 
و قبل از ســاعت 9 به منازل خــود بازگردند تا 
مشمول جریمه تردد شــبانه نشوند. به گفته وی، 
مراسم عروســی در شهرســتان بندرعباس هم 
باید با رعایت دقیق شــیوه نامه های بهداشــتی و 
با تعداد نفرات کم برگزار شــود و اگر کســی در 
مراسم عروســی به کرونا مبتلا شود، بانی مراسم 
به دستگاه قضایی معرفی می شود. حتی حکم یک 
سال حبس برای سه تازه داماد بندرخمیری صادر 
شده است.فرماندار بندرعباس می افزاید: استفاده 
از قلیان در اماکن عمومی از جمله سواحل ممنوع 
است و شهرداری، نیروی انتظامی و مرکز بهداشت 

بر این موضوع نظارت می کنند.
* تردد به جزایر فقط با جواب منفی 

تست کرونا
به گفته معاون بهداشــتی دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان از 16 تــا 28 بهمن بیش از ۴ هزار و 
۷۷۴ تســت رپید کرونا در اسکله های مسافری 

اســتان از گردشگران گرفته شده است.از ده روز 
تیم های دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان  گذشته 
در بندر شــهید حقانی بندرعبــاس، بندر پهل و 
چارک مســتقر شــده اند تا از گردشگران تست 
کرونا بگیرند.دکتر محمود حســین پور افزود: از 
این تعداد آزمایش 6 گردشــگر مثبت اعلام شده 

است.
آزمایش کرونا برای گردشگران 1۵۰ هزار تومان 
است و اعتبار هر آزمایش کرونا ۷2 ساعت است.

احمدی زاده مدیر بندر شــهید حقانی بندرعباس 
هم می گوید: شهروندان قشــم و هرمز و افراد با 
کار ضروری بدون انجام تست کرونا مجاز به سفر 

هستند.
*  سفر های دریایی نسب به مدت مشابه 

پارسال ۵۷ درصد کاهش داشته است.
دکتر فاطمه نوروزیان ســخنگوی دانشگاه علوم 
پزشــکی هرمزگان می گوید: در فرودگاه ها و راه 
آهن اســتان هم از مسافران تســت کرونا گرفته 
می شــود و در صورت مثبت بودن تست، قرنطینه 
می شوند.این طرح تا 13 اردیبهشت 1۴۰۰ ادامه 

دارد.
* محدودیت ورود به هرمزگان

به گفته جانشــین پلیس راه اســتان از 18 بهمن 
تاکنــون از ورود 3 هزار و ۴13 خودرو با پلاک 

غیر بومی به استان جلوگیری شده است.
سرهنگ اسماعیل تنها می افزاید: در این مدت به 
2 هزار و 3۴9 خودرو تذکر داده شــده و 231 
خودرو نیز جریمه ۵۰۰ هزار تومانی شــده اند.
ســرهنگ صالح پور رئیس پلیــس راهنمایی و 
رانندگی استان می گوید: منع تردد شبانه با جدیت 

در استان در حال اجراست و خودرو هایی که از 
این قانون سرپیچی کنند 2۰۰ هزار تومان جریمه 

می شوند.
* تغییر ساعت کار اصناف برای 

جلوگیری از شیوع کرونا در بندرعباس
اتاق اصناف بندرعباس در اطلاعیه ای اعلام کرد: 
ساعت پایان کار اصناف در بندرعباس8:3۰ شب 
خواهد بود تا مغایرتی با منع تردد از ســاعت 9 

شب ایجاد نشود.
در این اطلاعیه تاکید شــده این مصوبه در تمام 
بازار ها و واحد های صنفی بندرعباس لازم الاجرا 

است.
* نتیجه گیری

با وجود این وضع چه باید کرد؟
به گزارش خبرگزاری صدا وســیما ،با وجود این 
محدودیت ها که مسئولان می گویند همچنان تردد 
به هرمزگان با وسیله نقلیه شخصی، هواپیما، قطار 
و اتوبوس ادامه دارد. برگزاری مراسم عروسی و 
عزا هم در استان هست.به رغم فعالیت های خوب 
انجام شده، به نظارت های بیشتری نیاز است و الا 
این فعالیت ها در دید عمومی جامعه رنگ خواهد 
باخت و در حد فعالیت های نامرئی مقابله با کرونا 
باقی خواهد ماند.تاکید مسئولان بر رعایت شیوه 
نامه های بهداشتی و اعمال محدودیت ها است، اما 
گویا باید یک کلمه دیگری به آن افزوده شــود و 

آنهم نظارت بر اعمال محدودیت ها است.
به نظر می رسد راه جلوگیری از اوج گیری دوباره 
بیماری کرونا نظارت بیشــتر بر محدودیت های 
اعمال شــده کرونایی و تاکید بر رعایت شــیوه 

نامه های بهداشتی است.

نظارتم آرزوست؛

لزوم نظارت بر محدودیت های کرونایی در هرمزگان

 گــروه خبر //رئیس ســازمان نظام 
روانشناســی و مشاوره تاکید کرد که 
ستاد ملی کرونا به مساله سلامت روان 
به عنوان یک مســاله حاشیه ای نگاه 
نکند بلکه به عنوان یک مساله اصلی 
نگاه کند، چراکه در دوران پسا کرونا 
با سونامی اختلالات روانی و آسیبهای 
اجتماعــی مواجه خواهیــم بود و از 
اکنون بایــد پیش بینی ها، هماهنگی 
و ســاختارهای لازم را ایجاد و انجام 

دهیم. 
دکتر محمد حاتمی در نخستین همایش ملی 
مداخلات در بحران و ســلامت روان که به 
صورت مجازی، توسط جمعیت هلال احمر با 
همکاری سازمان نظام روانشناسی و مشاوره 
برگزار شد، اظهار کرد: در دوران پسا کرونا با 
بحران سلامت روان مواجه خواهیم بود چراکه 
افراد سوگ فرو رفته خود را بروز می دهند و 
بروز آثار روانشناختی نظیر افسردگی، وسواس، 
اضطراب و حتی آسیبهای اجتماعی نظیر طلاق 

و اعتیاد را در آن دوران پیش بینی می کنیم.
وی ادامــه داد: از ایــن رو بایــد از اکنون 
پیشــگیریهای لازم، برنامه ریزی ها و حتی 
آموزشــهای لازم برای گــروه های مرجع 
نظیر معلمان، والدیــن و... را انجام دهیم. ما 
باید خودمراقبتــی و دگر مراقبتی را به مردم 
آموزش دهیم، چراکه در دوران پســا کرونا 
مردم از حالت دفاع روانی خارج می شوند و 
به بازبینی شرایط گذشته می پردازند و این در 
حالی است که عزیزان و کسب و کار و... خود 
را از دست داده اند.حاتمی اثرات روانشناختی 
 قرنطینه بر روی کودکان و نوجوانان را از جمله

 دغدغه های اصلی این ســازمان دانست و 
ادامه داد: ســنین 6 تا 18 سال سنین تحول 
رشد است و این رشد در بستر فعالیت جمعی 
و نقش پذیری اجتماعی محقق می شود و در 
این قرنطینه این رشد حاصل نمی شود و در 
دوران پســا کرونا با کودک و نوجوانی شاهد 
خواهیم بود که نتوانسته رشد به هنجاری را 
طی کند. همچنین اغلب مراجعات ما در این 
دوران معطوف به کــودکان و نوجوانان بوده 
است که دچار خستگی روانی شده اند.رئیس 
سازمان نظام روانشناسی و مشاوره با اشاره به 
لزوم تحت پوشش بیمه قرار گرفتن خدمات 
روانشناسی و مشاوره به ویژه در شرایط بحران 

کرونا، تصریح کرد: امروزه اقشار کم درآمد از 
خدمات روانشناسی و مشاوره محروم اند و 
درخواست سازمان نظام روانشناسی و مشاوره 
کشور از رئیس جمهوری و مسئولین ستاد ملی 
کرونا این اســت که حداقل در شرایط فعلی 
پاندمی کووید 19 اقشار کم درآمد بتوانند با 
بیمه های پایه، تامین اجتماعی و... از خدمات 
روانشناسی و مشــاوره استفاده کنند چراکه 
امروزه اکثریت مردم به دلیل درآمد پایین نمی 
توانند از خدمات روانشناسی و مشاوره بهره 
ببرند.وی همچنین این را هم گفت که در حال 
حاضر سلامت روان مردم در تمامی زمینه ها 
نظیر اعتیاد و مشکلات روانشناختی مخاطره 
آمیز است، از این رو باید از تمام ظرفیت های 
لازم برای مقابله با این شرایط استفاده کنیم. 
همچنین تاکید کرد که در شرایط فعلی لازم 
است برای ســلامت روان مردم برنامه ریزی 
بیشتری انجام شود و صدا و سیما برنامه های 

آموزشی بیشتری در این زمینه داشته باشد.
حاتمی با انتقاد از صدا و سیمای ملی به جهت 
اســتفاده از چهره هایی خاص برای مقابله با 
بحران کرونا، افزود: اســتفاده از چهره هایی 
خاص برای مقابله با بحران کرونا در صدا و 
سیما نقصی بزرگ است چراکه باید از تمامی 
ظرفیت های روانشناســی، جامعه شناسی و 
... برای مقابله با این بحران استفاده کنیم.وی 
تصریح کرد: با شــروع بحران کرونا در ایران، 
در میان مردم اضطراب و نگرانی شــدید و 
تــرس غیر طبیعی دیده می شــد که بر روی 
روان و جسم آنها اثرات منفی برجای گذاشته 
بود. از سوی دیگر واکنشات افرادی که دارای 
بیماری زمینه ای روانشناختی نیز بودند شدیدتر 
و نگرانی  آنها نسبت به بیماری بیشتر بود به 
طوری که بعضا نشانه هایی در حد خودکشی 
نیز در برخی افراد دیده می شد.  حاتمی گفت: 
از ســوی دیگر در اوایل شیوع کووید 19 در 
ایران شایعات مربوط به بیماری و اطلاعات 
پیرامون آن نیز زیاد بود و همین امر منجر به 
ایجاد ترس غیر منطقی و التهاب و در نهایت 
واکنشــات هیجانی در بین مردم شده بود. از 
طرفی با لزوم وجود ترس منطقی برای رعایت 
پروتکل های بهداشتی مواجه بودیم و از طرف 
دیگر باید وضعیت را به آرام سازی روانی سوق 
می دادیم. در این شرایط از طریق سامانه ۴۰3۰ 

و ســایر امکانات موجود در کشور توانستیم 
سطح کشور را به آرام سازی و در عین حال 
رعایت پروتکل ها سوق دهیم اما به تدریج با 
عادی انگاری رعایت پروتکل ها از سوی مردم 

منجر به ایجاد موج دوم و سوم کرونا شد. 
رئیس ســازمان نظام روانشناسی و مشاوره 
کشور ادامه داد: در شرایط فعلی تمامی افرادی 
که دچار بیماری شدند و یا در خانواده خود 
عزیزی را از دســت دادنــد از نظر روانی با 
مشکلاتی مواجه شده اند. در پیش از پاندمی 
کووید 19 با امکان برگزاری مراسم عزاداری و 
همدلی مردم با خانواده ها شرایط درک از دست 
دادن عزیزان راحت تر بود اما اکنون این سوگ 
را باید در خود حفظ کنیم و مردم با سوگ در 

خود فرو رفته ای مواجه اند. 
به گفته حاتمی در حال حاضر شرایط روان 
مردم مخاطره آمیز است و اثرات دراز مدت 
آن در دوران پســا کرونا خود را بروز خواهد 
داد به طوری که مردم دچار افسردگی روانی و 
مشکلات روانی پسا کرونا خواهند شد، از این 
رو از جمله اقدامات سازمان نظام روانشناسی 
و مشاوره کشور تولید بسته های آموزشی در 
راستای تغییر سبک زندگی جدید مردم است. 

رییس ســازمان نظام روانشناسی و مشاوره 
همچنین با اشــاره به اهمیت »اعتماد سازی 
ملی« در شرایط فعلی گفت: مردم به علت عدم 
ارائه پیام های یکدست در سطح کشور مجبور 
به مراجعه به رسانه های بیگانه و مغروض و 
فضای مجازی هستند، ما باید از طریق اقناع 
سازی، اعتماد ســازی و هماهنگی در ارائه 
اطلاعات اعتماد ملی را ایجاد و سلامت روان 

را از حاشیه به متن منتقل کنیم. 
به گزارش ایســنا ؛وی افزود: در حال حاضر 
مردم همچنان ابهام دارند، شایعات زیاد است 
و هم چنان نیازمند صحبت کردن و گفتگو و 
مشــاوره اند. مردم هم چنان التهــاب دارند و 
باید به ســوالات آنها پاســخ داده شود. باید 
اطلس روانشناختی شــهرها را آماده کنیم و 
آمار دقیقی را در اختیار مسئولان قرار دهیم. 
مداخلات روانشناختی باید نهادینه شود و زیر 
ســاخت های لازم فراهم شود، در این زمینه 
سازمان نظام روانشناختی آماده همکاری و در 
اختیار قرار دادن سرمایه های اجتماعی خود به 

سایر نهادهای اجرایی کشور است.

هشدار در خصوص بحران سلامت روان در دوران پسا کرونا

   مدیرکل فرهنگی و پیشگیری ستاد مبارزه 
با مواد مخدر گفت: ماده مخدر گل موجود در 
ایران چند برابر نمونه خارجی آسیب زا است.

تجربه ســال ها مبارزه با انواع مــواد مخدر هرچند 
هزینه های غیرقابل جبران مادی و معنوی برای ایران 
ایجاد کرده اما ما را به یکی از کشورهای جهان تبدیل 
کرده اســت که شناخت دقیقی از تحولات و جزئیات 
این بلای انسان ساز دارد. یکی از مهمترین مسائل درباره 
مواد مخدر نقطه شروع درگیری افراد با آن است، اینکه 
چگونه آدم ها با وجود این همه تبلیغات علیه مخدرها در 
تور آن گیر می افتند و شاید زندگی عادی را از دست 
بدهند.میان موضوعات مربوط به آسیب های اجتماعی 
شاید حساسیت هیچ موضوعی به مخدرها نرسد، برای 
همین سراغ محمد مهدی اسماعیلی مدیرکل فرهنگ و 
پیشگیری ستاد مبارزه با مواد مخدر رفتیم تا اطلاعات 
دقیق تری درباره گروه هــای در معرض مواد مخدر و 
باقی داستان ها پیدا کنیم.ایران سال ها درگیر مبارزه با 
مواد مخدر بوده، هزینه مادی و معنوی زیادی هم برای 
این کار دادیم، همیشه در بحث های مربوط به پیشگیری 
مســائلی کلی مطرح می شود و به نظر نتایجی هم که 
معمولاً گرفته می شود با واقعیت ها فاصله دارد. شما با 

توجه به تجربه و اطلاعاتی که در اختیار دارید
  کدام گروه های اجتماعی را در برابر 

مواد مخدر آسیب پذیر تر می دانید؟
دسته بندی را نمی توانم به صورت دقیق بیان کنم که چه 
گروه های مشخصی هستند. با آمدن ماده گل که همان 
ماریجوآنا یا مشتقات حشیش است و تبلیغاتی که درباره 
این ماده انجام شده که گل اعتیادآور نیست، باعث شده 
مصرف این مواد افزایش یابد. برخی تصور می کنند گل 

همانند سیگار است و حتی یک باور غلطی ایجاد شده 
که گل از سیگار کم ضررتر است.این تبلیغات درست 
نیســت. کشورهایی که در دنیا نســبت به آزادسازی 
مصرف ماریجوآنا اقدام کردند. البته این سیاست گذاری 
که در کشورها انجام می شود، هر کشوری سازوکار خود 
را دارد ولی من این مسئله را یادآوری می کنم که ماده 
گل که در ایران وجود دارد آسیب زایی که ایجاد می کند 
چند برابر ماریجوآنا در کشورهای دیگر است چون هم 
گیاه در ایران قوی تر است و هم با استفاده از برخی از 
موادی که استفاده می کنند این ماده را غلیظ می کنند و 

شدت اعتیاد بالاتر می شود. 
 می توان گفت حالت تراریخته است؟

این مسئله باید در آزمایشگاه ها مشخص شود ولی ثابت 
شده که اثر سمی که در ماده گل در ایران چند برابر آن 
چیزی است که در کشورهایی دیگر استفاده می شود.کدام 
گروه ها بیشتر در معرض آسیب هستند؟به صورت کلی 
مهم ترین گروه هدف قاچاقچیان فردی است که بصورت 
دائمی مشتری باشد و بهترین فرد نوجوانان و جوانان 
هستند که تا سال های سال بتواند مشتری آنها باشد. بر 
همین مبنا آنها را راحت تر می توان قانع کرد و راحت تر 
درگیر این مواد کنند. با توجه به مشکلاتی که پیش روی 
این افراد اســت، برای ما مهم ترین گروه هدف جوانان 
و نوجوانان اســت که با آموزش های مهارت زندگی، 
مهارت جرأت مندی که معروف به مهارت »نه گفتن 

است« آماده کنیم.
  خب حتماً حرف زدن با این گروه 

به دلایل مختلف حساسیت زیادی 
دارد،شما روی چه نکاتی دست 
می گذارید تا نتیجه بخش باشد؟

باید پیام هایی را منتقل کنیم که لذت مواد مخدر آنی است 
ولی چون بدن انســان در شرایطی است که به سرعت 
خود را با آن ماده جدید تطبیق می دهد و لذت را کاهش 
می دهد و در مصرف های بعــدی باید دوز مصرف را 
افزایش دهند و این امر ســبب می شود مواد وارد شده 
به بدن بیشتر شود و لذت کمتر شود و این آسیب های 
جسمی را افزایش می دهد که به دندان، ریه، قلب و غیره 
آسیب وارد می کند و بسیاری از مواد سلول های مغزی 
را تخریب می کند به حدی که برخی از تخریب ها امکان 
جایگزینی ندارد چون تنها جایی که سلول های جدید 
تولید نمی کند مغز است.آسیب هایی که ماده مخدر شیشه 
به مغز وارد می کند و تخریب سلول های مغزی که سبب 
می شود ترمیم نمی شود و برخی از مصرف کنندگان شیشه 
به جنون می رسند و شاید بعداً موادی مصرف نکنند ولی 
آن جنون را همراه خود دارند و دچار بیماری های روانی 

شدیدی می شوند که نیاز به بستری دارد.
 پیشگیری در حوزه مواد مخدر 
صنعتی راحت تر است یا سنتی؟

پیشگیری صنعتی و سنتی ندارد. تفکیک صنعتی و سنتی 
در حوزه درمان است.مطالبی که برای جامعه هدف تهیه 
می کنید به یک صورت است؟بله. البته به تناسب مواد 
جدیدی که وارد می شــود ما توضیحات درباره آن را 

داریم. 
یکی از آیتم هایی که در حوزه پیشگیری داریم 

عوارض مصرف مواد است که برای مخاطب توضیح 
داده می شود. عوارض مصرف مواد سنتی با عوارض 
مصرف مواد صنعتی و شیمیایی جدید متفاوت است.
 درباره ترک اعتیاد چه نتایجی به 

دست آوردید؟
ترک اعتیاد کار سختی اســت و در بهترین حالت ده 
درصد از افرادی که فرآیند درمان را شــروع می کنند، 
توفیق حاصل می شــود و 9۰ درصد افراد دوباره عود 
می کنند به جهت شرایطی که مواد مخدر دارد و در بدن 
ایجاد می کند. عودکنندگی بالایی در مواد مخدر وجود 
دارد و علی رغم زحمات زیادی که در حوزه مواد مخدر 
و درمان صورت می گیــرد توفیق ما حدود ده درصد 
است.اگر در حوزه پیشگیری عوارض مصرف مواد را 
عنوان می کنیم، عوارضی که مواد سنتی دارند یکسری 
عوارض است که آسیب به بدن وارد می کنند و عوارض 
مصرف مواد صنعتی یکسری مواد دیگر است که برخی 
از این آسیب ها به شدت جبران ناپذیر است و مخصوصاً 
در باره مصرف شیشه دچار برخی از جنون ها می شود 

چون بخشی از مغز تخریب می شود.
/ مهر 

مخدر گل در ایران چند برابر نمونه خارجی آسیب زا است
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حوادث
دادگاه   12 شعبه  قضات  حوادث//  سرویس 
به  کیفری اســتان تهران پس از رسیدگی 
پرونده زنی که به اتهام خیانت به همسرش 
محاکمه شــده بود او را به شلاق و 2 سال 
کار اجباری در آسایشگاه سالمندان محکوم 

کردند.
رســیدگی به این پرونده از ســال 98 با شکایت 
مردی مبنی بر خیانت همســرش آغاز شد. وی 
در توضیح ماجرا گفت: من و همسرم چند سالی 
اســت که با هم ازدواج کرده ایم و 2 فرزند داریم. 
از چند ماه پیش همسرم ســیما که شاغل است 
به من گفت که باید چند ســاعت بیشتر در محل 

کارش بماند. من هم حرفش را باور کردم تا اینکه 
به صورت کاملًا اتفاقی متوجه شــدم او با یکی از 
بستگانم به نام بهروز ارتباط پنهانی دارد. با شکایت 
این مرد، متهمان احضار اما منکر اتهام خود شدند 
تا اینکه تلفن همراه سیما به درخواست همسرش 
مورد رصد قرار گرفت و مشخص شد که بین آنها 

ارتباطی وجود داشته است.

پس از آن ســیما گفت: من و همسرم مدتی است 
که باهم اختلاف داریم و از زندگی ام راضی نبودم. 
بهروز یکی از اقوام همســرم اســت و در رفت و 
آمدهایی که با هم داشــتیم بیشتر با او آشنا شدم 
و نسبت به او وابستگی پیدا کردم. من او را دوست 
نداشــتم اما چون از طرف شوهرم هیچ حمایتی 
نمی شدم و محبتی نمی دیدم به سمت بهروز کشیده 

شدم.
متهم در ادامه خاطرنشــان کرد: مــن از ابتدای 
ازدواجم کار کردم و شوهرم پول های من و خودش 
را جمع کرد و بعد هم به نام خودش خانه و ماشین 
خرید. فقط به صورت قولنامه ای سه دانگ خانه را 
به نام من کرد و برای اینکه همین سه دانگ خانه هم 
سهم من نباشد از من شکایت کرده است تا به من 

مهریه ندهد چرا که من درخواست طلاق داده بودم.
پس از آن شــاکی پرونده اظهارات متهمان را رد 
کرد و گفت: این زن 16 ســال با من زندگی کرد 
و هربار با تهدید به طلاق سعی کرد چیزی از من 
بگیرد. رابطه ما به خاطر کارهایی که او انجام داده 
به سردی کشیده شده بود. در مورد رابطه سیما و 
بهروز هم یک رابطه دوستانه و ساده نبوده و مدارک 

مســتند داخل پرونده این حرف را اثبات می کند. 
حالا هم مــن از دادگاه درخواســت دارم به من 
نامه ای بدهد که بتوانم ایــن زن را طلاق بدهم و 

حضانت 2 فرزندم هم با من باشد.
با پایــان اظهارات متهمان و شــاکی پرونده و با 
توجه به عکس ها و متن صحبت های خصوصی 
متهمان، هر دو متهم به شلاق محکوم شدند. قضات 
شعبه 12 همچنین سیما را به دو سال کار اجباری 
به صورت سه روز در هفته و هر روز 6 ساعت در 
آسایشگاه سالمندان محکوم کردند. مرد جوان نیز 

علاوه بر شلاق به دو سال تبعید محکوم شد.

 کار در خانه سالمندان، مجازات خیانت به همسر

صدای مشاوره
  گفتگو در خانواده

وقتي در جلسات مشاوره مشکلات خانوادگي را مورد تحلیل قرار مي دهیم متوجه 
مي شویم که بیشتر مشکلات ناشي از عدم برقراري ارتباط صحیح زن و شوهر با 
یکدیگر است و به راحتي پیامهایشان را منتقل نمي کنند. در ازدواج هاي ناموفق نیز 
معمولا گفتگوها باصمیمیت همراه نیست و بعضا با انتقاد و بهانه گیري همراه است 
و از صحبت هاي عاشقانه و دلنشین ابتداي زندگي شان خبري نیست.یک ارتباط 
خوب بر سلامتی روانی فرد تأثیر مستقیم دارد، به رشد و هویت یابی او کمک می کند، 
کیفیت زندگی، موفقیت و ســازگاری در آن را افزایش می دهد، با شکوفایی افراد 
خانواده همراه اســت، سلامت جسمی می آورد و باعث مقابله سازنده با اضطراب 
و فشار روانی می شود.چهار مهارتی که کیفیت گفتگو را افزایش می دهد عبارتند 
از:1-در زندگی مشترک به یکدیگر اعتماد کنیم:این نکته را به یاد داشته باشید که زن 
و شوهر با هم در مسائل و مشکلات زندگی سهیم هستند و بایکدیگر باید مسئولیت 
را بپذیرند تا از بوجود آمدن ســوء تفاهمات و سوء ارتباطات جلوگیری کنند. از 
قضاوت مخرب و کوچک کردن همســر نزد دیگران خودداری کنید و جنبه های 
منفی او را بازگویی نکنید، این کار باعث می شود فاصله میان شما بیشتر شود.2- 
 ارتباط باید روشن و دور از ابهام باشد: سعي کنیم در موقع صحبت کردن با همسرتان

 درخواست ها و نیازهایتان رابه صورتي بیان کنید که دقیقا متوجه منظور شما شود 
و از چند پهلو صحبت کردن خودداري کنید. به یاد داشته باشید هر چه شفاف تر با 
همسرتان صحبت کنید از گفتگو با شما بیشتر لذت خواهد برد و بهتر مطالبات شما 
را انجام خواهد داد.3- از یکدیگر حمایت کنید و پذیرای همدیگر باشید:امکان ندارد 
دو نفر در همه چیز هم عقیده و هم فکر باشند. بنابراین، مشروط کردن حمایت به امر 
محال بی معنا است.اختلاف نظر می تواند تغییر مثبت را در پی داشته باشد. پس باید 
روحیه پذیرش را تقویت کرد. البته اگر در شرایط روحي نامناسبي قرار داشتیداز ناسزا 
گویي خودداري کنید و هر وقت دیدید عصباني شده اید از ادامه گفتگو خودداري 
کرده و ادامه بحث را به زمان مناسب موکول کنید.تفاوت دیدگاه به پختگی در تصمیم 
کمک می کند. برای تصمیم بهتر دیدگاه مخالف را تحمل کنیم.۴- تعارض های موجود 
را به شیوه ای سازنده برطرف سازیم:اگر به دنبال اختلاف نظر، روابط مستحکم تر شود، 
دوستی افزایش یابد، رضایتمندی وجود داشته باشد و همسران خود را در حل مسائل 
توانمندتر ببینند اختلاف نه تنها مخرّب نیست، بلکه سازنده است. البته بعضي مواقع 
شناسایي مشکل اصلي و پیدا کردن علت آن مشکل است و شناخت ریشه هاي 
اصلي مشکل مهارت خاصي را مي خواهد که مشاوره و استفاده از افراد متخصص را 
 ـاگر عصبانیت بر گفت وگو حاکم شد، مدت کوتاهی از هم فاصله بگیریم  مي خواهد.
 ـبه نوبت، هریک گوینده و شنونده باشید  و در زمان مشخصی بحث را پی بگیرید.
به هیچ وجه حرف یکدیگر را قطع نکنید و صبر کنید حرفش را کامل بزند و بعد 
شما نظرتان را بگویید.و در نهایت اینکه برای اینکه ارتباطی مؤثر داشته باشیم، باید به 
محتوای کلام و نوع ارتباط غیرکلامی توجه کرد. هرچه سخن ما جذّاب، شورانگیز، 
دور از تهدید و غم افزایی باشد، زمینه بهتری در بخش محتوا، برای ارتباط مؤثر فراهم 
می شود. چنان که نحوه فراز و فرود سخن، جمله بندی و زمانبندی در گفتار ما مناسب 
باشد، فرآیند بیان سخن به ارتباط مؤثر ما کمک خواهد کرد. در کنار این دو، تنُ و 
آهنگ صدا، تماس چشــمی، حالت های چهره، حرکات بدنی و گوش دادن فعال، 
می تواند به بخش غیرکلامی در ارتباط مؤثر کمک کند. برای برقراری یک ارتباط 
مؤثر باید علاوه بر کلمات، از ارتباط غیرکلامی نیز بهره جست. این کار زمینه برآورده 

شدن بهتر و بیشتر انتظارات همسرتان را فراهم می آورد.
  مرکز مشاوره آرامش فرماندهی انتظامی استان هرمزگان

تلفن: 21۸2162۸- 333۴062۴

  

دام شیطان پرستی!

در امتداد تاریکی

اگرچه به  دلیل اشتباه بزرگی که کردم آبرویم 
بر باد رفت و اعتبارم را نزد خانواده ام از دست 
دادم ولی خوشحالم که پدرم متوجه ماجرا شد و 
مرا از سقوط در دام های شیطان پرستی و افکار 
و عقاید وحشتناک انحرافی نجات داد چرا که ...

این ها بخشــی از اظهارات دختر 1۴ ساله ای است 
که به بهانه عشق و عاشقی در دام تبهکاران و شیادان 
فضای مجازی قرار گرفته بود که برای از بین بردن 
اعتقادات و عقاید مذهبی نوجوانان فعالیت می کردند. 
این دختر نوجوان که به همراه پــدرش وارد دایره 
مددکاری اجتماعی شده بود به کارشناس اجتماعی 
کلانتری گفت: در یــک خانواده چهار نفره زندگی 
می کنم و پدرم به تجارت لوازم منزل مشغول است 
او همیشــه من و خواهرم را به رعایت موضوعات 
اعتقادی و مذهبی تشــویق می کــرد و از ورود به 
فضاهای مجازی برحذر می داشت به همین  دلیل 
هم هیچ گاه برای من و خواهرم گوشی تلفن همراه 
هوشمند نمی خرید تا این که ویروس کرونا شیوع 
یافت و کلاس های دبیرســتان به صورت مجازی 
برگزار شــد باز هم من با گوشــی پدر یا مادرم در 
کلاس های درس شرکت می کردم اما گاهی اوقات 
که پدرم نیاز ضروری به تلفن داشت مجبور می شدم 
در کلاس شرکت نکنم به همین  دلیل پدرم با اصرار 
من مجبور به خرید یک گوشی هوشمند شد در حالی 
که معتقد بود من در یک سن هیجانی خاصی قرار 
دارم و احتمال دارد دچار آســیب های وحشتناک 
فضای مجازی شوم! اما من از خوشحالی در پوست 
خودم نمی گنجیدم و از این که وارد فضاهای مجازی 
می شوم خیلی خوشحال بودم خلاصه چند روز بعد 
از خرید گوشــی ،دختر عمه ام شماره تلفن مرا به 
جوانــی به نام »عابد« داده بود که از چند ماه قبل با 

هم ارتباط داشتند.
روزی عابــد در یکی از گروه های اجتماعی به من 
پیــام داد و این گونه رابطه من و او آغاز شــد ولی 

من در خانواده ای مذهبی رشــد کرده بودم و نمی 
توانستم آشکارا با عابد در ارتباط باشم این بود که 
شــب ها به اتاقم می رفتم و چند ساعت با عابد به 
طور پنهانی چت می کردم. او که خود را جوانی 22 
ساله معرفی می کرد مدام از من می خواست حجابم 
را کنار بگذارم و به مسائل اعتقادی پایبند نباشم. با 
وجود این او با حرف های عاشقانه و تعریف و تمجید 
از زیبایی های ظاهری ام، مرا دلباخته خودش کرد 
در این میان و در حالی که شیفته عابد شده بودم او 
مرا در گروه های مختلفی عضو کرده بود که اعتقادات 

مذهبی ام را به سخره می گرفتند. 
خلاصه پدرم که آرام آرام متوجه تغییر رفتارم شده 
بود مرا زیرنظر داشت تا این که یک شب وقتی پنهانی 
با عابد در حال گفت وگو بودم و برای اولین بار با هم 
قرار ملاقات می گذاشتیم ناگهان در اتاقم را باز کرد 
و گوشــی تلفن را از دستم گرفت من هم که هاج و 
واج مانده بودم همه ماجرا را برای پدرم بازگو کردم 
او که متوجه شــده بود من به دام تبهکاران و شیادان 
فضای مجازی افتاده ام صبح روز بعد از من خواست 
تا با هــم به کلانتری بیاییم. وقتی در دایره مددکاری 
اجتماعی متوجه شدم که این خلافکاران دختران و 
پسران نوجوان را در فضای مجازی فریب می دهند 
و به سوی اعمال خلاف و شیطان پرستی می کشانند 
تــازه فهمیدم که چرا دختر عمه ام تحت تاثیر حرف 
های عابد قصد خودکشی داشت و یک بار هم از منزل 
فرار کرده بود اکنون که متوجه ماجراهای وحشتناک 
پشت پرده عشق و عاشقی های دروغین در فضای 
مجازی قرار گرفتم خیلی خوشحالم که پدرم زودتر 
متوجه موضوع شد و مرا از این دام هولناک نجات داد 
ولی نمی توانم به چشمان پدر و مادرم نگاه کنم که این 
گونه موجب آبروریزی و رسوایی برای آن ها شدم در 
حالی که چیزی برای من کم نگذاشته بودند. حالا می 
فهمم چرا پدرم با آن که اوضاع مالی خوبی داشت مرا 

از داشتن گوشی تلفن  همراه محروم می کرد و ...

روابط عمومی بياييد طراوت و شادابی را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم
 شيلات هرمزگان 

معمای کشف جسدی کنار بزرگراه
سرویس حوادث// همزمان با کشف 
ناشناس در  جســد خونین مردی 
فضای سبز کنار بزرگراه، تحقیقات 
این  راز  برای افشــای  تیم جنایی 

جنایت آغاز شد.
ســاعت 12 ظهر سه شــنبه 28 بهمن 
مرد جوانی در حــال عبور از فضای 
ســبز بزرگراه جناح، متوجه جسدی 
شد که داخل فضای ســبز افتاده بود. 
وی بلافاصله بــا پلیس تماس گرفت 
و گزارش کشــف جسد را اعلام کرد. 
به دنبال اعلام ایــن خبر، موضوع به 
بازپرس کشــیک قتل پایتخت و تیم 
بررسی صحنه جرم گزارش شد. بدین 
ترتیب تیم جنایی راهی محل شده و با 
جسد مردی حدوداً 3۵ ساله در حالی 

مواجه شــدند که با ضربات جســمی 
سنگین به سرش به قتل رسیده بود.

متخصصان پزشکی قانونی زمان مرگ 
را 3 تا 6 ســاعت قبل از کشف جسد 

اعلام کردند.
 در بازرسی از جسد مدارکی که هویت 
آن را برملا کند به دست نیامد. در ادامه 
به دستور بازپرس شعبه دهم دادسرای 
امور جنایی تهران، مأموران به بازرسی 
میدانی اطراف جسد پرداختند و چند 
متر آن طرف تر، ســنگ خون آلودی 
پیدا کردند که قتل با آن رخ داده بود. 
به دســتور بازپرس رحیم دشــتبان، 
جســد برای مشــخص شــدن علت 
منتقل  قانونی  پزشکی  به  اصلی مرگ 
شــد. همچنین بازپرس جنایی دستور 

گمشــده  افراد  پرونده های  بررســی 
و بازبینــی دوربین های مداربســته و 

شناســایی قاتل و هویــت مقتول را 
صادر کرد.

پرونده مهندس  به   سرویس حوادث// رســیدگی 
جوانی که متهم است نامزدش را به قتل رسانده در 
حالی در شعبه 2 دادگاه کیفری استان تهران برگزار 

شد که وی منکر قتل بود.
رسیدگی به این پرونده از سال 98 با گزارش آتش سوزی در 
یک واحد مسکونی آغاز شد. بلافاصله مأموران آتش نشانی 
به محل اعزام و پس از خاموش کردن آتش جسد زن جوانی 
را داخل خانه پیدا کردند. همچنین پس از تحقیق متوجه شدند 
که آتش سوزی عمدی بوده است. پس از آن جسد زن جوان 
به پزشکی قانونی منتقل و هویت وی به نام سمیرا 2۵ ساله 
شناسایی شد. در گام نخست مأموران به سراغ کیوان نامزد 
سمیرا رفتند و او را مورد بازجویی قرار دادند. او مدعی شد: 
من در آن لحظه بیرون از خانه بودم و وقتی برگشــتم، خانه 
سوخته بود بنابراین هیچ دخالتی در ماجرا نداشتم و نمی دانم 

که چه کسی خانه را به عمد آتش زده است.
اظهارات کیوان در حالی بود که پزشــکی قانونی اعلام کرد 
ســمیرا پیش از آتش ســوزی و بر اثر برق گرفتگی به قتل 
رسیده بود. با توجه به نظریه پزشکی قانونی، بار دیگر کیوان 

به عنوان متهم ردیف اول مــورد بازجویی قرار گرفت که او 
باز هم منکر اتهام قتل شــد تا اینکه خانواده سمیرا از کیوان 
به عنوان قاتل دخترشان شکایت کردند. آنها مدعی شدند که 
کیوان مرد عصبی و خشنی بود و اغلب موارد باهم اختلاف 
داشتند و چندباری هم دخترشان از سوی کیوان مورد ضرب 

و شتم قرار گرفته بود.
در ادامه وقتی متهم در برابر اظهارات اولیای دم و شــواهد 
قرار گرفت ناچار به اعتراف شد و گفت: من سمیرا را خیلی 
دوست داشتم اما خانواده اش در زندگی ما دخالت می کردند 
و همین موضوع باعث شده بود ما هر روز اختلافاتمان بیشتر 
شود. آن روز وقتی به خانه ام آمد دوباره جر و بحث کردیم و 
او بدون توجه به حرف های من به اتاق خواب رفت تا بخوابد 
و من از شدت عصبانیت دیگر نتوانستم خودم را کنترل کنم. 
یک سیم برق برداشتم و یک طرف آن را به پریز برق و طرف 
دیگر را به بدن سمیرا وصل کردم و او را کشتم. البته قصدم این 
نبود که او را بکشم و فقط می خواستم بداند می توانم هرکاری 
بکنم اما جریان برق زیــاد بود و او فوت کرد. بعد هم برای 
اینکه قتل را اتفاقی نشــان دهم خانه را آتش زدم و خودم 

خارج شدم.بعد از اظهارات متهم و با توجه به شکایت اولیای 
دم و مدارک به دست آمده و همین طور بازسازی صحنه قتل، 
کیفرخواست علیه متهم صادر و پرونده برای رسیدگی به شعبه 

2 دادگاه کیفری استان تهران فرستاده شد.
در جلســه رســیدگی به این پرونده اولیای دم درخواست 
قصــاص کردند و پس از آن متهم در ادعایی تازه منکر قتل 
سمیرا شد و گفت: به من تهمت قتل زده شده در حالی که من 
قاتل نیستم. من مهندس هستم و به خاطر تهمتی که خانواده 
نامزدم به من زده اند یکســال بی گناه به زندان افتاده ام. اصلًا 
آن روز من در خانه نبودم اما آنقدر من را تحت فشــار قرار 
دادند که ناچار شدم بگویم من قاتلم.او در پاسخ به این سؤال 
که برسر چه مســأله ای با نامزدش اختلاف داشته گفت: بر 
سر مســائل مختلف با هم اختلاف نظر داشتیم اما اختلاف 
ما جدی نبود و من نامزدم را خیلی دوســت داشتم. آن روز 
هم وقتی به خانه ام آمــد حالش خوب بود و باهم صحبت 
کردیم وخندیدیم، بعد همسرم به اتاق رفت که بخوابد و من 
هم بیرون رفتم و وقتی برگشتم دیدم خانه ام آتش گرفته است.

قاضی پرسید: می دانی چه کسی به او سیم برق را وصل کرده؟ 
کیوان مدعی شد: نمی دانم. شاید او یکباره تصمیم به خودکشی 
گرفته یا کسی وارد خانه شده و او را به قتل رسانده است.بعد 

از اظهارات متهم قضات برای صدور رأی وارد شور شدند.

انکار مهندس جوان در قتل نامزدش

کفش های پسر جوان او را لو داد
سرویس حوادث// فرار پسر جوان با پاهای 
مانــدن کفش هایش در خانه  و جا  برهنه 
دختر 1۴ ساله ای که از طبقه پنجم سقوط 
کرد و جان باخت باعث شد تا وی بازداشت 

شود.
ساعت 9 شب دوشــنبه 2۷ بهمن، زن جوانی 
به همراه پسرش وارد ســاختمان محل زندگی 
خود در یکی از محله های پایتخت شــدند. اما 
زمانی کــه آنها قصد ورود بــه داخل خانه را 
داشتند ناگهان پسری سراسیمه در را باز کرد و 
با پاهای برهنه از خانه بیرون آمد.زن جوان و 
پسرش که از دیدن پسر ناشناس در خانه شان 
بشــدت تعجب کرده بودند به تصور اینکه وی 
دزد است وحشــت زده وارد خانه شدند اما به 
محض ورود صــدای مهیبی از پنجره به گوش 
رســید. زمانی که آنها از پنجره به بیرون نگاه 

کردند دختر 1۴ ساله شان به نام فرشته را دیدند 
که از طبقه پنجم به پایین سقوط کرده است.

این در حالی بود که کفش های پســر جوان در 
خانه آنها جا مانــده بود. همین موضوع باعث 
شــد که آنها با داد و فریاد از همسایه ها کمک 
بخواهند تا مانع فرار پسر ناشناس شوند. بدین 
ترتیب با کمک همسایه ها پسر جوان به نام پویا 

بازداشت شد.
وقتی ماجرای سقوط مرگبار فرشته به بازپرس 
شعبه دوم دادســرای امور جنایی تهران اعلام 
شــد تیم جنایی راهی محل حادثه شــدند.در 
تحقیقــات اولیه مادر دختر نوجوان به بازپرس 
محمد وهابی گفت: امشــب تولد دخترم بود و 
او دوستانش را به خانه دعوت کرده بود. ما هم 
برای اینکه دخترم و دوســتانش راحت باشند، 
خانه را ترک کردیم. ساعت حدود 9 شب بود، 

با توجه به اینکه ساعات منع تردد آغاز می شد، 
با این تصور که جشن تولد تمام شده است، به 
خانه برگشــتیم اما با این صحنه وحشتناک رو 

به رو شدیم.
پویــا در تحقیقات گفت: من مدتی قبل با خاله 
فرشته دوست شدم. شب حادثه، در حال عبور 
از خیابان بودم که فرشــته مرا دید. بعد از من 
خواســت کمی صبر کنم تا کیــک تولد برایم 
بیاورد. من هم مقابل در ورودی ســاختمان به 
انتظار ایســتادم که فرشته سقوط کرد. نمی دانم 
چه اتفاقی در خانه رخ داده و چه بلایی ســر 
فرشته آمده است.اما پیدا شدن کفش های پویا 
داخل خانه فرشته اظهارات او را رد می کرد. با 
این مدارک، بازپرس محمد وهابی دستور انتقال 
او به اداره دهم پلیس آگاهی پایتخت را صادر 

کرد و تحقیقات در این خصوص ادامه دارد.

سرقت مسلحانه به خاطر همسر باردار 
با همدستی  که  سرویس حوادث// مرد ســابقه دار 
دو مرد دیگر از خانه ای ســرقت کــرده بود پس از 
دستگیری مدعی شد به خاطر تأمین مخارج زایمان 
همسر باردارش دســت به این دزدی مسلحانه زده 

است.
خبر وقوع این ســرقت حدود 6 ماه قبل از سوی مردی ثروتمند 
به پلیس اعلام شــد. وی در تشریح ماجرا گفت: من تنها زندگی 
می کنم شب در خانه نشسته بودم که زنگ زدند چون از رستوران 
غذا ســفارش داده بودم فکر کردم پیک رستوران است اما در را که 
باز کردم ناگهان سه مرد نقابدار وارد خانه ام شدند و با تهدید اسلحه 
مقدار زیادی طلا و دلار سرقت کردند.آنها خانه من را می شناختند و 
می دانستند طلا و دلارها را کجا گذاشته ام. وقتی هم از خانه خارج 

شدند من دنبالشان به خیابان دویدم اما اثری از آنها ندیدم.
وقتی مأموران دوربین های محل را مورد بررسی قرار دادند متوجه 
شــدند یک پراید مقابل خانه منتظر سارقان بوده و آنها به محض 
خروج از خانه سوار شده و فرار کرده اند. کارآگاهان با شماره پلاکی 

که از پراید به دســت آوردند صاحب آن را شناسایی و بازداشت 
کردند. اما وی مدعی شــد شــب حادثه خودرویش را به یکی از 
دوســتانش امانت داده بود. با شناسایی راننده مشخص شد او مرد 
معتادی است که به خاطر 1۵ میلیون تومان پول حاضر شده سارقان 
را به محل سرقت ببرد اما خودش در دزدی نقشی نداشته است او 
گفت: من ســه مردی را که وارد خانه شاکی شدند می شناسم. من 
آنها را به مقابل خانه مرد شاکی رساندم و موقع پیاده شدن هم دیدم 
یکی از آنها اسلحه دارد اما نمی دانستم ماجرا چیست چند دقیقه بعد 
از اینکه وارد خانه شدند دوباره برگشتند بعد هم به من 1۵ میلیون 

تومان دادند.
با توجه به اطلاعاتی که این مرد داده بود پلیس سارق اصلی را که 
طراح نقشه بود شناسایی کردند و متوجه شدند او یک متهم سابقه دار 
است. در ادامه مشخص شد این مرد فراری به خاطر اینکه همسرش 
باردار است آخر شب ها مخفیانه به خانه برمی گردد. بنابراین مأموران 
کمین کردند و زمانی که متهم وارد خانه شد با ترفندی او را از خانه 

بیرون کشیده و دستگیرش کردند. پس از بازداشت متهم اصلی دو 
متهم دیگر نیز شناسایی شدند.

فرهاد متهــم اصلی پرونده به مأموران گفت: من اصلًا شــاکی را 
نمی شــناختم. یک روز مردی به ســراغم آمد و گفت که یک نفر 
را می شناســد که مقدار زیادی پــول و دلار در خانه دارد و از من 
خواست آنها را سرقت کنم. من هم چون همسرم باردار بود و برای 
زایمانش پول لازم داشتم قبول کردم. آن مرد نقشه خانه شاکی را به 
من داد و من هم بر اساس آن به محل نگهداری پول و دلارها رفتم 
و سرقت کردم. البته اسلحه متعلق به من نبود اسلحه دست سینا دیگر 

متهم پرونده بود و ما فقط از آن اسلحه برای تهدید استفاده کردیم.
پلیس متوجه شــد فردی که نقشه خانه شــاکی را به سارقان داده 
است از آشنایان شاکی بوده که به علت یک خصومت شدید قصد 
انتقام گیری داشته است. بدین ترتیب وی نیز شناسایی و بازداشت 
شــد. با تکمیل تحقیقات پرونده متهمان به شعبه 1۰ دادگاه کیفری 

استان تهران فرستاده شد تا بزودی پای میز محاکمه قرار گیرند.

طرح : مریم عباس زاده

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم
 موسسه خانه آفتاب آبی قشم

  پیرو اطلاعیه قبلی به اطلاع مالکین محترم فازاول ودوم شهرک آفتاب می رسانیم ،مجمع عمومی مورخ 
99/11/24 بدلیل حد نصاب نرسیدن حاضرین تشکیل نگردید.   بدینوسیله به اطلاع می رساند جلسه 
مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم موسسه خانه آفتاب آبی قشم راس ساعت 16روز چهارشنبه 
مورخ 99/12/20 درمحل شهرک آفتاب واقع دربلوار جمهوری اسلامی تشکیل می گردد. از کلیه مالکین 
فاز اول و دوم دعوت می گردد جهت انتخاب هیات مدیره وبازرسین درجلسه مجمع شرکت نمایند .    

   دستور جلسه   1-گزارش فعالیت وعملکرد هیات مدیره درسال مالی منتهی به9۸/12/29  2-گزارش 
بازرس قانونی                

 3-تصویب صورت های مالی سال مالی منتهی به 29/ 9۸/12   4-انتخاب بازرس قانونی شرکت   
 5-انتخاب هیات مدیره   6-تصویب بودجه ســال 99   )شــارژماهیانه و شارژ عمرانی (  7- تصویب 

جریمه تاخیر پرداخت شارژ عمرانی                                                                    
   

    موسسه خانه آفتاب آبی قشم
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 سال  بیستم شماره 3544

شهرستان

روابط عمومی اداره کل
 منابع طبیعی و آبخیزداری

 هرمزگان           
در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 

و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

مدیرکل بنیاد مسکن هرمزگان:
چادرنشین سیل زده ای وجود ندارد

  سرویس شهرستان// مدیر کل بنیاد مسکن هرمزگان در واکنش به خبر 
منتشر شده در خصوص چادر نشینی ســیل زدگان جاسکی گفت: بیشتر 
واحدهای مسکونی روستایی حوزه شرق جاسک دچار آبگرفتگی شدند نه 
تخریب. شهریار نوری زاده عنوان کرد: با همت و هماهنگی ماشین آلات بنیاد 
مسکن، برادرانمان در سپاه و ارتش پس از اتمام طغیان مشکل آبگرفتگی رفع 
شد.وی با بیان این که روستاییان به واحدهای خود بازگشته اند، افزود: بنیاد 
مسکن در جهت مقاوم سازی و جلوگیری از آسیب های آتی سیل به واحدهای 
مســکونی واحدهای ۷۰ متری را پس از تصویب در هیأت دولت، با در نظر 
گرفتن تسهیلات بلاعوض در اختیار اهالی قرار داد.مدیر کل بنیاد مسکن استان 
هرمزگان تصریح کرد: از اواخر خرداد 99 حدود23۷ واحد در دســت اجرا 
است و عملیات اجرایی آن ها شروع شده و با هماهنگی مردم، شورا و مسئولین 
محلی که اکنون می توان گفت به پیشرفت فیزیکی ۷۰ الی 9۰ درصد نیز رسیده 
اند.نوری زاده با اشــاره به این که امیدواریم واحدهایی که برای جلوگیری از 
مشکلات آتی سوانح هستند، بتوانند مشکل مردم را حل کنند، ادامه داد: در 
حال حاضر چیزی به عنوان کپرنشینی به علت سیل زدگی وجود ندارد، لازم به 
ذکر است که کپرنشینی جزئی از زندگی روستاییان حوزه شرق است.وی بیان 
کرد: بیشتر روستاییان در حال حاضر در واحدهای مسکونی خود اسکان دارند 
و بنای جدید جهت آرامش خاطر روستاییان در نظر گرفته شده است. تمامی 
معابر ۷ روستا، طرح هادی برای روستاها، زیرسازی و آسفالت انجام گرفت 
و در ایام مبارکه دهه فجر توســط فرماندار و مسئول بنیاد مسکن شهرستان 
افتتاح شد.مدیر کل بنیاد مسکن استان هرمزگان خاطر نشان کرد: روستای 
 لیره ای در معرض سیل است که در این روستا برای هرنفر 12۰۰ متر زمین که 
آماده ســازی و جدول گذاری و معرفی افراد به بانک برای آن ها انجام شده 
اســت. در طرح تفکیکی جدید و محل جدید احداث بنا کرده و قرار است 
اهالی این روستا خود متولی ساخت باشند.وی افزود: خدمات و وظایف بنیاد 
در قالب مصوبات سوانح استان کاملا برای روستای لیره ای انجام شده است 
اما ما تا اخرین روز و اخرین لحظه همراه روستاییان سیل زده هستیم که بتوانیم 
وظیفه ای که در حیطه مسئولت های  بنیاد است را به سرانجام رسانیم.نوری زاده 
همچنین با بیان این که زاج و داربست در تقسیمات جدید شهرستان سیریک 
قرار دارند،  اظهار کرد: روستای زاج و داربست نه سیل زده است و نه سوانحی 
در آن رخ داده است. در منازل اهالی این روستا امکانات زیربنایی و رو بنایی، 
آب و برق و نیز بهداشت فراهم است.وی بیان کرد: به دلیل این که مسیر رفت 
و آمد و تردد به دلیل آبگرفتگی و تخریب توسط سیل در آینده مشکلی برای 
اهالی به وجود نیاورد اقداماتی مختلفی صورت گرفت.مدیر کل بنیاد مسکن 
استان هرمزگان افزود: همچنین روستایی در حوزه سیریک با برنامه ریزی های 
انجام شده و تصویب در شورای برنامه ریزی در نقطه جدید اسکان داده شد. 
بــرای حدود 1۵۰واحد، زمین هایی بامیانگین ۵۰۰ الی ۵2۰ متر به صورت 
رایگان در اختیار افراد قرار گرفت. تسهیلاتی نیز تا سقف8۰ میلیون تومان در 
نظرگرفته شده است و با کمک نیروی دریایی سپاه و نیز خیرین سایر اقدامات 
مورد نیاز انجام خواهدشد.نوری زاده ادامه داد: بخشی از اهالی این روستا برای 
این که بتوانند در روند ساخت نظارت داشته باشند در چادر زندگی می کنند و 

این انتخاب خود این اهالی است. 

خبری
سعیده دبیری نژاد ســرویس شهرستان// وضعیت آب 
ســیریک، خمیر و بخش تخت و قلعه قاضی با حضور 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان و امامان جمعه 

این مناطق بررسی شد.
به گزارش خبرنگار دریا، امین قصمی در این جلسه با بیان اینکه 
توصیه های امامان جمعه و بیاناتی که در خطبه های نماز جمعه 
مطرح می شود به عنوان یک خواسته به حق، پیگیری و آن را به 
نتیجه می رسانیم، گفت: پیگیری موضوعات مطروحه در خطبه 

های نماز جمعه مصداق عمل به وظایف است.
وی افزود: هر گاه امامان جمعه موضوعی در زمینه آب مطرح 
کــرده اند با حضور میدانی و همفکری، پیگیری و برای رفع آن 
برنامه ریزی و اقدام کرده ایم.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان افزود: از اوایل امســال با ادغام شــرکت های آب و 
فاضلاب شهری و روستایی، گستره فعالیت این شرکت بیشتر و 
حجم کارها افزایش یافت که نیازمند تخصیص اعتبار و برنامه 
ریزی بهتر برای خدمات رســانی مطلوب و بهینه بودیم.وی با 
اشاره به اینکه استاندار هرمزگان نیز در زمینه تامین آب مناطق 
مختلف استان تاکید ویژه ای داشته و برای حل آن حمایت های 
زیادی کرده اســت، تصریح کرد، به مردم روستاها این اطمینان 
را می دهیم که با یکپارچه سازی شرکت های آب و فاضلاب 
شهری و روستایی؛ برنامه ریزی و عملیات اجرایی برای رسیدن 
به نقطه مطلوب انجام و شاهد بهبود وضعیت آب در این مناطق 

خواهیم بود.
قصمی در تشریح جزئیات خدمات رسانی به مناطق مختلف 

هرمزگان به وضعیت آب شهرستان سیریک اشاره کرد و گفت: 
بسیاری از خطوط انتقال و شبکه های مناطق سیریک با توجه به 
جمعیت 3۰ سال پیش ایجاد شده که با افزایش جمعیت، امکانات 
موجود پاسخگوی نیاز فعلی نیســت و در تلاش هستیم تا با 
اجرای برخی پروژه ها، مشکلات آبی روستاهای سیریک را به 
حداقل ممکن برسانیم.به گفته مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان، خط انتقال آب راونگ به روستاهای سیریک به طول 
3۰۰ کیلومتر حدود 26 سال پیش احداث شده است که ظرفیت 
جدیدی با توجه به افزایش جمعیت ایجاد نشــده بود.  در حال 
حاضر علیرغم در مدار بودن ظرفیت کامل آن، پاسخگوی نیاز 
فعلی نیست.وی به اقدامات شرکت آب و فاضلاب در این زمینه 
اشــاره کرد و ادامه داد، با هدف بهبود وضعیت آب روستاهای 
سیریک، عملیات ایجاد بخشی از خط انتقال جدید در دستور کار 
است که با طی شدن روند مناقصه، عملیات احداث 2۵ کیلومتر 

آن آغاز خواهد شد.
قصمی با بیان اینکه منابع مالی تعریف شده ای برای اجرای این 
طرح نداریم، گفت: برای تسریع در رفع این مشکل منابع لازم 
از مسیر دیگر تامین شده است که امیدوارم ظرف مدت یکسال 
به سرانجام برسد.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان با 
اشــاره به اجرای خط انتقال آب از تصفیه خانه جاسک تا کوه 
مبارک، گفت: 38 کیلومتر از این خط انتقال باقی مانده که با تکمیل 
آن مشکل آب 29 روستای حد فاصل شهرستان جاسک مرتفع 
می شــود. وی از افزایش ظرفیت آب شهر سیریک خبر داد و 
گفت: با پیگیری های صورت گرفته آبگیر سایت آب شیرین کن 

سیریک روی اسکله این شهر نصب و تا پایان امسال ظرفیت آن 
به دو هزار متر مکعب در شبانه روز خواهد رسید.

قصمی این اطمینان را داد که تا پایان نیمه اول سال آتی، ظرفیت 
آب شیرین کن سیریک به ســه هزار متر مکعب در شبانه روز 
افزایش یابد.وی همچنین از وارد مدار شدن آب شیرین کن زیارت 
تا پایان اردیبهشت ماه سال بعد خبر داد و گفت: این آب شیرین کن 
نیز سه هزار متر مکعب در شبانه روز ظرفیت دارد که با وارد مدار 
شدن آن، مشکلات بخشی از روستاهای سیریک حل خواهد شد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان در ادامه با اشاره به 
وضعیت آب شهرستان خمیر، افزود: با اقدامات انجام شده چالش 
آبی در شهرستان مرتفع و رضایت نسبی بر این شهرستان حاکم 
است.قصمی با بیان اینکه ظرف ماه های آینده پروژه انتقال آب 
به رویدر به اتمام خواهد رسید، گفت: برای استفاده از ظرفیت آب 
تولیدی آب شیرین کن بندرعباس نیازمند خط انتقال جدید حد 
فاصل کهورستان تا خط انتقال آب شیرین کن بندرعباس -خمیر 
هستیم.وی همچنین از توجه ویژه شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
به روستاهای تحت پوشش قلعه قاضی و تخت اشاره کرد و گفت: 
در جلسه مشترکی که با دهیاران و شوراهای این مناطق داشتیم 
خواسته ها و نیازهای مناطق احصاء و عملیات بازسازی ایستگاه 
های پمپاژ و مخازن و توسعه شبکه مناطق روستایی در دستور کار 
است که طبق قولی که در نشست با دهیاران و شوراهای مناطق یاد 

شده داده ایم تا پایان اسفند گزارش آن اعلام خواهد شد.
  

برای بهبود وضعیت آب سیریک امیدواریم

در این نشســت همچنین امامان جمعه به تشریح مناطق خود 
پرداختند. حجت الاسلام والمسلین سالاری امام جمعه سیریک 
در این جلسه با بیان اینکه سیریک نیازمند تکمیل ظرفیت در 
حوزه آب اســت، افزود: منطقه سیریک کم آب است و مردم با 
سختی های زیادی دست و پنجه نرم می کنند.به گفته وی، مردم 
برای خرید آب مورد نیاز با هزینه های زیادی مواجه هستند که 
می طلبد با برنامه ریزی این مشکلات مرتفع شود.سالاری با بیان 
اینکه ما منکر خدمات آب و فاضلاب نیستیم ادامه داد، از اولین 
روزی که این مسئولیت بر عهده گرفتم متوجه شدم بسیاری از 
روســتاها زمان زیادی برای رسیدن نوبت آب انتظار می کشند 
که همین امر باعث شد تا موضوع را در خطبه متذکر شوم.وی 
ادامه داد، اخیرا با اقداماتی که شرکت آب و فاضلاب انجام داده 
و قول عملی شــدن آن را داده امیدها برای بهبود وضعیت آب 
روستاهای سیریک بیشتر شده است. به گفته وی، اقدامات خوبی 
در این شهرستان در سیریک در حال انجام است که امیدواریم 
با تلاش و تســریع در کارها بتوان به خواســته مردم سیریک 
عمل و به مشکلات آب این شهرستان پایان داد.در این جلسه 

همچنین حجت الاسلام والمسلمین حاجبی امام جمعه تخت و 
قلعه قاضی به مشــکلات آب برخی روستاها از جمله دهنو و 
چوج اشاره کرد و گفت: مردم انتظار دارند با توجه به عبور خط 
انتقال آب از ســدهای شرق به بندرعباس با کمبود آب مواجه 
نشــوند و نیاز است در این زمینه اقدامات لازم برای تامین آب 
روستاهای مسیرصورت گیرد.وی گفت: اقداماتی در این زمینه 
در حال انجام اســت که انتظار داریم با تلاش ها و اقداماتی که 
انجام می شود زمینه امیدواری مردم فراهم شود.شاهد انقلابی در 
حوزه آبرسانی خمیر بوده ایم در ادامه این جلسه حجت الاسلام 
والمسلمین صالحی امام جمعه خمیر با تقدیر از عملکرد شرکت 
آب و فاضلاب در مناطق شهری و روستایی شهرستان، افزود: 
خمیر یکی از مناطق پر چالش آبی در سالیان گذشته بود که اگر 
حل نمی شد به یک تهدید تبدیل می شد.به گفته وی، پیش تر 
قطعی های مکرر آب در شهرستان خمیر شاهد بودیم که موجب 
گلایه های زیادی می شد اما با اقدامات انجام شده، می توان گفت 
انقلابی در حوزه آبرسانی شهرستان خمیر شاهد بوده ایم که دیگر 

خبری از مشکلات گذشته نیست  .

 در نشست امامان جمعه با مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان
 مطرح شد

بهبود وضعیت آب روستاهای هرمزگان

   
                                                                                                      آگهی گواهی حصر وراثت 

آقای عبدالله حاتمی فرزند عبدالرحمن به شناسنامه شماره ۴۲ از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان عبدالرحمن حاتمی فرزند اسمعیل به شماره شناسنامه ۳۸۳ و تاریخ تولد ۴ /۴/ ۱۳۰۲ در تاریخ ۱ /۵/ ۱۳۷۹ اخرین اقامتگاه خود در 
گذشته و ورثه حین الفوت عبارتند از :۱-عبداله حاتمی فرزند عبدالرحمن  به شماره شناسنامه ۴۲ متولد ۱۷/ ۲/ ۱۳۴۲ به نسبت )پسر متوفی( 
۲- فاطمه حاتمی فرزند عبدالرحمن   به شماره شناسنامه ۲۷ ۱۶ متولد ۲ /۲ /۱۳۴۴ به نسبت )دختر متوفی(  ودیگر وراثی ندارد لطفاً ضمن درج 

در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید. 

                                                       شورای حل اختلاف كوشکنار 
محمود مصلح

  
                            آگهی گواهی حصر وراثت  

خواهان فضیله قاســمی فرزند یوسف به این شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان یوسف قاسمی فرزند عبداله به تاریخ ۲۲ /۳/ ۱۳۹۹ 
به رحمت ایزدی پیوســته و وراث وی حین الفوت عبارتند از: ۱- عبداله  قاســمی فرزند یوسف متولد ۲ /۱/ ۱۳۴۲ به ش ش ۶ فرزند مرحوم 
۲-معادقاسمی فرزند یوسف متولد۳ /۳ /۱۳۴۶ به ش ش ۳ فرزند مرحوم ۳-علی قاسمی فرزند یوسف متولد۱ /۵/ ۱۳۵۹ به ش ش ۳۴ فرزند 
مرحوم ۴-حسن قاسمی متولد ۲۷/ ۶/ ۱۳۶۲ به ش ش ۲۱فرزند مرحوم  ۵-مسعود قاسمی فرزند یوسف متولد۱۳۶۵/۱۰/۱۲ به ش ش ۱۵۰ فرزند 
مرحوم ۶-زینب قاسمی فرزندیوسف متولد۴/ ۹/ ۱۳۴۳ به ش ش ۷۶۴  فرزند مرحوم ۷-لیلا قاسمی فرزندیوسف متولد۱ /۱ /۱۳۴۸ به ش ش ۲  
فرزند مرحوم  ۸-فضیله قاسمی فرزند یوسف متولد۱۵/ ۶/ ۱۳۵۲ به ش ش ۹۴۲ فرزند مرحوم ۹-زلیخا قاسمی فرزند یوسف متولد۱ /۷/ ۱۳۵۳ به 

ش ش  ۹۴۳ فرزند مرحوم ۱۰-فاطمه قاسمی فرزند یوسف متولد۱ /۷ /۱۳۵۶ به ش ش ۱۰۰۵ فرزند مرحوم ۱۱-هدا قاسمی فرزند یوسف متولد ۱۳۶۸/۷/۱  به ش ش ۱۴۷۰۰۰۰۶۱۷۱ 
فرزند مرحوم و دیگر وارثی  ندارد لطفاً ضمن درج در روزنامه نتیجه را به شورا ارسال فرمایید.

 شورای حل اختلاف شعبه ۳ پارسیان 
حامد كامران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

کارت مباشرت سولماز حسینقلی زاده به شماره 65 860 23 مورخ 16 110 990 مفقود گردیده و 
از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی

  

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

           آگهی نوبتی سه ماهه سوم ثبت اسناد رودان

 بنا به دستور ماده ۱۲ قانون ثبت و مواد ۵۹ و ۶۴ آیین نامه قانون مزبور املاک مجهول المالکی که در سه ماهه سوم سال ۱۳۹۹ در ماههای مهر و آبان و 
آذر شهرستان رودان بخش سه بندرعباس قبول درخواست ثبت به عمل آمده به شرح ذیل آگهی می گردد

 پلاک ۳۹ فرعی از ۲۸- اصلی متصرفی آقای خوبیار خورشیدی فرزند سهراب ششدانگ یک قطعه زمین باغی و زراعی به مساحت ۲۵ /۷ ۵۰۰ ۵ متر 
مربع واقع در کم کرت قریه جغین جنوبی رودان به استناد صورت جلسه معاینه محل و احراز تصرف شماره ۱۱ ۲۹/ ۵ مورخه ۹۹/۶/۲۵ کارشناسان 
ثبت رودان لذا به استناد ماده ۱۶ قانون ثبت چنانچه کسی نسبت به املاک مندرج در آگهی اعتراض داشته باشد از تاریخ انتشار اولین نوبت ۱/ ۱۱/ ۱۳۹۹ 

لغایت ۹۰ روز اعتراض را به این اداره تسلیم نماید تا به دادگاه صالحه احاله گردد گواهی طرح دعوا که بعد از انقضای مدت مذکور واصل شود بلا اثر بوده و مطابق قسمت آخر 
ماده مذکور و تبصره ماده ۱۷ قانون ثبت رفتار خواهد شدضمنا برابر تبصره ۲ ماده واحده مصوب ۲۵ /۲ /۷۳ تعیین تکلیف پرونده های معترضین ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح محل وقوع ملک و گواهی دادخواست و ارائه تسلیم نمایند و الا حق او ساقط خواهد شد. ۱۵۶/ م/ الف تاریخ 

انتشار نوبت اول :۱۳۹۹/۱۱/۱    تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۳۹۹/۱۲/۲
یحیی شیروانی

 رئیس اداره ثبت اسناد رودان

سرویس  رنجبری  محســن 
اداره  رئیس  شهرســتان// 
آبخیزداری  و  طبیعی  منابع 
گل  از  میناب  شهرســتان 
سطح  در  کوهی  بادام  دهی 

این شهرستان خبر داد. 
دریا،  به گــزارش خبرنــگار 
کوهی  بادام  گفت:  نژاد  بهرامی 
به دلیل تلخ بودن برگ و دانه، 
بوسیله ی گوســفندان خورده 
بالایی  مقاومت  از  نمی شود و 
برخوردار اســت، ضمن اینکه 
دارد.  بالایی  دارویــی  ارزش 
علاوه بر این جهت حفاظت از 
خاک و تنظیم آب های سطحی 
و جنــگل کاری در مناطــق 

خشــک، یکی از بهترین گونه 
محسوب می شود.

بهرامــی نژاد ضمــن بیان این 
بــادام  گلدهی  کــه  مطلــب 
کوهی در شهرســتان میناب از 
اواخر دی مــاه آغاز و تا نیمه 
اســفندماه ادامــه دارد؛ افزود 
مهــم ترین ذخیــره گاه های 
کوهی  بــادام  درخت  ژنتیکی 
منطقه چهارده روستا در بخش 
سندرک است و در سایر نقاط 
شهرســتان از جمله ارتفاعات 
صورت  به  هشــتبندی  بخش 
پراکنده مشــاهده می شود.وی 
ضمن اشــاره به اینکه درخت 
و  دارویی  خواص  کوهی  بادام 

صنعتی داشــته و از میوه بادام 
گیری  روغــن  بــرای  کوهی 
استفاده می شود افزود خوردن 
بادام کوهــی در درمان تنگی 
نفس، ســرفه و ورم های سینه 
و ریه موثر اســت؛ ولی باید به 
یاد داشته باشید مصرف حالت 
خام و تلخ بادام کوهی، به دلیل 
خطرناک  آن  در  سیانید  وجود 
مسمومیت  است  ممکن  و  بوده 
شــدید به دنبال داشــته باشد. 
بنابرایــن در صورتی که تمایل 
به مصرف خوراکــی این میوه 
طبیعــی را داریــد از محصول 

فرآوری شده آن استفاده کنید.

 گلدهی گونه ی جنگلی بادام کوهی در میناب
  

سرویس شهرستان// اسکله شماره پنج بندر 
منطقه ویژه اقتصادی صنایع انرژی بر پارسیان 
در غرب هرمزگان به صورت ویدئوکنفرانسی با 
دستور رییس جمهوری و وزیر صنعت، معدن و 

تجارت آغاز شد. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان در حاشیه 
بهره برداری از این طرح مهم ابرازداشت: اسکله شماره پنج 
بندر منطقه ویژه اقتصادی صنایع انرژی بر پارســیان در 
شهرستان پارسیان واقع در غرب هرمزگان بوده که به دست 

رییس جمهوری به بهره برداری رسید.

خلیل قاسمی یادآورشد: این اسکله با سرمایه گذاری ارزی 
6۰ میلیــون یورو و ریالی 16هــزار و ۵۰۰ میلیون ریال 
احداث شده اســت.به گزارش ایرنا، وی بیان داشت: این 
اسکله ظرفیت تخلیه و بارگیری 1.2 میلیون تن در سال را 

دارد و زمینه اشتغال 2۰۰ نفر را مهیا کرده است.

با دستور رئیس جمهور به صورت ویدئوکنفرانس صورت گرفت 

 افتتاح اسکله شماره 5 بندر منطقه ویژه اقتصادی صنایع انرژی بر پارسیان

ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرســتان// رئیس مرکز 
بهداشت شهرستان بندرعباس با اعلام خبر قرنطینه روستای 
کوران فین گفت: عادی انگاری و بعضا سهل انگاری، موجب 
شیوع گسترده ویروس کرونا در بر خی از نقاط شهرستان 

بندرعباس به ویژه روستاها شده است.

بــه گزارش خبرنگار دریا، دکتر عبدالجبار ذاکری افزود: با توجه 
بــه افزایش ابتلا به کرونا تعدادی از اهالی روســتای کوران فین 
بندرعباس، محدودیت های وضعیت قرمز در روستای کوران فین 
اعمال و روستا به طور کامل قرنطینه شد. دکتر ذاکری با اشاره به 
اینکه روســتا هم اکنون در قرنطینه است، ابراز کرد: ورودی ها و 

خروجی های روستا مسدود و افراد مبتلا به کرونا مکلف هستند 1۴ 
روز در قرنطینه باشند و با اشخاصی که قرنطینه را نقض کنند برخورد 
قضایی خواهد شد.رئیس مرکز بهداشت شهرستان بندرعباس خاطر 
نشان کرد: در راستای شناسایی افراد فاقد علامت، افزایش نمونه 
گیری در کانون های بیماری از اهالی روستا، به صورت وسیع تست 

سریع کرونا انجام شده است.

روستای کوران فین بندرعباس قرنطینه شد

آگهی مزایده عمومی شماره 99/1
نام مزایده گزار: اداره کل فرهنگ وارشاد اسلامی استان هرمزگان 

این اداره کل درنظرداردباعنایت به مادّه5 قانون الحاق برخی ازمواد به قانون تنظیم بخشــی ازمقررات مالی دولت 
2نســبت به واگذاری فرهنگسرای روســتایی حکمی میناب صورت اجاره به بخش خصوصی واگذار نماید جهت 
https://hormozgan.farhang.    :مشاهده آگهی به سایت اداره کل فرهنگ وارشاداسلامی استان هرمزگان به نشانی
gov.irمراجعه نمایید.                                                                                                           شناسه آگهی :1088442

اداره كل فرهنگ وارشاداسلامی استان هرمزگان
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رنگ نوک مدادی   مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد                                                
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مفقودی

شناسنامه و برگ سبز خودرو پژو پارس رنگ سفید مدل 1391 به شماره پلاک 595 ص 96 ایران 84 و شماره 
nAAn   01 به نام مصطفی قلی پور مفقود  cA  0 ck موتور k 0035  933 124 و شماره شاسی 351 803    

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد



7
شنبه  2 اسفند 1399

8  رجب 1442

 سال  بیستم شماره 3544

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

اقتصادی

04:59:19  اذان صبح
 06:17:10
 11:59:14
 17:40:27
 17:56:19

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:30:33  اذان صبح
 06:51:33
 11:59:36
 18:07:01

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:37:44  اذان صبح
 06:28:29
 11:56:04
 17:26:50
 17:44:10

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

: 04:51:45  اذان صبح
 06:00:58
 11:34:33
 16:45:37

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:31:46  اذان صبح
 06:40:47 :
 11:51:22
 17:18:32
 17:35:59 :

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:02:38  اذان صبح
 06:36:46
 11:26:05
 17:28:53
 17:45:25

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب 

05:18:49  اذان صبح
 06:39:20 :
 12:18:33
 17:44:31
 18:06:59

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:07:48  اذان صبح
 06:29:19
 11:41:22
 17:43:34
 18:00:13

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب 18:23:33  اذان مغرب  اذان مغرب

طالع بینی

 17:36:11

فروردین :    
برای حل مشکلات امروزوفردا نکنید و هرچه 
سریع تر فکری به حال مشکلات خود بردارید. 
روز خوبی را به لحاظ مالی در پیش دارید و 
یکی از آشنایان که احتمالاً از اعضای خانواده مادری شماست، 
زمینه ای برای افزایش درآمدتان فراهم می کند. از این فرصت 
نهایت استفاده را ببرید و در کنار افزایش درآمد، رابطه خود را 
با این فرد تقویت کنید. مشکلی مالی سر راه شما قرار می گیرد، 
یکی از اعضای فامیل برای حل این مشــکل مالی پیش قدم 
می شود، پیشنهاد یاری ایشان را قبول کنید اما به این فکر باشید 
که در اولین فرصت قرضی که از ایشــان می گیرید را باز پس 
دهید. نظر اعضای خانــواده را برای انجام تغییرات مهم جویا 
شوید. همسر یا عشق زندگی تان راز ناگفته ای را از شما پنهان 
کرده است. اهمیتی به مشکلات دیگران نمی دهید و اطرافیان را 
بیش از حد تحت فشار قرار داده اید، قبل از اینکه این رفتار شما 
را به فرد خودخــواه و بی ملاحظه ای در پیش اطرافیان تبدیل 
کند، از امروز مشــکلات اطرافیان را مشکل خودتان بدانید و 
اهمیت بیشتری برای دوست و آشنا قائل شوید. علاقه زیادی به 
تنهایی دارید و امروز شرایطی برای خلوت و تنهایی پیدا می کنید.   
اجازه ندهید زندگی شما حالتی کسل کننده پیدا کند و با تفریح و 

سرگرمی، روحیه  خود را بهبود بخشید.
اردیبهشت :    
به فکر سلامت تان نیستید و با خوردن غذاهای  

غیر مفید و سبک زندگی ناسالم، سلامت وجود 
نازنین تان را به خطر نیاندازید. به هر اندازه که 
زودتر سبک زندگی ناسالم را کنار بگذارید، 
به همان اندازه زودتر پذیرای سلامت و نشاط خواهید بود. از 
حال فروافتادگان غافل نشوید و دست افرادی که نیازمند کمک 

هستند را بگیرید.
  خرداد : 

 اراده ای از پولاد دارید و در مقابل مشــکلات 
خم به ابــروی خود نمی آوریــد، این روحیه 
امروز به کمک شما می آید تا مشکلی که امروز 
با آن برخورد خواهید کرد را بدون کمک دیگران از ســر راه 
بردارید. گاهی اوقات احساساتی می شوید و عقل و منطق را 
در تصمیم های مهم کنار می  گذارید، امروز بیشــتر از همیشه 
مواظب این رفتار باشید چرا که با تصمیم مهمی روبرو می شوید 
و احساساتی شــدن شما برای اتخاذ این تصمیم، کار دست تان 

خواهد داد. 
 تیر : 

 فضولی های بیش ا ز حد و نابجا را کنار بگذارید. 
در غیر این  صورت دوستان و آشنایان شما را 
ترد خواهند کرد و تنها و بی کس می شــوید.   بر اعصاب خود 
مسلط باشید و کاری نکنید که زمینه ناراحتی اطرافیان را فراهم 
کند.  فرصتی پیدا می کنید تا در کنار دوستان و آشنایان دور هم 

جمع شوید.  
  مرداد :

  خیال بافی را کنار بگذارید و زندگی را با تمام 
پستی ها و بلندی هایش بپذیرید.  حواس تان 
را بیشتر از همیشه جمع کنید، چرا که احتمال 
زیــادی وجود دارد یکی از کالاهای باارزش خود را گم کنید. 
همسر یا عشــق زندگی تان ثابت کرده که همیشه پشتوانه شما 
در حل مشــکلات است، در اولین فرصت بابت این روحیه از 
ایشان تشکر کنید و شما نیز پشت و پناه ایشان در رویارویی 

با مشکلات باشید.  
  شهریور :

 زندگی را سخت می گیرید و همیشه خودتان 
را تحت فشــار قرار می دهید. ادامه این رویکرد 
افسردگی شما را به دنبال خواهد داشت. به نفع 
شماست که هر چه سریع تر این روحیه را تغییر دهید و به خاطر 
داشته باشید که مشکلات نمک زندگی هستند. روزی سرشار از 
انرژی را آغاز کرده اید و به لحاظ مالی نیز پولی خوبی به دست تان 

می رسد. 
   مهر :

 فرصت بیشتری در کنار اعضای خانواده سپری 
کنید و به آرامش برسید. مشکلات مالی زیادی 
دارید و این وضعیت باعث شده تا تمرکزتان را از دست بدهید. 
یکی از اطرافیان از شما درخواست کمک دارد، از کمک به این 
فرد دریغ نکنید. خبر فرخنده و خوشحال کننده ای به دست شما 
می رسد، این خبر نه تنها برای شما شاد و فرخنده  است، بلکه زمینه 

شادی دیگر اعضای خانواده  را فراهم می کند. 
 آبان :

 سلامت خود را با ورزش و نشاط تضمین کنید. 
قرار است به همراه اعضای خانواده یا دوستان و 
آشنایان بیرون بروید و حسابی خوش بگذرانید، اما اگر مواظب 
نباشید حساب و کتاب خرج امروز از دست تان خارج می شود و 

هزینه زیادی روی دست تان گذاشته خواهد شد. 
  آذر :

  کــودک درون تان امروز زنده شــده و یاد 
خاطره های قدیمی می افتید. هزینه ای هنگفت 

را برای تحصیل خود یا یکی از اطرافیان باید خرج کنید. 
    دی :

 هوش سرشاری دارید و از این روحیه برای 
حل مشکلات امروز کمک بگیرید. فکرهای 
منفی را کنار بگذارید و همیشه به افکار مثبت و خوشایند فکر 
کنید. مشاجره ای که با کسی دارید امروز ختم به خیر می شود و 
با این فرد آشتی خواهید کرد. به لحاظ مالی افزایش درآمدی 

را تجربه می کنید.
    بهمن : 

 به خاطر داشته باشــید که با لجبازی راه به 
جایی نخواهید برد. احتمال ایجاد مشاجره ای 
میان شما و یکی از آشنایان وجود دارد، اگر 
نمی خواهید این مشاجره بالا بگیرد و کار شما به جاهای باریک 
بکشــد، هر چه سریع تر این مشاجره را صلح و صفا دهید و 

نگذارید آبرو و احترام شما توسط این فرد ضایع شود. 
اسفند : 
زودرنج نباشید و استقامت بیشتری در حل  

مشــکلات به خرج دهید. قصد خرید طلا 
و جواهر یا کالای گران قیمتی را دارید اما برای خرید شــک 
کرده اید و نگران هستید که از این خرید ضرر کنید. هیچ جایی 
برای نگرانی وجود ندارد و امروز باخیال جمع خریدی که مد 
نظرتان است را انجام دهید ومطمئن باشید از این خرید، سود 

خوبی عاید شما خواهد شد.

سرویس اقتصادی // تولیدکنندگان مرغ و تخم مرغ 
می گویند: میزان تولید بیش از نیاز است و مشکلی 
در تامین بازار نوروز نداریم، اما در چندماه گذشته 
به رغم تامین کافی، قیمت این دو کالا نوســانات 
زیادی را تجربه کرده و مردم نگران گرانی مرغ و 

تخم مرغ در روزهای پایانی سال هستند. 
در بیــن کالاهای مصرفــی؛ مــرغ و تخم مرغ در 
ماه های اخیر افزایش قیمت قابل توجه ای داشته اند. 
شــرایط تامین و تغییرات قیمت این دو کالا که از پر 
مصرف ترین کالاهای اساســی در ایام نوروز هستند 
اهمیت زیادی برای مردم دارد.این نگرانی بی اساس 
نیست زیرا بر اســاس گزارش اتاق بازرگانی تهران 

فقط شــاخص بهای تخم  مرغ طی 9 ماهه نخســت 
1399 نسبت به مدت مشــابه سال قبل، حدود 93 

درصد رشد داشته است.
*افزایش قیمت به دلیل مشکلات نظام 

توزیع
هدایت اصغــری، مدیرعامل اتحادیه مرغداران میهن 
درباره تامین و قیمت تخم مرغ برای بازار ایام نورز، 
اظهار کرد: در حال حاضر تولید ماهانه تخم مرغ 90 

هزار تن است و با میزان مصرف همخوانی دارد.
وی درباره قیمت تخم مرغ نیز گفت: برآورد ما نشان 
می دهد با توجه به هزینه تمام شده تولید قیمت خرید 

هــر کیلوگرم تخم مرغ از مرغداران نباید کمتر از 15 
هزار و 733 تومان باشد.

اصغری قیمت هر عدد تخم مرغ را 1200 تومان اعلام 
کــرد.وی اظهار امیدواری کرد که در روزهای پایانی 
سال با افزایش قیمت تخم مرغ به دلیل مشکلات نظام 

توزیع مواجه نشویم.
* واسطه ها مرغ را گران می کنند

حبیب اســدالله نژاد نیز  درباره میزان تولید و قیمت 
مرغ برای ایــام پر مصرف نوروز گفت: در بهمن ماه 
130 میلیون قطعه جوجه ریزی انجام شــده است، بر 
این اساس در پایان سال 230 هزار تن گوشت مرغ 

تولید خواهد شــد و مشکلی در تامین نیاز بازار نوروز 
نخواهیم داشت.وی ادامه داد: هر چند ستاد تنظیم بازار 
قیمت مصوب خرید هر کیلوگرم مرغ از مرغدار را 14 
هزار و 100 تومان تعیین کرده است، اما قیمت تمام شده 
تولید هر کیلوگرم مرغ برای مرغدار را 17 هزار و 500 

تومان است.
اســدالله نژاد پیش بینی کرد: در ایام نوروز نیز واسطه ها 
مرغ هــای که با نرخ مصوب از مرغــداران خریداری 
می کنند را با نــرخ آزاد بالا می فروشند.ســتاد تنظیم 
بازار نیز احتمال گرانی کنترل نشده مرغ و تخم مرغ را 
پیش بینی کرده و در آخرین جلســه خود درج قیمت 
را بر روی مرغ تخم مرغ اجباری کرد.در مصوبه ســتاد 
تنظیم بازار آمده اســت: حســب تاکید وزارت جهاد 
کشــاورزی مبنی بر تخصیص و تحویل صد درصدی 
نهاده هــای دامی بــا قیمت های مصوب بــرای تولید 

گوشــت مرغ و تخم مرغ مقرر شد وفق اعلام سازمان 
کشتارگاه های  و وزارت جهادکشــاورزی  دامپزشکی 
طیور و واحدهای تولیدی تخم مرغ نسبت به درج قیمت 
مصرف کننده بر روی بسته بندی اقدام کنند.همچنین در 
تبصره آن نیز ذکر شــده اســت که در خصوص تعیین 
ضوابط و روند شــکل گیری درج قیمت مصرف کننده 
در کشتارگاه های طیور مقرر شد جلسه ای با محوریت 
دبیرخانه کارگروه تنظیم بازار و وزارت جهاد کشاورزی 
و حضور نمایندگان دستگاه های  ذی ربط تشکیل گردد.
هر چند اقدام ستاد تنظیم بازار برای کنترل قیمت مرغ 
و تخم مرغ در ایام پایانی ســال بی تاثیر نیســت، اما 
همانگونه که تولیدکنندگان بارها عنوان کرده اند مشکل 
گران فروشی مربوط به تولیدکنندگان نیست و نظارت 
بر شبکه توزیع و حضور دلالان بازار را دچار مشکل 

نوسان قیمت می کند.

بازار مرغ و تخم مرغ در نوروز به کدام سو می رود؟ 

  روابط عمومی اداره كل بنادر و دریانوردی استان هرمزگاناداره تدا

تفاهمنامه   // خبــر  گــروه 
همکاری فی مابین مرکز داوری 
و  بندرعباس  بازرگانــی  اتاق 
گمرکی  کارگــزاران  اتحادیه 
با حضور کنــاری زاده رییس 
بازرگانی  اتــاق  داوری  مرکز 

بندرعباس و عارف شــکرپور 
کارگزاران  اتحادیــه  رییس 
دیگر  و  بندرعبــاس  گمرکی 
اعضــای هیات مدیــره این 

اتحادیه منعقد شد.
به گزارش خبرنگار دریا ، رییس 

بازرگانی  اتــاق  داوری  مرکــز 
بندرعباس در نشســت امضا این 
تفاهمنامه اظهار داشــت:  هدف 
نخســت ما در اتــاق بازرگانی 
بازرگانان  امور  در  تسهیل  ایجاد 
است. حقوقی  مســائل  باب  در 
وی بیان داشــت: بــا توجه به 
اینکه مرکز داوری اتاق بازرگانی 
ایران به عنــوان یک نهاد داوری 
اراده  بــا  ســازمانی مســتقیماً 
قانونگذار از طریق تصویب قانون 
اساسنامه مرکز داوری اتاق ایران 
تشکیل شــده است آمادگی لازم 
جهــت ارائه خدمــات داوری و 
میانجیگــری در دعاوی مربوط 
کارگزاران  اتحادیــه  اعضای  به 
دارد  را  بندرعبــاس  گمرکــی 
قراردادها  داد:  ادامه  زاده  .کناری 
و معاملات تجــاری، تجلی گاه 
دست یابی به سود به عنوان اصلی 
ترین هــدف بازرگانان و فعالان 
اقتصادی هســتند و بدیهی است 
در مسیر دستیابی به سود، معامله 
گران، خواسته و ناخواسته دچار 

ابهامات و اختلافاتی هم می شوند 
که مرکز داوری می تواند پروسه 
بسیار سریعی برای حل اختلافات 
فعالین اقتصادی بدور از تشریفات 
اداری و در کمترین زمان ممکن 

باشد.
داوری  مرکــز  افــزود:  وی 
ایــران  بازرگانــی  اتــاق 
تاکنــون  بندرعبــاس   دفتــر 
رایزنی های بسیاری در راستای 
در  داوری  شــرط  شدن  نهادینه 
حوزه  در  تجــاری  قراردادهای 
انجام داده اســت. های مختلف 
رییس مرکز داوری اتاق بازرگانی 
بندرعباس همچنین سرعت بالای 
پایین  هــای  هزینه  رســیدگی، 
رسیدگی در مقایســه با دادگاه، 
تخصصــی بودن رســیدگی در 
داوری، قطعــی بودن آراء داوری 
و قابلیت اجرای بین المللی آراء 
داوری را از تنها بخشی از مزایای 
بازرگانی  اتــاق  داوری  مرکــز 
عنوان کرد.در ادامه این نشســت 
نیــز رییس اتحادیــه کارگزاران 

گمرکی بندرعباس نیز بیان داشت: 
مهمترین  از  گمرکــی  کارگزاران 
با ســایر  ارتباطی گمرک  ارکان 
بخش های اقتصــادی خصوصی 

کشور محسوب می شوند.
عارف شکرپور افزود: کارگزاران 
گمرکی بــا دانش تخصصی خود 
در راســتای کاهش مدت زمان 
ترخیص کالا و هزینه های مرتبط 
تأثیر گذار بوده اما در زمینه های 
مالیاتــی با مشــکلات متعددی 

روبرو هستند.
وی بیان داشــت: فعالان عرصه 
ویژه  بــه  خارجــی  تجــارت 
کارگزاران گمرکی به عنوان حلقه 
واسط این حوزه از اقتصاد با سایر 
صنایع  و  اقتصــادی  بخش های 
برای کشــور  تولیدی  مختلــف 
دارد.شکرپور  بســیاری  اهمیت 
بیان داشــت: امید است با انعقاد 
این تفاهمنامه پروسه پرونده های 
حقوقی اعضای ایــن اتحادیه با 
سرعت و زمان کمتری انجام شود.

انعقاد تفاهمنامه همکاری اتحادیه کارگزاران  گمرکی 
و مرکز داوری  اتاق بازرگانی بندرعباس

گروه خبر // اتاق بازرگاني، صنایع، معادن و 
کشاورزي بندرعباس به زنجیره بین المللي 

اعتباربخشي گواهي مبدا Icc پیوست
به گزارش خبرنگار دریا ؛ در پی اعلام آمادگی 
اتــاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
بندرعبــاس، و انجام مقدمات لازم از ســوی 
آن اتــاق، و با هماهنگی هــا و رایزنی های به 
عمل آمده توســط کمیته ایرانی اتاق بازرگانی 
بازرگانــی  اتــاق   ،)ICC Iran( بین المللــی 
بندرعباس به زنجیره بین المللی رسمی گواهی 
مبدا مــورد تایید اتاق بازرگانــی بین المللی 
پاریس )ICC-Paris( پیوســت. پیش از این 
در سال 1395 اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی تهران موفق به دریافت گواهی مبدا 
بین لمللی مورد تایید ICC از پاریس شده بود.

 تا کنون بیــش از 700 اتاق بازرگانی از 2۶ 
کشور دنیا به این زنجیره پیوسته اند که ساختار 
یکپارچه ای را بین اتاق های بازرگانی سراسر 
دنیا جهت تســهیل تجارت فراهم می آورد. با 
پیوســتن به این زنجیره و استفاده از برچسب  
معتبر کیفیــت بین المللی فدراســیون جهانی 
اتاق های بازرگانی در فرم گواهی مبدا، علاوه 
بر تامین امنیت بالا و امکان استعلام الکترونیکی 
گواهی های مبدا صادره برای تمامی مخاطبان، 

از اتلاف وقت، توقف محموله های صادراتی در 
گمرکات مقصد و در نتیجه بروز ضرر و زیان 
احتمالی برای صادرکنندگان جلوگیری به عمل 

می آید.
 اتاق هــای بازرگانی کشــور با پیوســتن به 
این زنجیره، علاوه بر مزایای عنوان شــده به 
خط مشــی های بین المللــی در زمینه صدور 
گواهی مبدا جهت یکپارچه سازی با اتاق های 
بازرگانی سراسر دنیا دست می یابند. همچنین 
دسترســی به وب ســایت گواهی مبدا ICC با 
تاییدیــه آنلاین، جلوگیری از صدور اســناد 
جعلی، دسترسی به بسترهای نرم افزاری گواهی 
مبدا، سریع تر شدن فرآیند تایید اعتبار و امنیت 
بالا از دیگر مزایای پیوستن به زنجیره اعتبار 

بخشی گواهی مبدا ICC است.
 ICC( کمیته ایرانــی اتاق بازرگانی بین المللی 
Iran( ضمــن تبریک این دســتاورد به اتاق 
بازرگانی بندرعباس و تاکید بر اهمیت موضوع، 
در صورت درخواست سایر اتاق های بازرگانی 
کشــور جهت الحاق به ایــن زنجیره با هدف 
تقویت و تسهیل تجارت فرامرزی، از موضوع 
 ICC استقبال نموده و مراتب را در دستورکار با

پاریس قرار خواهد داد.

اتاق بازرگانی بندرعباس به زنجیره جهانی 
گواهی مبدا پیوست 

گــروه خبــر // مهندس 
باباخانــی معــاون برنامه 
ریزی و توســعه فرماندار 
بر  میدانی  نظارت  هدف  با 
رونــد تولید و عرضه مرغ 
شهرســتان بــا همراهي 
معاون  زارعــي  مهندس 
جهاد  سازمان  طیور  و  دام 
کشاورزي اســتان ، دکتر 

اداره  رئیــس  فخرآبادي 
شهرستان  دامپزشــکي 
و...از بخــش های مختلف 
صورت  بــه  کشــتارگاه 

سرزده  بازدید کرد.
به گــزارش خبرنــگار دریا 
در حاشیه  باباخاني  ؛مهندس 
ایــن بازدیــد با اشــاره به 
اهمیــت تامین مــرغ بعنوان 

یکــي از کالاهــاي مصرفي 
روزانه شــهروندان گفت : با 
برنامه ریــزي صورت گرفته 
و گــزارش ســازمان جهاد 
خصــوص  در  کشــاورزي 
واحدهاي  ریــزي  جوجــه 
مرغداري هیچ مشــکلي در 
تامین و توزیع مرغ مورد نیاز 
شهرســتان بندرعباس وجود 

ندارد.
وی افزود: با توجه به شرایط 
حســاس کنونــي نظــارت 
بــر عملکرد تولیــد مرغ در 
مرغداریها ، گشــتارگاهها و 
عاملین توزیع عمده و خرده 
فروشــي هاي مرغ تشــدید 
و با هرگونــه عرضه خارج 
از شــبکه مرغ بطــور قاطع 

برخورد مي گردد.
معاون برنامه ریزي و توسعه 
فرمانــدار در بخش دیگري 
کرد:  از سخنان خود تصریح 
 رعایت پروتکل هاي بهداشتي 
هــاي  دســتورالعمل  و 
محیــط  در  دامپزشــکي 
مراکــز و   کشــتارگاه 
دامي،  هاي خــام  فرآورده   
توجه به سلامت کارکنان و... 
این  مورد تاکید بــوده و در 
زمینه نیز نظارت ها همچنان 

ادامه دارد.

معاون فرماندار بندرعباس : 

مشکلي در تامین و توزیع مرغ مورد نیازشهرستان وجود ندارد

 سرویس اقتصادی // ارزش واقعی سهام عدالت 
در هفته گذشته روندی کاهشی داشت و درحالی 
که ارزش سهام عدالت به ارزش اولیه 532 هزار 
تومانی در روز شنبه گذشته 10 میلیون و 320 
هزار تومان بود، در روز چهارشنبه گذشته تا 10 

میلیون و 1۴0 هزار تومان کاهش یافت.
پس از آزادسازی سهام عدالت، مشمولان این سهام که 
روش مستقیم را برای مدیریت سهام خود انتخاب کرده 
www.sahamedalat. بودند، می توانند با مراجعه به سامانه
ir  ارزش واقعی سهام و جزئیات دارایی خود را مشاهده 
کنند. البته ارزش واقعی این سهام یکسان نیست تحت تاثیر 

نوسانات بازار افزایشی یا کاهشی می شود.

بر این اساس ارزش واقعی سهام عدالت با ارزش اولیه 
یک میلیون تومان در روز شنبه تا چهارشنبه هفته  گذشته 
به ترتیب 19 میلیون و 450 هزار تومان، 19 میلیون و 
۶10 هزار تومــان، 19 میلیون و 5۶0 هزار تومان، 19 
میلیون و 300 هزار تومــان و 19 میلیون و110 هزار 

تومان بود.
همچنین ارزش واقعی سهام عدالت با ارزش اولیه 532 
هزار تومان در روز شنبه گذشته، 10 میلیون و 320 هزار 
تومان، در روز یکشنبه گذشته 10 میلیون و 410 هزار 

تومان، در روز دوشنبه گذشته 10 میلیون و 3۸0 هزار 
تومان، در روز سه شنبه گذشته، 10 میلیون و 240 هزار 
تومان و در روز چهارشنبه گذشته 10 میلیون و 140 هزار 

تومان قیمت داشت.
قیمت سهام عدالت با ارزش اولیه 492 هزار تومان نیز 
در روز شنبه هفته گذشته 9 میلیون و 540 هزار تومان، 
در روز یکشنبه گذشته 9 میلیون و ۶20 هزار تومان، در 
روز دوشنبه گذشته 9 میلیون و ۶00 هزار تومان، در روز 
سه شنبه گذشته 9 میلیون و 470 هزار تومان و در روز 
چهارشنبه گذشته نیز 9 میلیون و 370 هزار تومان بود.البته 
این مباحث درحالی مطرح می شود که سهامداران شخصا 

امکان معامله سهام خود را ندارند.

سهام عدالت چند؟

گروه خبر // نماینده تام الاختیار 
اتاق بازرگانی بندرعباس در امور 
اتحادیــه کارگزاران گمرکی طی 

حکمی از ســوی ریاســت اتاق 
بازرگانی بندرعباس معرفی شد.

به گزارش خبرنگار دریا ، متن حکم 

ریاست اتاق بازرگانی بندرعباس به 
جناب آقای گل کوهی بدین شــرح 

است:
برادر ارجمند و گرامی جناب آقای 

حمیدرضا گل کوهی*
بــا عنایت بــه ســوابق و تجارب 
درخشان و ارزشــمندتان در زمینه 
برنامه ریزی ، کارگزاری و توســعه 
اقتصادی بدین وســیله جنابعالی را 
به عنوان نماینــده تام الاختیار اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
کارگزاران  اتحادیــه  در  بندرعباس 
گمرکــی بندرعبــاس منصوب می 

نمایم.
امید است با اتکال به خداوند متعال 
در انجــام امور محولــه و کمک به 
رشــد و شــکوفایی اقتصاد استان 
و توانمندســازی و پویایــی بخش 
خصوصی با توجه به تجارب ارزنده 
حضرتعالی  موفق و موید باشید.    

محمدرضا صفا رییس اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن وکشاورزی بندرعباس 

معرفی نماینده تام الاختیار اتاق بازرگانی بندرعباس
 در اتحادیه کارگزاران گمرکی

ســرویس اقتصادی // سخنگوی 
صنعــت برق گفــت: در یک ماه 
گذشــته 110 مگاوات اســتفاده 
غیرمجاز از برق از ســوی ماینرها 
صورت گرفته که با همکاری نیروی 
مردمی  گزارش  انتظامی،  و  نظامی 
و اقدامات شــرکت ها با روش های 
جدید به لحاظ میــزان مصرف و 

داده کاوی شناسایی شدند. 
مصطفــی رجبی مشــهدی ، درباره 
وضعیت فعالیت ماینرهای مجاز بعد از 
محدودیتی که اخیرا با توجه به کمبود 
برق اعمال شده بود، اظهار داشت: با 
عادی شدن شــرایط تامین سوخت، 
نیروگاه ها به شرایط اولیه برگشتند و 
فعالیت خود را ادامه می دهند. فعالیت 

نیز از سرگرفته شده  ماینرهای مجاز 
و اکنون اجازه فعالیت دارند.

وی تصریــح کرد: ما تــا این لحظه 
موفق شــدیم حدود 302 مگاوات از 
مشترکان غیرمجاز را که در استخراج 
رمزارز فعالیت می کردند، شناســایی 
و تحویــل مراجــع ذیربــط قضایی 
دهیم. ســخنگوی صنعت برق افزود: 
ماینرهایی که بــه صورت غیرقانونی 
از برق اســتفاده کنند، دچار خسارت 
و جریمه ســنگین خواهند شد و به 
کســانی نیز که اینگونــه فعالیت های 
غیرمجــاز را اطلاع دهنــد، پاداش 
10 تا 20 میلیــون تومانی پرداخت 

می شود. 
وی خاطرنشــان کــرد: در یک ماه 

اســتفاده  مــگاوات   110 گذشــته 
غیرمجــاز از برق از ســوی ماینرها 
نیروی  با همکاری  صورت گرفته که 
نظامــی و انتظامی، گزارش مردمی و 
اقدامات شرکت ها با روش های جدید 
به لحاظ میــزان مصرف و داده کاوی 

شناسایی شدند. 
رجبی مشهدی ابراز امیدواری کرد که 
اســتخراج کنندگان غیرمجاز رمزارز 
نسبت به اخذ مجوز از وزارت صمت 
و خرید انشــعاب از شرکت های برق 
منطقه ای و توزیع اقدام کنند تا دچار 

مشکل نشوند.
وی در ادامه دربــاره وضعیت تامین 
ســوخت نیروگاهی گفت: تامین گاز 
و  می گیرد  بســیار خوب صــورت 
ما مشــکلی در تامیــن و توزیع برق 
مشــترکان نداریم و شبکه در شرایط 

پایدار است.

فعالیت ماینرهای مجاز آزاد شد

طرح : معصومه سراجی
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گــروه خبر // معــاون هماهنگی و امور 
مجلس جهــاد دانشــگاهی اظهار کرد: 
از درآمد واحدهای  آنجا که بخشــی  از 
استانی جهاد دانشگاهی در حوزه آموزش 
تأثیرات  کرونا  ویروس  است، شیوع  بوده 
بسیاری بر روی این واحدها داشته است. 

  مهدی باصولی در نشســتی با اســتاندار 
هرمزگان، رئیس سابق و سرپرست جدید 
جهاد دانشــگاهی اســتان، افزود: با این 
حال در طول این یک ســال با بازنگری 
در سیاست گذاری آموزشی، سازوکارهای 
جدیدی برای حضور در این حوزه در نظر 
گرفته شده اســت. همچنین تصمیم بر آن 
شــده که در کسب و کار واحدهای استانی 
جهاد دانشگاهی بازنگری مؤثری صورت 
بگیرد. یکی از حوزه هایی که در نظر است 
در حوزه ی پژوهشــی جهاد دانشــگاهی 
استان هرمزگان به زودی به آن وارد شود، 

حوزه غذای آبزیان است. 
  وی تصریــح کــرد: از طرفــی یکی از 
مشکلاتی که در کشور با آن مواجه هستیم 
میگوی مولد اســت، چراکــه واردات  آن 
سختی های فراوانی دارد و اگر تولید آن در 

دستور کار قرار گیرد، مدت زمان رسیدن به 
نسل مطلوب و قابل عرضه بسیار طولانی و 

حدود 1۰ سال است. 
  به همیــن خاطر با پژوهشــگاه رویان 
مذاکراتی صورت پذیرفته است تا مطالعات 
اولیه ای روی این موضــوع انجام دهند تا 
بتوان ایــن مدت را کاهش داد. در صورت 
امکان و اعلام آمادگی این پژوهشگاه، ابتدا 
باید کار پژوهشــی تعریف شــود تا بتوان 
 به دانش لازم دســت یافــت.  که در این 
صورت همکاری مســئولین استانی مورد 

نیاز است.
  معاون هماهنگی و امــور مجلس جهاد 
دانشــگاهی با اشــاره به اینکه اســتان 
هرمــزگان در حــوزه پزشــکی نیازهای 
جدی دارد، عنوان کرد: جهاد دانشــگاهی، 
خدمات پزشکی شاخصی در سطح کشور 
به خصوص در حــوزه درمان ناباروری و 
سرطان ســینه ارائه می دهد. در نظر است 
شبکه ای برای غربالگری سرطان پستان و 
درمان ناباروری در سطح کشور راه اندازی 
شود و تحقق این امر در هر شهر ملزوماتی 

دارد.

    وی اضافه کرد: در استان هرمزگان جهاد 
نیمه کاره ای  ســاختمان  دارای  دانشگاهی 
است که اتمام و تجهیز آن نیاز به کمک های 

استانی دارد.
   از طرفی حمایت مسئولین استانی برای 
اخذ مجوزهای لازم مورد نیاز اســت.که 
امیدواریم با مســاعدت استاندار و رئیس 
دانشــگاه علوم پزشــکی هرمــزگان این 
هرمزگان  استاندار  شوند.  مرتفع  مشکلات 
نیز در این جلســه اظهار کرد: بحث آبزیان 
در حوزه های مختلفی چــون مولد میگو، 
بچه ماهی و جلبــک دریایی که در آن ها 

متکی به واردات هستیم، بسیار حائز اهمیت 
است و ما از طرح های پژوهشی این حوزه 
اســتقبال می کنیم. و از جهاد انتظار داریم 
 در ایــن حوزه ها به صــورت جدی وارد 

شود.
   به گزارش ایسنا ؛ فریدون همتی همچنین 
در تماســی تلفنی با رئیس دانشگاه علوم 
در  مســاعدی  قول  هرمزگان،   پزشــکی 
زمینه همکاری این نهاد با جهاد دانشگاهی 
 در جهــت صدور مجوزهــای لازم برای 
 مراکز درمان ناباروری و ســرطان ســینه، 

داد.

معاون هماهنگی و امور مجلس جهاد دانشگاهی:

جهاد دانشگاهی هرمزگان پتانسیل ورود به حوزه غذای آبزیان را داراست
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با ارائه نسخه الکترونیک 

صدور دفترچه کاغذی در تامین اجتماعی متوقف شد

 گروه گــزارش//  با حضور عباس اکبری مدیرکل 
تامین اجتماعی هرمــزگان، در روز پایانی بهمن 
ماه آخرین نسخه دفترچه درمانی کاغذی چاپ و 
تحویل شد و از این پس صدور دفترچه کاغذی با 
توجه به ارائه خدمات نسخه الکترونیک در تامین 

اجتماعی متوقف شد. 
   مدیرکل تامین اجتماعی استان هرمزگان گفت: از 
اول اسفندماه سال  جاری صدور دفترچه درمان  در 
تمام  شعب و کارگزاری های سازمان متوقف  شده و 
تمام  افراد تحت پوشــش سازمان می توانند با ارائه 
کارت ملی،  شناسنامه و یا جلد دفترچه درمانی در 
اختیار خود از خدمات تشــخیصی  و درمانی مورد 
تعهد سازمان برخوردار شوند و در زمان مراجعه به 
پزشک و موسسات تشــخیصی و درمانی الزام  به 
ارائه دفترچه درمان از ســوی بیمار نیست.  عباس 
اکبری افزود: شعب و کارگزاری های تامین اجتماعی 
موظند در هر بار مراجعه بیمه شــده برای دریافت 
خدمات بیمه ای نسبت به ثبت، تکمیل و به روزرسانی  
اطلاعات هویت  بیمه شدگان و مستمری بگیران اعم 
از اصلی  و تبعی  اقدام و همچنین شرایط استحقاق 
درمان )شامل: ثبت صحیح ارتباط بیمه ای، تعهدات و 
گواهینامه ها، شرایط بیمه پردازی و...( را بررسی  نموده 
و در صورت لزوم اقدامات اصلاحی لازم را معمول 
و نتیجه را به ذینفــع اعلام نمایند.اکبری عنوان کرد: 
تمام  بیمه شدگان و مستمری بگیران اصلی  و تبعی  
برای تســهیل دریافت خدمات درمانی می توانند با 

eserVices. مراجعه به سایت سازمان به نشــان
tamin.ir نســبت به ایجاد حســاب کاربری و 
تکمیل مشخصات هویتی و درج شماره تلفن همراه 
)موبایل( خود در درگاه مذکــور اقدام نمایند.  وی 
ادامه داد: تمام  بیمه شدگان و مستمری بگیران اصلی  
و تبعی  قبل از مراجعــه به مراکز درمانی می توانند 
نسبت به استعلام استحقاق درمان از طریق یکی از 
medical.tamin. به سایت مراجعه  روش های 
ir ورود کد ملی و مشــاهده وضعیت پوشش بیمه 
درمان، شماره گیری #1۴2۰*۴* انتخاب گزینه1 
)اســتعلام اعتبار درمان(، ورود کدملی و مشــاهده 
وضعیت پوشــش بیمه درمان، استفاده از اپلیکیشن 
موبایل، مراجعه به سایت  pwa.tamin.ir ورود 
کدملی و مشاهده وضعیت پوشش بیمه درمان و یا 
)استحقاق  انتخاب گزینه1   *1666# شماره گیری 
سنجی( ، ورود کد ملی  و مشاهده وضعیت پوشش 
بیمه درمان اقدام و از پوشش بیمه درمان خود اطمینان 
حاصل نمایند.اکبری اظهارداشــت: در مواردی که 
بیمه شده بر اساس نتایج دریافت از روش های فوق 
یا اعلام مراکز درمان،  فاقد استحقاق درمان می باشد، 
در صورت اعتــراض می تواند موضوع را از طریق 
 سامانه 1۴2۰ پیگیری نماید. وی اضافه  کرد: تمامی 
بیمه شــدگان در صورت ایجاد حساب کاربری در 
سایت می توانند خلاصه ســوابق درمان  خود را با 
مراجعه بــه ســامانه  eserVices.tamin.ir در 
پنجره )منوی( مخصوص بیمه شدگان ملاحظه نمایند. 
مدیرکل تامیــن اجتماعی هرمزگان اظهارکرد: تمام  
پزشــکان اعم از طرف قرارداد و غیرطرف قرارداد، 
می توانند با ثبت نام در ســامانه نسخه الکترونیک 

سازمان و دریافت نام کاربری، نسبت به نسخه پیچی 
الکترونیک اقدام نمایند. اکبری افزود: چنانچه پزشکان 
و موسسات تشخیصی و درمانی اعم از طرف قرارداد 
و غیرطرف قرارداد، راسا مبادرت به تهیه سامانه های 
نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک نموده اند و از 
سامانه های تحت مالکیت سازمان استفاده نمی کنند، 
می توانند با استفاده از سامانه های در اختیار و مورد 
نظر خود و از طریق پیاده سازی نرم افزارهای واسط 
)api( توسط شرکت های نرم افزاری طرف قرارداد 
خود، نســبت به نسخه نویسی و پذیرش الکترونیک 
نســخ اقدام نمایند. وی گفت: پزشکان و موسسات 
طرف قرارداد پــس از احراز هویــت فرد )رویت 
کارت ملی،  شناســنامه و یا جلد دفترچه درمان( و 
اســتعلام برخورداری بیماران از اســتحقاق درمان 
)پوشش بیمه درمان( از روش های اعلامی سازمان، 
نسبت به نسخه نویسی و ارائه خدمات تشخیصی و 
درمانی در بستر الکترونیک و در صورت قطع بودن 
سیستم مکانیزه با استفاده از سرنسخه مخصوص مطب 
پزشک و یا سرنســخه متعلق به موسسه درمان  به 
جای برگ دفترچه درمان  بیمار اقدام نمایند. اکبری 
درباره بیماران خاص نیز عنوان کرد: روشهای استعلام 
استحقاق درمان )پوشش بیمه درمان( برای »بیماران 
خاص« همانند سایر بیمه شدگان است با این تفاوت 
که این بیماران در کد پیگیری و استعلام برخورداری از 
خدمات درمان  با پسوند خاص« مشخص می شوند. 
وی در خصوص نوزادان فاقد کد ملی اظهارداشت: 
ارائه خدمات درمانی در بخش بستری در مواردی که 
»نوزاد« فاقد کدملی  باشد تا زمان صدور شناسنامه 
و اختصــاص کدملی به نوزاد )حداکثر تا یکماه پس 

از تولد( از طریق کدملی مادر امکانپذیر اســت. این 
مسوول درباره اتباع بیگانه نیز خاطرنشان کرد: تا ابلاع 
ثانوی احراز هویت بیمه شدگان اتباع بیگانه با استفاده 
از کد اختصاصی  منــدرج در جلد دفترچه درمانی 
صورت می گیرد. لــذا ارائه »جلد دفترچه درمانی« 
برای برخورداری از خدمات تشــخیصی و درمانی 
توسط اتباع ضروری اســت. همچنین آن دسته از 
بیمه شدگان اتباع خارجی که جدیدالورود می باشند، 
با ارائه شــماره اختصاصی فراگیر)فیدا( می توانند از 
خدمات درمانی درتعهد سازمان بهره مند شوند.اکبری 
درباره نسخه نویسی الکترونیک اظهارکرد: در صورت 
مراجعه بیمار به پزشک طرف قرارداد، پزشک پس از 
احراز هویت و ثبت شماره تلفن همراه متعلق به بیمار 
و انجام معاینه نسبت به ثبت خدمات پزشکی )اعم از 
انجام ویزیت، تجویز دارو و سایر خدمات تشخیصی 
و درمانی( در سامانه نسخه الکترونیک اقدام می نماید. 
در این صورت حق الزحمه پزشک معالج طرف قرارداد 
برابر ضوابط مربوطه و به صورت بر خط توســط 
سازمان پرداخت خواهد شد.وی ادامه داد: در صورت 
مراجعه بیمار به پزشک طرف قرارداد، چنانچه امکان 
استفاده از سامانه های الکترونیک به هر دلیل میسر 
نباشد، پزشک پس از احراز هویت بیمار و استعلام 
برخورداری وی از استحقاق درمان نسبت به معاینه و 
تجویز در سرنسخه مخصوص مطب یا مرکز درمانی 
اقدام می نماید. وی گفت: پزشک طرف قرارداد، باید 
نسبت به ثبت عملکرد خود که با استفاده از سرنسخه 
مطب یا برگ دفترچه درمان  بیماران انجام شده است 
در فرم ثبت نسخ کاغذی سامانه نسخه الکترونیک 
مانند قبل اقدام و نســخ کاغــذی را در پایان ماه به 

مدیریت درمان استان ارســال نماید.اکبری درباره 
پزشکان غیرطرف قرارداد نیز عنوان کرد: پزشکان 
 غیرطرف قرارداد همانند پزشــکان طرف قرارداد 
می توانند بــا اتصال به ســامانه های الکترونیک 
سازمان یا سامانه های مورد استفاده خود، نسبت به 
نسخه نویسی الکترونیک اقدام نمایند. در صورت عدم 
امکان استفاده از سامانه های الکترونیک به هر دلیل، 
پزشک می تواند دســتور پزشکی را در سرنسخه 
مخصوص مطب یا موسســه در یک برگ تجویز و 
تحویل بیمار نماید.مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان 
ادامه داد: داروخانه ها و موسسات پاراکلینیک برای 
ارائه خدمات بر بستر غیرالکترونیک حتی الامکان باید 
نسبت به دریافت و ثبت کد پیگیری اقدام نمایند. ثبت 
کد پیگیری پس از تکمیل مشخصات بیمه شدگان در 
سامانه  eserVices.tamin.ir الزامی خواهد بود. 
وی افزود: در صورت عدم نسخه نویسی الکترونیک، 
بیمار می تواند نســخه کاغذی پزشک معالج را به 
داروخانه ها و یا موسسات پاراکلینیک طرف قرارداد 
ارائه نموده و خدمات مورد نیاز خود را دریافت نماید. 
موسسات مذکور موظف می باشند با استفاده از کد 
ملی  بیمار، نسبت به ثبت نسخ مندرج در سرنسخه 
مخصوص پزشک در ســامانه و ارائه خدمت اقدام 

نموده و نســخ کاغذی را مطابق قرارداد به مدیریت 
درمان استان ارسال نمایند. فرایند ثبت نسخ کاغذی 
منــدرج در دفترچه های درمان  تــا اطلاع ثانوی 
مطابق روال قبل خواهد بود. اکبری خاطرنشان کرد: 
از آنجایی که نسخه نویسی و پذیرش نسخ در بستر 
الکترونیک برای تکمیل پرونده سلامت بیمه شدگان 
ضروری اســت، پرداخت مطالبات مرتبط با نسخ 
الکترونیک در اولویت ســازمان قرار دارد. استفاده 
از نســخ کاغذی صرفا  در مواردی مجاز است که 
نسخه نویسی الکترونیک به دلایل نرم افزاری فراهم 
نباشد. وی در پایان گفت: تمامی خدمات تشخیصی 
و درمانی تجویز شده توسط پزشک به صورت نسخه 
الکترونیک و یا کاغذی به استناد کدملی در پرونده 
سلامت بیمه شده ثبت می شود. بنابراین استفاده از 
کدملی  »غیر« و ضمن مغایرت با موازین حقوقی 
می تواند در روند تشــخیص و درمان بیماری افراد 
ایجاد مشکل نماید به همین دلیل تمامی پزشکان 
موظف هستند ضمن احراز هویت بیمه شده از ارائه 
خدمت به افراد بــا کد ملی »غیر« برابر مقررات و 
ضوابط خودداری نمایند. مسئولیت حقوقی و قضایی 
حاصل از ارائه و یا استفاده از کد ملی »غیر« به عهده 

شخص مربوطه خواهد بود.

مشارکت شــهروندان در عمران شهرها 
و روســتاها از طریق پرداخت مالیات 
و عوارض برهیچکس پوشــیده نیست 
و ایــن دو بــه نوعی رابطه مســتقیمی 
باهم دارند و در حال حاضر نیز بیشــتر 
درآمدهای شهرداری ها از محل عوارض 
ارزش افــزوده اســت و از طرفی دیگر 
در کلانشهری مانند بندرعباس که هنوز 
دو سوم شهر بافت فرسوده وحاشیه ای 
اســت، نیازمند مشارکت بیشتر صنایع و 
بنگاه های اقتصادی است تا خلاء های 
 موجود هم برطرف شــود. آنها بایستی 
در راستای انجام مسئولیت های اجتماعی 
شــان هم گام های بلندتری بردارند. در 
حال حاضر نیز اگر نگاهی به شهر داشته 
باشــیم، می بینیم در جای جای شــهر، 
پروژه های زیرســاختی در حال احداث 
هستند و هر گوشه شهر به کارگاهی بزرگ 
تبدیل شده است، پروژه های میلیاردی که 
این روزها چهره شهر را تغییر داده است. 
واقعیت این اســت همین عوارضی که از 
ســوی مردم پرداخت می شود، بخشی 
 از درآمدهای شــهرداری را تشــکیل 
می دهــد اما این، تمام هزینه های نهادی 
گسترده را که قرار است هر روز شهر را 
بیشتر و بهتر بسازد و زیرساخت های آن  
را توسعه دهد، پوشش نمی دهد. با یک 
نگاه اجمالی به هزینه های سنگینی که بر 
مدیریت شهری تحمیل می شود، مشخص 
می گردد که با توجه به امکانات و منابع 
موجود راهی جز مشارکت شهروندان در 
اداره شهر نیســت. بی شک برای تحقق 
مشــارکت مردم باید با تمام توان اعتماد 
ســازی کرد و بدون تردیــد برای ایجاد 
اعتماد پایــدار، باید در جهت آگاه کردن 
مردم از اهــداف، وظایف، ماموریت ها، 
عملکردها و خدمات مدیریت شهری گام 

برداشت. 
   بایســتی محل هزینه کرد عوارض را 
برای شــهروندان بخوبی تشــریح کرد 
تا میزان مشــارکت ها افزایش یابد. از 
طرفی دیگــر باید قبوض عوارض برای 

شهروندان مانند قبوض آب و برق و گاز 
و... صادر شده و شهروندان نیز نسبت به 
پرداخت آن اقدام کنند تا سهمی در عمران 

و آبادانی شهر داشته باشند. 
تخفیف 12 درصدی پروانه ساختمانی و 
حرفه و مشاغل در عوارض اسفندماه را 

شهرداری بندرعباس درنظر گرفته است 
تا شهروندان و کسبه و سازندگان املاک 

بتوانند از آن بهره مند شوند.

عوارض؛ سهم شهروندان در عمران و آبادانی شهرها 
یادداشت
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گروه خبر // مدیرکل تامین اجتماعی استان هرمزگان 
گفت: معافیت حق بیمه سهم کارفرما برای کارفرمایان 

شناورها و لنج های صیادی و باری تمدید شد. 
   بــه گــزارش خبرنگار دریــا، عباس اکبــری افزود: 
کارفرمایــان شــناورها و لنج های صیــادی و باری که 
مشــمول قانون معافیت از پرداخت ســهم بیمه کارفرما 
بوده انــد از پرداخت حق بیمــه کارفرما تا میزان پنج نفر 

کارگر معاف خواهند بود.
  اکبری اظهارداشت: شناورها و لنج های صیادی و باری 
که در گذشــته مشمول معافیت موضوع قانون معافیت از 

پرداخت سهم بیمه کارفرمایان قرار گرفته اند، در صورت 
تعویض بدنه، ارتقاء کیفیت شناور و یا جابجایی و انتقال 
از شهری به شــهر دیگر با احراز شرایط مقرر در قانون 
و آیین نامه هــای اجرایی مربوطــه می توانند همچنان از 

تسهیلات مقرر در این قانون برخوردار شوند. 
    وی خاطرنشــان کرد: در صورت نقل و انتقال شناور و 
لنج های صیادی و باری که از قانون معافیت از پرداخت 
حق بیمه کارفرمایی برخوردار بوده اند، کارفرمایان جدید 
نیز از این معافیت برخوردار بوده و این قانون شامل آنها 

نیز می شود.

مدیرکل تامین اجتماعی هرمزگان خبر داد

تمدید معافیت حق بیمه کارفرمایان شناورها و لنج ها

گروه خبر // مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان از 
تمدید مهلت زمانی ثبت نام و پرداخت تسهیلات به کسب و 

کارهای فرهنگی – هنری تا 15 اسفند ماه خبر داد.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا  ، رضا کمالی زرکانی با اعلام این 
خبر گفت : این تســهیلات به کســب و کارهای آسیب دیده از 
بیماری کرونا در حوزه فرهنگ ، هنر و رسانه پرداخت می شود. 
وی افزود : با شیوع بیماری کرونا ، حوزه فرهنگ ، هنر و رسانه 
با توجه به این که فعالیت هایشــان در خصوص اطلاع رســانی 

عمومــی به مردم و تولید محتوای مورد نیــاز افزایش یافت اما 
در حوزه درآمد زایی دچار آســیب های جدی شدند ، بر اساس 
مصوبه پنجاه و ششــمین جلسه ستاد ملی مدیریت کرونا  مهلت 
ثبت نام و پرداخت تسهیلات به صنوف فرهنگی – هنری تا 1۵ 
اسفند ماه امســال تمدید شد. مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
هرمزگان اضافه کرد : متقاضیان برای ثبت نام می توانند به سامانه 
https://tohfeh.farhang.goV.ir مراجعه و نسبت به 

نام نویسی اقدام کنند.

تمدید ثبت نام پرداخت تسهیلات به کسب و کارهای فرهنگی – هنری تا 15 اسفند


